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Żychlin�|�Jubileusz�70-lecia�liceum�im.�Adama�Mickiewicza

Historia liceum 
zatacza koło
W piątek 14 grudnia społeczność szkolna Liceum Ogólnokształcącego
im. Adama Mickiewicza świętowała jubileusz 70-lecia istnienia. 
Na przestrzeni kilkudziesięciu lat szkoła przetrwała kilka reform 
oświatowych, zmianę organu prowadzącego i próbę likwidacji.

Teraz staje przed kolejnym 
historycznym zakrętem. Wi-
ceburmistrz Zbigniew Gałąz-
ka zapewnia jednak, że liceum 
z ogromnymi tradycjami będzie 
funkcjonować nadal. 

Samorząd ufundował szko-
le nowy wizerunek patrona, któ-
ry wkrótce zostanie zawieszony 
na budynku. Pomysł na wybu-
dowanie nowego budynku szko-

ły ponadpodstawowej powstał tuż 
przed wybuchem II wojny świato-
wej, w kwietniu 1939 roku. Pomy-
słodawcą był kierownik SP1 Wik-
tor Śliwiński. Prace budowlane 
wznowiono po wojnie. W kwiet-
niu 1945 roku w Żychlinie utwo-
rzono Gimnazjum, które znajdo-
wało się w budynku po dawnej 
szkole żydowskiej, przy ulicy Bar-
lickiego. W czerwcu 1948 roku 
pierwszą maturę w liceum pisało 
8 absolwentów i od tamtego cza-
su zaczęto liczyć historię Liceum 
Ogólnokształcącego. W sierpniu 
1948 r. zakończono budowę bu-
dynku przy ulicy Łukasińskiego, 

do którego przeniesiono liceum, 
gimnazjum i część SP1. Dyrek-
torem został Wiktor Śliwiński. 
W budynku uczyło się 527 
uczniów w 15 klasach SP i Gim-
nazjum oraz 292 uczniów liceum 
w 6 klasach liceum. 

W 1948 roku nastąpiła reforma 
oświatowa, w wyniku której po-
wstała tzw. 11-latka składająca się 
z 7-klasowej podstawówki i 4-kla-
sowego liceum. 

5 marca 1959 roku Liceum 
Ogólnokształcące otrzymało imię 
Adama Mickiewicza i sztandar 
szkoły, który towarzyszy społecz-
ności szkolnej do dziś.  str. 6

DOrOTa
GrĄBcZewSka

zychlin@lowiczanin.info

Jubileuszowy tort kroił�dyrektor�Łukasz�Antczak.

przyniósł nam wszystkim
dużo radości i dobrych doświadczeń

Nowy Łowiczanin

Oby Nowy Rok
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Tlenek węgla 
w fabryce

Z objawami zatrucia tlenkiem 
węgla zostało zawiezionych do 
kilku szpitali ponad 20 pracow-
ników przedsiębiorstwa owoców 
i warzyw „Bracia Urbanek” w Ło-
wiczu. Nikomu nic się nie stało, 
jeszcze tego samego dnia wrócili 
do domów. Co jednak było przy-
czyną podtrucia? 

czytaj na stronie 2

Dziś gratis
kalendarz ścienny
na 2019 rok

Dobrzelin�|�cukrownia

Koniec kampanii 
będzie tuż 
po nowym roku
Tegoroczna kampania cukrownicza 
powoli dobiega końca. Dyrektor cukrowni 
Marek Giżyński przewiduje, że jeśli 
nie wystąpią nieoczekiwane problemy, 
to kampania cukrownicza zostanie zakończona 
2-3 stycznia 2019 roku.

Kopanie buraków zakończono 
25 listopada. Teraz trwa ich zwo-
żenie do cukrowni i przerób.

– Średni plon z hektara wyno-
si 66 ton, przy średniej polaryzacji 
(czyli zawartości cukru) – 17,5% 
– informuje Marek Giżyński. – 
Taki plon i polaryzacja sprawia-
ją, że jesteśmy drugą cukrownią 
w Krajowej Spółce Cukrowej, 
po Malborku. 

Dyrektor jest zadowolony z te-
gorocznej kampanii, podkreśla, 
że nie było tym razem takich pro-
blemów z kopaniem buraków jak 
w 2017 roku, gdy kombajny noto-
rycznie tonęły na polach.

Jak mówi dyrektor większe 
plony buraka były w gminie Bedl-
no i Oporów, gorzej było w gminie 

Pacyna, Gąbin, Lubień Kujawski 
czy Ostrowy. Tam, gdzie przeszło 
kilka dodatkowych deszczy, bura-
ki były ładniejsze, w innych rejo-
nach susza zrobiła swoje.

W czasie tegorocznej kampanii 
doszło do kilku awarii nowego ko-
tła zamontowanego w ubiegłym 
roku. Na szczęście cukrownia po 
modernizacji zostawiła sobie stary 
kocioł. To była bardzo dobra de-
cyzja. Dzięki temu produkcja tyl-
ko zwalniała tempo pracy, ale nie 
była całkowicie zatrzymywana, 
by awarię usunąć.

– Po kampanii będziemy do-
kładnie analizować przyczyny 
awarii i ustalać, kto za co odpo-
wiada i kto za usunięcie awarii za-
płaci – dodaje dyrektor.  str. 2
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NASI DZIeNNIKARZe DO WASZeJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
DOrOTa GrĄBcZewSka

Gostynin�|�Policja�prosi�o�pomoc

Poszukiwana kobieta
Gostynińscy policjanci 
poszukują kobiety, 
której wizerunek widać 
na zdjęciu. Osoby, 
które ją rozpoznają są 
proszone o kontakt 
z prokuraturą lub policją 
pod numerem 
24-26-11-222.

Kobieta jest podejrzana o doko-
nywanie transakcji przywłaszczo-
nymi kartami płatniczymi. Od kil-
ku miesięcy policjanci z Wydziału 
Kryminalnego Komendy Powia-
towej Policji w Gostyninie prowa-
dzą postępowanie przygotowaw-
cze. W wyniku podjętych działań 
funkcjonariusze uzyskali wizeru-
nek kobiety, która jest podejrze-
wana o dokonanie przestępstw. 
Jest problem z ustaleniem jej toż-
samości.

– Osoby, które rozpoznają ko-
bietę dokonującą transakcji w jed-
nym z banków, z wykorzystaniem 
bankomatu, są proszone o kontakt 
z policją lub prokuraturą. Zapew-
niamy anonimowość – mówi asp. 
Paweł Łuczak.

Za pomocą przywłaszczo-
nych kart kobieta „wyczyściła” 
konta kilku osobom. Jeśli nie 

zostanie zatrzymana, ofi arą jej 
działań może zostać każda inna 
osoba. Większość obecnie uży-

wanych kart może dokonywać 
transakcji do 50 zł bez podawania 
PIN.  dag

Policja w Gostyninie podaje wizerunek kobiety, która posługuje się przywłaszczonymi kartami 
płatniczymi. Kto�rozpoznaje�kobietę�proszony�jest�o�kontakt�z�policją�–�anonimowość�zachowana.
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Nowego Opla Mokkę dla Posterunku Policji w Pacynie�poświęcił�kapelan�gostynińskiej�policji�
ks.�kanonik�Jerzy�Ławicki.
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Pacyna�|�Samorządy�dofi�nansowały�zakup�nowego�auta�

Radiowóz dla posterunku
policji w Pacynie
We wtorek 18 grudnia w Komendzie Powiatowej 
Policji w Gostyninie odbyło się uroczyste przekazanie 
nowego radiowozu dla funkcjonariuszy policji 
w posterunku w Pacynie.

Nowego Opla Mokkę poświę-
cił kapelan gostynińskiej policji 
ks. kanonik Jerzy Ławicki.

W przekazaniu oznakowanego 
auta uczestniczyli komendanci go-
stynińskiej policji oraz wójtowie 
Barbara Stępniak ze Szczawina 

Kościelnego i Krzysztof Woźniak, 
wójt gminy Pacyna. Nowy radio-
wóz będzie służyć policjantom 
posterunku w Pacynie, w którego 
skład wchodzi Zespół Prewencji 
w Szczawinie Kościelnym. Ozna-
kowany Opel Mokka kosztował 

88.959 zł. Jego zakup w 50 proc. 
sfi nansowały obydwie gminy. – 
Komendant gostynińskiej policji 
inspektor Zbigniew Włodkowski 
podziękował przedstawicielom lo-
kalnych władz samorządowych za 
wsparcie, podkreślając, że okaza-
na pomoc jest nie tylko wyrazem 
dobrze układającej się współpra-
cy, ale też dbałości o bezpieczeń-
stwo mieszkańców – podkreśla 
asp. Paweł Łuczak z KPP w Go-
styninie.  dag

Żychlin�|�zgoda�rady�na�bezprzetargowe�zbycie�udziałów

Spółdzielnia chce wykupić część 
gruntu pod blokiem
Spółdzielnia Mieszkaniowa w Żychlinie 
systematycznie reguluje sprawy dotyczące własności 
gruntu, na którym stoi blok przy ul. Traugutta 18.

Przed laty blok postawiono 
na placu, który jak się po latach 
okazało, nie był własnością spół-
dzielni. Ta nieprawidłowość unie-
możliwiała mieszkańcom wykup 
mieszkań na własność.

W połowie listopada spółdziel-
nia odkupiła część nieruchomo-
ści należącej do spadkobierców 
po rodzinie Szemrajów, o czym 

informowaliśmy na łamach NŁ. 
20 listopada Piotr Jarosz, prezes 
Spółdzielni Mieszkaniowej w Ży-
chlinie wystąpił do Urzędu Gminy 
w Żychlinie o przekazanie udzia-
łu w nieruchomości zabudowa-
nej budynkiem wielorodzinnym 
Traugutta 18.

Dlatego burmistrz Grzegorz 
Ambroziak przygotował uchwałę 

o zbyciu udziałów w wysokości 
12.096/145.152 części we współ-
własności działki o powierzchni 
0,0868 ha, w trybie bezprzetargo-
wym. Radni na sesji 13 grudnia 13 
głosami za, przy jednym wstrzy-
mującym się Ewy Wypych, wy-
razili zgodę na zbycie udziałów na 
rzecz spółdzielni.

Po dokonaniu notarialnych 
zmian i zapisów w księgach wie-
czystych spółdzielnia będzie mo-
gła dokonywać przekształceń wła-
snościowych.  dag

Dobrzelin
Koniec kampanii 
będzie tuż 
po nowym roku

dokończenie ze str. 1
W tej kampanii ruszyła też pro-

dukcja cukru pudru na nowej wy-
dajnej linii produkcyjnej, która 
produkuje 1,5 tony cukru pudru na 
godzinę. – Pierwszą próbną partię 
120 ton dostarczyliśmy do Marsa, 
który podpisał z nami kontrakt – 
dodaje dyrektor. – Cukier spełnia 
oczekiwania kontrahenta, dlatego 
teraz przystępujemy do produkcji 
ok. 1.200 ton cukru pudru.

Życzeniem cukrowników na 
nadchodzący 2019 rok jest wzrost 
cen światowych za cukier, co skut-
kowałoby wzrostem opłacalności 
produkcji i wypracowaniem zysku 
umożliwiającego kolejne moder-
nizacje.  dag

Łowicz |�ewakuacja�w�zakładzie

Tlenek węgla zagrażał 
życiu pracowników
Pracownicy Firmy
„Bracia Urbanek” 
w Łowiczu, zajmującej się 
przetwórstwem owoców 
i warzyw, zostali 
21 grudnia ewakuowani 
z zakładu ze względu 
na wysokie stężenie tlenku 
węgla w hali produkcyjnej. 
Przeszło 20 osób
 z objawami zatrucia trafi ło 
do szpitali, skąd zostali 
zwolnieni już po kilku 
godzinach.

Objawy zatrucia u niektó-
rych pracowników głównej hali 
produkcyjnej pojawiły się około
godziny 10. Łącznie ewakuowa-
nych zostało około 140 osób 
(40 z nich było w hali, w której po-
jawił się czad).  Były to typowe 
objawy dla zatrucia tlenkiem wę-
gla – bóle głowy, zawroty i ogólne 
osłabienie, w kilku przypadkach 
doszło nawet do krótkotrwałej 
utraty przytomności. 

Po dotarciu na miejsce ratow-
nicy medyczni udzielali pierw-
szej pomocy w rozstawionym na 
terenie zakładu namiocie. Stra-
żacy zmierzyli poziom stęże-
nia tlenku węgla w halach i po-
mieszczeniach. W hali głównej 
przekraczało ono 200 ppm. Jest 
to poziom, przy jakim po około 
3 godzinach przebywania w po-
mieszczeniu mogą się pojawić 
wspomniane wcześniej objawy 
(maksymalny dopuszczany przez 
WHO poziom to 35 ppm). 

– Każdą sytuację związaną
z tlenkiem węgla należy uznać 
za bardzo niebezpieczną – mówił 

dowodzący akcją strażacką st. kpt. 
Arkadiusz Makowski, komendant 
PSP w Łowiczu. – Jest to gaz bez-
wonny, niewidoczny, śmiertelnie 
niebezpieczny.

23 pracowników z objawami 
zatrucia zostało zabranych na ob-
serwację do szpitali w Łowiczu, 
Kutnie, Łęczycy i Brzezinach. 
Byli wśród nich obywatele Polski, 
Ukrainy i Mongolii. 

Na miejscu rozmawialiśmy 
ze współwłaścicielem zakła-
du Jackiem Urbankiem oraz dy-
rektorem Pawłem Barczakiem, 
obaj nie wiedzieli jeszcze wtedy 
w jaki sposób tlenek węgla po-
jawił się w hali. Dopiero później 
strażacy ustalili, że źródłem nie-
bezpiecznego gazu były praw-
dopodobnie wózki widłowe na-
pędzane LPG. Takie przypadki 
już występowały w różnych za-
kładach produkcyjnych, także 
w Polsce (głośno było w mediach 
o podobnej sytuacji w Kwidzyniu 
w 2013 roku).  tm

Główna brama zakładu�niedługo�po�zarządzeniu�ewakuacji.�
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Każdą�sytuację�
związaną�z�tlenkiem�
węgla�należy�uznać�
za�bardzo�
niebezpieczną.
Jest�to�gaz�bezwonny,�
niewidoczny,�
śmiertelnie�
niebezpieczny.
st. kpt. Arkadiusz Makowski, 

komendant PSP w Łowiczu
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Aktualności
Żychlin�|�Jubileusz�10-lecia�stowarzyszenia�Intersum

Dobre praktyki aktywizacji młodzieży
Stowarzyszenie Aktywizacji Społecznej i Twórczej 
Młodzieży Intersum z siedzibą w Młodzieżowym  
Ośrodku Socjoterapii obchodziło 11 grudnia  
jubileusz 10-lecia funkcjonowania.  
Zaprezentowano efekty licznych projektów,  
które realizowano w placówce na przestrzeni lat.

Jubileusz odbywał się w Ży-
chlińskim Domu Kultury, który 
chętnie współpracuje z DoMO-
Stwem w Żychlinie. Na uroczy-
stość przybył m.in. wicestaro-
sta kutnowski Marek Jedrzęjczak 
oraz Waldemar Bartochowski se-
kretarz gminy Żychlin, zaprzyjaź-
nieni członkowie TMHZ Tadeusz 
Kafarski i Ryszard Zimny, byli też 
pracownicy MOS oraz jego wy-
chowankowie.

– Stowarzyszenie Intersum po-
wołaliśmy 8 grudnia 2008 roku do 
podejmowania działań zmierzają-
cych do aktywizowania młodzie-
ży zagrożonej niedostosowaniem 
społecznym, wykluczeniem spo-
łecznym w zakresie kreatywne-
go funkcjonowania społecznego, 
kulturalnego, artystycznego, za-

wodowego – mówi Ewa Rutkow-
ska, dyrektor MOS w Żychlinie. –  
W czasie swej 10-letniej działalno-
ści podjęliśmy wiele inicjatyw na 
rzecz wychowanków MOS. Inspi-
rowaliśmy wiele działań młodych 
ludzi na rzecz ich rozwoju, podno-
szenia kompetencji społecznych 
oraz działań na rzecz lokalnej spo-
łeczności, niegdyś w Nowej Wsi, 
obecnie w Żychlinie.

Ewa Rutkowska, prezes In-
tersum i dyrektor MOS w Ży-
chlinie podkreśliła, iż w okresie 
10-letniej działalności stowarzy-
szenie pozyskało wielu przyjaciół 
oraz partnerów, którzy do dzisiaj 
wspierają działalność organizacji, 
towarzyszą młodzieży podczas 
realizowanych zadań i inicjują 
kolejne pomysły. Wspominając 

zaangażowanie członków Stowa-
rzyszenia w realizację projektów 

na rzecz młodzieży MOS, prezes 
podkreślała rolę organizacji poza-

rządowych we wspieraniu inicja-
tyw lokalnych, w tym działań kul-

turalnych, artystycznych, a przede 
wszystkim związanych z ideą wo-
lontariatu. 

Na telebimie zaprezentowa-
no zdjęcia z kolejnych projektów 
Stowarzyszenia Intersum, które 
pozyskiwało środki na ich reali-
zację. 

Wspominano m.in. projekty: 
„Przygoda z kulturą i sztuką na 
zawsze we Mnie… w Tobie… 
w Nas…” , „Scena Nowowiejska 
Przy drodze” , „Kurtyna w górę – 
w kręgu tradycji i kultury współ-
czesnej”, „Warto zobaczyć – gale-
ria turystyczna gminy Kutno” oraz 
projekt „Jak dobrze mieć sąsiada”, 
„Z Nordic Wallking na przełaj”, 
„Kręci mnie samo życie”, „Mo-
sowisko”, „Kuferek artystyczny”, 
„PS – Profilaktyka przez survi-
val”, projekt „Kuźnia talentów”, 
„Co dalej absolwencie?”, czy 
„Nauka pływania elementarnego 
i doskonalenie technik pływania”, 
„ Pixelami po Żychlinie”, „Cieka-
wość pierwszy stopień do… po-
znania”, „Historia w Streer Art. na 
Dobrzelińskiej”. 

Wszystkie projekty były dofi-
nansowane z różnych źródeł. In-
tersum jest liderem Programów 
Równać Szanse Polsko – Amery-
kańskiej Fundacji Wolności (aż 6 
projektów).  str. 7

Na jubileusz 10-lecia stowarzyszenia Intersum�działającego�na�rzecz�podopiecznych�DoMOStwa�przybyli�
pracownicy,�wychowankowie�i�goście.�
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Żychlin |�Kościół�pw.�św.�Apostołów

Dotacja do elewacji kościoła 
obcięta o prawie 4,8 tys. zł
Urząd Marszałkowski w Łodzi wydał ostateczną decyzję 
o wysokości dotacji jaką dostanie parafia w Żychlinie na 
modernizację elewacji kościoła. Jest to kwota 234.859 zł. 
Na skutek popełnionego błędu w rozpisaniu przetargu, 
dotacja została pomniejszona o kwotę 4.793 zł.

Remont elewacji zabytkowego 
kościoła zaczął się jesienią 2017 
roku. Błąd w ogłoszeniu przetargu 
wyszedł na jaw dopiero na począt-
ku lutego 2018 roku, gdy parafia 
złożyła do urzędu dokumenta-
cję w sprawie przeprowadzenia 
przetargu. – Z przedłożonych do-

kumentów wynikało, że postępo-
wanie zostało przeprowadzone  
z naruszeniem art. 43 ust. 3 usta-
wy z 20 lutego 2015 r. o wspiera-
niu rozwoju obszarów wiejskich  
z udziałem środków Europejskie-
go Funduszu Rolnego na rzecz 
Rozwoju Obszarów Wiejskich 

PROW na lata 2014-2020 pole-
gającym na niedopełnieniu obo-
wiązku upublicznienia ofertowe-
go na stronie internetowej Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa, co skutkuje zmniej-
szeniem kwoty pomocy – infor-
mowała nas pod koniec czerwca 
Edyta Tomczak-Furmankiewicz, 
z Wydziału Informacji i Komuni-
kacji Społecznej Urzędu Marszał-
kowskiego w Łodzi.

Parafia naprawiła błąd. Na po-
czątku kwietnia zerwała umo-
wę z Elvisem i rozpisała po-
nowny konkurs na wykonanie 
zadania zamieszczając informa-
cję na stroni ARiMR. Zgłosił się 
tylko Elvis z Żychlina, który za-
czętą pracę wykonał do końca.
 str. 5

Śleszyn�|�Kościół�parafialny

Na święta rusztowania 
miały zniknąć, ale...
Robert Kaczmarek, właściciel firmy Elvis z Żychlina,  
która wykonuje remont wewnątrz kościoła  
w Śleszynie zapewniał nas w środę, że do świąt Bożego 
Narodzenia główne roboty wewnątrz kościoła będą 
wykonane, jednak remont zostanie całkowicie zakończony 
dopiero po świętach.

W środę 19 grudnia wnętrze 
kościoła w Śleszynie było wiel-
kim placem budowy. W całym 
kościele stały ustawione pod sam 
sufit rusztowania. Kończono ukła-
danie nowego tynku renowacyj-
nego w przedsionku kościoła. 
Trwało malowanie ścian całego 
kościoła, aż po sufit. W koście-
le pracowały dwie nagrzewnice, 

by tynki szybciej wysychały. Po 
świętach do dokończenia zostaną 
prezbiterium oraz wejście na chór, 
gdzie znajdują się organy.

W ramach inwestycji osuszo-
no mury, wykonano odgrzybienie 
i odsalanie murów, ułożono nowy 
tynk renowacyjny, który był sku-
ty 3 lata temu do wysokości ok. 
1,5 m. Tynk renowacyjny ułożono 

również na pozostałych ścianach, 
aż do wysokości gzymsów. Cały 
kościół pomalowano.

Przypomnijmy, że obecny re-
mont zabytkowego kościoła, wy-
budowanego w 1835 roku, był 
możliwy dzięki dofinansowaniu 
w wysokości 55.000 zł z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi w ra-
mach Lokalnej Grupy Działania 
Centrum. Ponieważ za wykonaną 
pracę firma Elvis otrzyma 107.420 
zł, resztę środków muszą uzbierać 
parafianie. Będą mieć jednak sa-
tysfakcję, że kościół, do którego 
przychodzą się modlić, jest piękny 
i czysty.  dag

Żychlin |�Dom�Kultury

Sesje zdjęciowe z Mikołajem
Z okazji Mikołaja  
6 i 7 grudnia w Żychlińskim 
Domu Kultury zawodowy 
fotograf Klaudia Świc  
z Łodzi, pochodząca  
z Żychlina, zorganizowała 
sesję zdjęciową dla 
maluchów. Pomysł okazał 
się strzałem w dziesiątkę.

Chętnych do zrobienia orygi-
nalnej fotografii za 5 zł nie brako-
wało. Zgłosiło się ok. 60 rodziców 
ze swoimi maluchami.

– Przygotowaliśmy trzy aran-
żacje: jedną świąteczną, drugą zi-
mową i trzecią na korytarzu przy 
kominku z Mikołajem – mówi 
Magdalena Rzeźnicka, dyrek-
tor domu kultury. – Wszyscy byli 
umówieni na godzinę, by nie mu-
sieli oczekiwać w kolejce zbyt dłu-
go. Rodzice mogli sobie wybrać 
zdjęcia, które zrobiła pani Klau-
dia, a nawet za dodatkowa opła-
tą otrzymać je na płycie CD. Do 

domu kultury przychodzili cały-
mi rodzinami. Zdjęcia były robio-
ne indywidualnie oraz z bratem 
lub siostrą. Wokół profesjonal-
ne oświetleniowe parasole i ro-
ześmiane buźki dzieciaków i ich 
rodziców obserwujących sesję 
zdjęciową.

Klaudia Świc, pochodząca  
z Żychlina, na jesieni miała swoją 
wystawę fotografii artystycznej w 
Żychlińskim Domu Kultury. Wte-
dy nie było wielkiego zaintereso-
wania. Teraz chętnych było bardzo 
dużo. Rodzice byli zadowoleni, że 
dzieci za stosunkowo małe pienią-
dze mogą mieć wyjątkowe zdję-
cia, zaś Klaudia Świc będzie bar-
dziej rozpoznawalna w swoim 
środowisku, z którego wyszła.  dag
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Fotograf Klaudia Świc�podczas�fotografowania�10-letniego�Kacpra��
i�rocznej�Alicji�Fijałkowskich.

Tak wyglądał kościół w środę przed świętami.�cały�zastawiony�rusztowaniami,�folią�i�z�mnóstwem�pyłu�
budowlanego.

D
O

r
O

tA
�G

r
ą

b
c

ze
w

S
K

A



4 �www.lowiczanin.info27�grudnia�2018������nr 52

Aktualności
O spotkaniu 
z żołnierzem GROM
czytaj na str. 20

reKLAMA

reKLAMA

Żychlin |�III�sesja�rady�Miejskiej

Pół sesji bez głosu
Mieszkańcy gminy Żychlin, którzy próbują śledzić na żywo relacje z obrad Rady 
Miejskiej w Żychlinie, są zdegustowani. Część transmisji obrad III sesji pozbawiona 
była głosu, który włączono dopiero po telefonicznej interwencji mieszkańca 
w Urzędzie Gminy Żychlin. Do tego doszły kłopoty z elektronicznym głosowaniem.

– Chciałem na żywo oglądać 
jak debatują radni. Jakież było 
moje rozczarowanie, gdy najpierw 
okazało się, że nie ma relacji w za-
kładce Rada System, a jedynie jest 
na kanale Yuotube, ale tam też 
był tylko sam obraz. Zadzwoni-
łem do urzędu zwracając uwagę, 

że sesja trwa, ale transmisji nie ma 
– mówi nasz Czytelnik. – Później 
na obrazie widziałem jak pracow-
nik obsługi odbiera najwyraźniej 
SMS, idzie do kabli rozłożonych 
za krzesłem sekretarza Waldema-
ra Bartochowskiego i przewodni-
czącej rady Elżbiety Sikory i coś 
włącza. Nagle głos się pojawił.

Jednak to nie był koniec proble-
mów elektronicznych. Pod koniec 
sesji, gdy głosowano nad uchwałą 
dotyczącą bezprzetargowej sprze-
daży gruntu pod blokiem przy ul. 

Traugutta 18, okazało się, że nie-
którzy radni nie mogą oddać głosu 
elektronicznie, gdyż stracili zasięg 
internetowy. Zarządzono przerwę, 
po której miało być lepiej, ale le-
piej nie było. Kolejne, ostatnie gło-
sowanie nad przyjęciem protokołu 
znów odbywało się z problemami. 
W obu przypadkach asekuracyj-
nie głosowano imiennie.

Nieszczęście polega jednak 
na tym, że w zakładce Rada Sys-
tem – wyniki głosowania nad obu 
uchwałami można wyczytać, że 

głosowało tylko 12 radnych, a po-
winno być 14, gdyż tylu było na 
sesji.

Na stronie urzędu widnieje in-
formacja, że za bezprzetargową 
sprzedażą nieruchomości jest 12 
radnych, 0 przeciw i 0 wstrzymu-
jących się, podczas gdy radna Ewa 
Wypych wstrzymała się od głosu. 
W wykazie głosujących nie ma 

też głosu przewodniczącej Elżbie-
ty Sikory, która była za uchwałą.

W głosowaniu nad uchwałą do-
tyczącą przyjęcia protokołu wid-
nieje znów tylko 12 radnych za, 
0 przeciwnych i 0 wstrzymujących 
się. Tymczasem wszyscy, czyli 14 
radnych głosowało za. Na wyka-
zie nie ma wyniku głosowania 
tym razem nie ma głosu Elżbiety 
Sikory i Ewy Stańczak. 

–Ktoś kto był na sesji lub oglą-
dał relację z obrad wie, jak radni 
głosowali, ale przecież część osób 
tylko ogląda wynik głosowania 
w poszczególnych sprawach 
i widzi co zamieszczono na stro-
nie. Błędna informacja jest przyj-
mowana za faktyczną – mówi 
mieszkaniec Żychlina. – Skoro 
wystąpił błąd w elektronicznym 
głosowaniu, to przynajmniej pod 
głosowaniem powinna się poja-
wić korekta dotycząca głosowa-
nia radnych, którzy nie mogli od-
dać głosu.

Sekretarz gminy Waldemar 
Bartochowski wyjaśnia, że in-
formatyk miał w sposób ręczny 
wejść w system i skorygować wy-
niki głosowania. Tylko, że taka 
praktyka znów nasuwa kolejne 
wątpliwości, czy w ważnych spra-
wach po jakimś czasie można 
wejść do systemu i „zamieszać”. 
Sekretarz urzędu deklarował, że 
relacja z III sesji będzie wkrótce 
zamieszczona na stronie urzędu 
w zakładce Rada System.

Do dziś mieszkańcy nie znaj-
dą obrad sesji na stronie Urzędu 
Gminy Żychlin. Jest tam tylko re-
lacja z obrad I i II sesji. Trzecią se-
sję można obejrzeć na Yuotube. 

Z kolei obecni na sesji sołtysi 
zgodnie przyznają, że na telebi-
mie, gdzie są prezentowane wy-
niki głosowania i tytuły uchwał – 
nic nie widać. Ze słyszalnością na 
sali też jest różnie, w zależności od 
tego, czy mówcy dobrze trzymają 
mikrofon. n

Żychlin�|�Dom�Kultury

Kinderball z Olafem
Żychliński Dom Kultury 
zapisuje dzieci na Kinderball 
z Olafem, który odbędzie się 
19 stycznia w godz. 16-19.

Z roku na rok zabawy dla naj-
młodszych mieszkańców gminy 
Żychlin organizowane przez dom 
kultury cieszą się coraz większym 
zainteresowaniem. Z roku na rok 
na dzieci czeka więcej atrakcji.

Zabawę z dziećmi poprowadzą 
animatorzy, będzie też maskotka 
Olaf. Przewidziano liczne konkur-
sy i gry oraz zabawy karnawało-
we. Będzie malowanie twarzy, sta-
nowisko ze skręcaniem balonów, 
generator baniek oraz wytworni-
ca dymu. Dla dzieci zostanie przy-

gotowany słodki poczęstunek oraz 
wata cukrowa. 

– Kinderball cieszy się ogrom-
nym zainteresowanie rodziców, by 
dzieci spędziły kilka godzin wspa-
niale się bawiąc. Zostało już nie-
wiele miejsc – mówi Magdalena 
Rzeźnicka, dyrektor Żychlińskie-
go Domu Kultury. – Mnie cie-
szy, że dom kultury tętni życiem, 
że nasze oferty spędzenia wolne-
go czasu adresowane do dorosłych 
i dzieci spotykają się z uznaniem 
mieszkańców.

Ze względów organizacyjnych 
z dzieckiem może wejść jeden ro-
dzic lub opiekun. Bilety w cenie 
15 zł są dostępne w ŻDK. Ilość 
miejsc ograniczona.  dag

część�osób�tylko�ogląda�
wynik�głosowania�
w�poszczególnych�
sprawach�i�widzi�co�
zamieszczono�na�stronie.�
błędna�informacja�
jest�przyjmowana�
za�faktyczną.DOrOTa

GrĄBcZewSka

zychlin@lowiczanin.info

Bedlno |�Samorządowa�wigilia

Z nadzieją na lepsze jutro
We wtorek 18 grudnia 
samorządowcy z gminy 
Bedlno spotkali się
na spotkaniu wigilijnym 
zorganizowanym 
tradycyjnie w Gminnym 
Ośrodku Kultury. Przybyli 
radni, sołtysi, członkowie 
zespołów śpiewaczych, 
łącznie ok. 100 osób.

Po raz pierwszy gospodarzem 
był nowy wójt Józef Ignaczew-
ski, który funkcję sprawuje od 23 
listopada.

– Życzę zdrowia, miłości, spo-
tkań w rodzinnym gronie, aby ża-
den mieszkaniec gminy Bedlno 
nie spędzał Wigilii w samotności 
– mówił Józef Ignaczewski. – Cie-
szy, że przyszliście państwo tak 
licznie. Żyjemy w pędzie, w stre-
sie, a podczas takich spotkań mo-
żemy zatrzymać się na chwilę, po-
być ze sobą razem i porozmawiać.

Opłatki poświęcił ks. proboszcz 
Bolesław Kuśmirek. Długo skła-
dano sobie życzenia pomyślności 
w życiu osobistym, zawodowym, 
z nadzieją na lepsze jutro.

Wreszcie wszyscy zasiedli 
do wigilijnego stołu. Była ryba, 
śledzie, czerwony barszczyk 

i pierogi z kapustą i grzybami. 
Wspólnie śpiewano polskie ko-
lędy. Wszyscy dostali wydruko-

wane słowa kolęd, by nie było 
problemu. Tradycji stało się za-
dość.  dag

W gminie Bedlno tradycji stało się zadość. Podczas�samorządowej�wigilii�było�dzielenie�się�opłatkiem
i�były�życzenia�z�serca�płynące.
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Żychlin�|�elektronika�i�internet�wkroczyły�do�obsługi�biura�rady

Radni i zarząd zostali 
wyposażeni w tablety
Od początku kadencji radni z Żychlina zostali wyposażeni w tablety,  
za pomocą których dokonują głosowania na sesjach Rady Miejskiej  
oraz na pocztę mailową otrzymują materiały sesyjne.  
Kadencja papierowych form materiałów sesyjnych odchodzi do lamusa.

Jak informuje Waldemar Bar-
tochowski, sekretarz gminy Ży-
chlin, koszt zakupu jednego ta-
bletu w etui to 924 zł brutto. 
Koszt miesięcznego abonamentu 
za internet dla jednego radnego to 
25 zł brutto, przy miesięcznym li-
micie transferu 50Gb. Łatwo po-
liczyć, że koszt wyposażenia rad-
nych w tablety to wydatek 13.860 
zł. Za bezprzewodowy internet 
biuro rady Żychlin płaci mie-
sięcznie po 375 zł. 

Gmina zakupiła też 5 table-
tów za 4.620 zł dla: burmistrza, 
zastępcy burmistrza, sekretarza, 
skarbnika i prawnika. Do tego 
bezprzewodowy internet po 125 
zł miesięcznie.

Pomysł, by materiały sesyjne  
i informacje o sesjach i komisjach 
przesyłać internetowo, zgłasza-
li już niektórzy radni poprzed-
niej kadencji. Niektórzy poda-
wali prywatne poczty mailowe. 
Teraz służbowe (urzędowe) pocz-
ty mailowe mają założone wszy-
scy radni. 

Czy budżet gminy zaoszczędzi 
na zmianie formy pracy radnych? 
Ile kosztowało miesięczne przy-
gotowanie materiałów sesyjnych?

– Trudno jednoznacznie i pre-
cyzyjnie określić, ile kosztowała 
obsługa biura radny. Na druk ma-
teriałów dla radnych w miesiącu 
zużywano ok. 3-4 ryz papieru – 
mówi Waldemar Bartochowski, 
sekretarz gminy. – Innymi znacz-
nymi kosztami „obsługi materia-
łów sesyjnych” były m.in. pra-
ca pracownika przy kopiowaniu, 

sortowaniu i składaniu materia-
łów sesyjnych, zużycie tonera  
i konserwacja kserokopiarki oraz 
zużycie energii oraz koszt dostar-
czenia materiałów do radnych 
przez gońca lub przez kierowcę 
samochodem służbowym. 

Natomiast tablety służą rad-
nym, poza dostarczaniem mate-
riałów na sesję, do prowadzenia 
imiennych głosowań elektronicz-
nych podczas obrad, co odpowia-
da wymaganiom ustawowym, 
wobec czego odpadła tym sa-
mym konieczność dokonywania 
zakupu specjalnych, do tego celu   

dedykowanych, urządzeń do gło-
sowania.

Młodsi radni nie mają pro-
blemu z obsługą tabletów, starsi 
nie mają innego wyjścia, jak się 
uczyć. Bez wątpienia żychliński 
samorząd, jako jeden z pierw-
szych w regionie, wybrał najnow-
sze rozwiązania techniczne w ob-
słudze radnych.

Niestety, są jeszcze problemy 
techniczne, bowiem nie zawsze 
urządzenia mają dostęp do in-
ternetu bezprzewodowego. Wła-
śnie przerwanie transmisji łącza 
internetowego było powodem 
problemów podczas elektronicz-
nych głosowań nad uchwałami 13 
grudnia, podczas III sesji Rady 
Miejskiej. Trzeba mieć nadzieję, 
że wkrótce problemy techniczne 
zostaną pokonane.  dag

tablety�służą�radnym,�
poza�dostarczaniem�
materiałów�na�sesję,�
do�prowadzenia�
imiennych�głosowań�
elektronicznych�
podczas�obrad,��
co�odpowiada�
wymogom�ustawowym.

Radni z Żychlina zostali wyposażeni w służbowe tablety i bezprzewodowe łącze internetowe.�za�ich�pomocą�głosują�uchwały�i�drogą�
elektroniczną�otrzymują�materiały�sesyjne.�Od�lewej:�ewa�wypych,�zbigniew�wypych,�Krzysztof�wojtalewicz�i�Sylwia�Sobierańska.
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Gmina Pacyna�|�wynagrodzenie�wójta

9.910 zł brutto miesięcznie
Nowa Rada Gminy Pacyna 
jednogłośnie postanowiła 
ustalić wysokość 
wynagrodzenia wójta gminy 
Pacyny Krzysztofa Woźniaka. 
Będzie ono wynosić 9.910 zł  
– czyli bez zmian.

Wójt będzie otrzymywać 4.700 
zł wynagrodzenia zasadniczego, 
1800 zł dodatku funkcyjnego oraz 
38 proc. dodatku specjalnego li-
czonego od wynagrodzenia za-

sadniczego i dodatku funkcyjnego 
(czyli 2.470 zł) oraz 20 proc. do-
datku stażowego czyli 940 zł.

Razem wynagrodzenie wójta 
wynosi 9.910 zł brutto miesięcz-
nie, co oznacza że pozostało na 
poziomie z 13 sierpnia 2018 roku, 
gdy poprzednia rada dokona-
ła korekty wynagrodzenia zgod-
nie z ministerialnymi wytyczny-
mi. Przypomnijmy, że wówczas 
wynagrodzenie zostało obniżone  
o 20 zł miesięcznie.  dag

Gmina Pacyna�|�radni�ustalili

Wysokość podatków 
bez zmian
Rada Gminy Pacyna  
podczas sesji, która odbyła 
się 4 grudnia, uchwaliła 
podatki na 2019 rok. 
Pozostaną one bez zmian na 
dotychczasowym poziomie.

Radni uchwalili, że cena kwin-
tala żyta branego do wyliczeń po-
datku rolnego (2,5 krotność ceny) 
będzie wynosić 50 zł, podczas 
gdy maksymalna stawka tegoż 
podatku podawana przez mini-
sterstwo wynosi 54, 36 zł za metr. 
To oznacza, że w 2019 r. rolnicy 
za każdy hektar gruntów zapłacą 
po 125 zł. 

Podatek od gruntów związa-
nych z prowadzeniem działalno-
ści gospodarczej ustalono na 0,77 
zł od m2 powierzchni, podatek 
od gruntów zajętych pod jeziora 
i zbiorniki wodne – 4,54 zł/ha, od 
pozostałych gruntów, w tym za-
jętych na prowadzenie odpłatnej 

działalności pożytku publiczne-
go – 0,22 zł/m2, od gruntów nie-
zabudowanych objętych obsza-
rem rewitalizacji – 1 zł/m2

Podatek od budynków: miesz-
kalnych – 0,40 zł od m2 po-
wierzchni użytkowej, od budyn-
ków związanych z prowadzeniem 
działalności gospodarczej lub ich 
części – 19,80 zł/m2, od budyn-
ków zajętych pod prowadzenie 
działalności obrotem materiałem 
siewnym – 10,59 zł/m2, budyn-
ków związanych z prowadzeniem 
świadczeń zdrowotnych – 3,85 zł/
m2, od budynków pozostałych,  
w tym na prowadzenie działalno-
ści organizacji pożytku publiczne-
go – 3,7 zł/m2 oraz od budowli 2 
proc. ich wartości. Zwolnienia do-
tyczą gruntów, budynków lub ich 
części wykorzystywanych na pro-
wadzenie działalności kulturalnej 
i sportu oraz ochrony przeciwpo-
żarowej.  dag

Żychlin |�Pomiędzy�dwoma�osiedlami

Suche drzewa wycięte
Na zlecenie państwowego 
Gospodarstwa Wodnego 
Wody Polskie wycięto 
cztery potężne,  
suche topole rosnące 
wzdłuż przejścia przez 
kładkę, która łączy osiedle 
Łąkowa i Wyzwolenia,  
w pobliżu rzeki Słudwii.

Zwalone pnie wciąż leżą  
w pobliskim rowie. Z prośbą  
o wycięcie tych topól w tym miej-
scu zwracaliśmy się w ubiegłym 
roku do Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych, 
oddział w Kutnie, później prze-
kształconych w Wody Polskie. 

Potężne topole rosnące wzdłuż 
łącznika stanowiły zagrożenie dla 
pobliskich garaży, które znajdują 
się po obu stronach przejścia. Na 
razie usunięto cztery drzewa. Jed-
nak do wycięcia są kolejne. Kilka 
z nich jest już pozbawionych kory, 
a więc ich żywot też jest policzo-
ny.

– Rozumiem, że dbamy o śro-
dowisko, ale drzewa stanowią za-
grożenie dla ludzi i dla mienia. 
Wytnijmy stare drzewa, a posadź-
my młode, bardziej szlachetne 
drzewa, może lipki, z których kie-
dyś będzie korzyść, gdyż pszczo-
ły będą mieć świetną pożywkę, 
ludzie miód – mówi Jarosław Zie-
liński z Żychlina.  dag Cztery topole zostały wycięte. reszta�czeka�na�decyzję�i�wycięcie.
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Żychlin�|�Kościół�pw.�św.�Apostołów

Dotacja do elewacji kościoła 
obcięta o prawie 4,8 tys. zł

dokończenie ze str. 3
– W wyniku zakończonego 

procesu kontroli administracyjnej 
ustalono, że w ramach przeprowa-
dzonego postępowania w sprawie 
konkurencyjnego trybu wyboru 
wykonawcy, popełniono błąd, któ-
ry skutkuje zmniejszeniem kwoty 
pomocy wynikającej z danego po-
stępowania o 2%, czyli o kwotę 
4.793,04 zł. Ostateczna wyliczona 
kwota do refundacji dla operacji 
wynosi 234.858,96 zł – informuje 
Jacek Grabarski z Wydział Infor-
macji i Komunikacji Społecznej 

Urzędu Marszałkowskiego Woje-
wództwa Łódzkiego.

Przypomnijmy, że w I przetargu 
firma Elvis zaproponowała wyko-
nanie zadania za kwotę 570.042 
zł. Po odliczeniu dotacji z Urzę-
du Marszałkowskiego wynika, że 
parafianie będą musieli pokryć 
koszt inwestycji w wysokości po-
nad 335 tys. zł.

– I tak mamy szczęście w nie-
szczęściu, że dotacja została tylko 
trochę obcięta – mówi Janusz Z.  
z Żychlina. Mogło być znacznie 
gorzej.  dag
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Dyrekcja i uczniowie z LO im. A. MIckiewicza�zatańczyli�wokół�fontanny�poloneza.

Uroczystości 70-lecia LO w Żychlinie im. Adama Mickiewicza�zaczęto�od�czytania�„Pana�tadeusza”��
na�placu�koło�fontanny.�Fragment�czyta�dyrektor�szkoły�Łukasz�Antczak,�obok�Sylwia�Mańk-chrulska�
bibliotekarka�z�zS�nr�1�i�Agnieszka�Sidwa,�radna�miejska.�

Okolicznościowy grawerton na ręce dyrektora Łukasza Antczaka złożyli:�zbigniew�Gałązka,�wiceburmistrz��
i�elżbieta�Sikora,�przewodnicząca�rady�miejskiej.�

Żychlin�|�Jubileusz�70-lecia�liceum�im.�Adama�Mickiewicza

Historia liceum zatacza koło
dokończenie ze str. 1
 
W 1964 roku kolejna reforma 

oświaty: powstanie 8-klasowych 
szkół podstawowych i 4-letnich li-
ceów. Po wybudowaniu SP2 przy 
ulicy Żeromskiego rozdzielono 
szkoły. W budynku przy ul. Łu-
kasińskiego utworzono 8-klasową 
SP3 i LO im. A. Mickiewicza.

Kolejna reforma oświatowa 
w 1999 roku doprowadziła do li-
kwidacji SP3 oraz utworzenia 
3-letniego Gimnazjum i 3-letnie-
go liceum. W 2002 roku kolejna 
zmiana, organem prowadzącym 
został samorząd Żychlina. Utwo-
rzono Zespół Szkół nr 1 skupiają-
cy gimnazjum i liceum. Po kilku 
latach, za burmistrza Grzegorza 
Ambroziaka była próba likwida-
cji liceum. Zdecydowany protest 
szkolnego środowiska przeciw-
ko likwidacji szkoły z tradycjami 
sprawił, że włodarze miasta wyco-
fali się z propozycji. Liceum prze-
trwało i trwa.

Teraz przed szkołą przy uli-
cy Łukasińskiego kolejna refor-
ma oświatowa. W czerwcu 2019 
roku mury szkoły opuszcza ostat-
ni rocznik gimnazjalistów. Do bu-
dynku znów powróci Szkoła Pod-
stawowa nr 1 i zostaje liceum, co 

podczas uroczystości potwierdził 
wiceburmistrz Zbigniew Gałązka.

– Przejęcie liceum przez samo-
rząd było dobrą zmianą – podkre-
ślał Łukasz Antczak, dyrektor ZS 
nr 1, w skład którego wciąż wcho-
dzi gimnazjum i liceum. – Samo-
rządowcy lepiej widzieli nasze 
potrzeby. Mamy halę sportową, 
Orlika czyli boisko wielofunk-
cyjne, świetnie wyposażone pra-
cownie przedmiotowe, pracow-
nie komputerowe, WiFi, okazałą 
szkolną bibliotekę, aulę widowi-
skową i szkolne muzeum, które 
powstało w 1968 roku założone 
przez Franciszka Górecznego.

Na przestrzeni 70 lat szkołą kie-
rowało 9 dyrektorów, mury szko-
ły opuściło 3.400 absolwentów. 
Wśród nich są lekarze, prawnicy, 
inżynierowie, pracownicy nauko-
wi, księża, urzędnicy i nauczycie-
le, z których wielu uczy w ZS nr 1.

Zamanifestowali 
obecność w środowisku
Uroczystości obchodów 70-le-

cia liceum rozpoczęto na pla-
cu centralnym w mieście, czyli 
koło fontanny. To tam zebrali się 
uczniowie i nauczyciele Liceum 
Ogólnokształcącego im. Ada-
ma Mickiewicza i goście. Głośno 

czytali fragmenty największego 
dzieła patrona szkoły –„Pana Ta-
deusza”. Następnie nauczyciele  
i uczniowie zatańczyli tradycyjne-
go poloneza. Dalsza część uroczy-
stości odbywała się już w auli wi-
dowiskowej ZS nr 1. 

– Liceum im. Adama Mickie-
wicza przez 70 lat dobrze służyło 
lokalnej społeczności i myślę, że 
będzie służyć przez kolejne lata – 
mówił dyrektor Łukasz Antczak.

Słowa dyrektora potwierdził 
wiceburmistrz Zbigniew Gałąz-

ka, który wraz z przewodniczącą 
Rady Miejskiej w Żychlinie Elż-
bietą Sikorą, przekazali na ręce 
dyrektora okolicznościowy gra-
werton z życzeniami oraz okazały 
nowy portret patrona szkoły, któ-
ry wkrótce zostanie powieszony 

na budynku szkoły. – Jestem je-
dynym nauczycielem, który prze-
pracował w liceum 40 lat – mówi-
ła Marianna Głogowska, również 
dyrektor szkoły w przeszłości. – 
W czasie mojej pracy było 25 mi-
nistrów oświaty i każdy miał inną 
wizję rozwoju. Przeżyliśmy kil-
ka reform edukacji, szkolne mun-
durki, obowiązek gimnastykowa-
nia 18-latków na siłę i zachęcania 
ich do śpiewania. Dziś historia za-
toczyła koło. Znów wracamy do 
8-klasowych szkół podstawowych 
i 4-letniego liceum.

Z okazji jubileuszu obec-
ni uczniowie liceum zapytali  
o wspomnienia absolwentów. Za-
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W fotobudce Adama 
Mickiewicza�wiceburmistrz�
Żychlina�zbigniew�Gałązka,�który�
podczas�uroczystości�deklarował,�
że�liceum�będzie�nadal�
funkcjonować.
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prezentowano je w formie fil-
mików. O latach spędzonych  
w szkole, opowiadali: Maciej 
Ryźlak, dziś nauczyciela geografii  
w ZS nr 1, Wojciech Dzwon-
kowski, dziś student Akademii 
Muzycznej w Łodzi, Joanna Le-
wandowska studentka V roku pra-
wa, Ewa Andrzejewska dyrektor 
Miejsko-Gminnej Biblioteki Pu-
blicznej w Żychlinie i Elżbieta Po-
pielarz, która niedawno przeszła 
na emeryturę po 30 latach pracy  
w szkole. Wiele wypowiedzi było 
humorystycznych, opowiadano 
scenki z życia szkoły, które zapa-
miętają na całe życie. 

Po prezentacji były życzenia, 
kwiaty i upominki od dyrektorów 
pozostałych placówek oświato-
wych na terenie Żychlina.

O patronie na wesoło
Zwieńczeniem uroczystości był 

pokaz mody inspirowany utwo-
rami patrona szkoły. Prezentowa-
no dostojne damy, ale też upiory 
i diabły z widłami. Rozstrzygnięto 
również szkolny konkurs na naj-
lepszy film z wylosowanego dzie-
ła Adama Mickiewicza.

I miejsce i nagrodę pieniężną w 
wysokości 300 zł dofinansowania 
do wycieczki otrzymali uczniowie 
z klasy I liceum, drugie miejsce 
i 200 zł dofinansowania do wy-
cieczki otrzymali uczniowie kla-
sy II liceum. Trzecie miejsce zajął 
film nagrany przez uczniów z kla-
sy IIIa. Oni w nagrodę dostali 100 
zł dofinansowania do wycieczki. 

Zwieńczeniem uroczystości 
jubileuszowych było mickiewi-
czowskie karaoke i zaśpiewanie 
wspólne przez uczestników jubile-
uszu Pieśni Filaretów, której tekst 
otrzymał każdy uczestnik impre-
zy. Na wychodzących z auli cze-
kała kolejna niespodzianka: foto 
budka Adama Mickiewicza. Był 
też tradycyjny jubileuszowy tort, 
który kroił i dzielił gospodarz 
szkoły Łukasz Antczak. 

 Dorota Grąbczewska
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Na�przestrzeni��
70�lat�szkołą�kierowało�
9�dyrektorów,�mury�
szkoły�opuściło�3.400�
absolwentów.��
wśród�nich�są�lekarze,�
prawnicy,�inżynierowie,�
pracownicy�naukowi,�
księża,�urzędnicy�
i�nauczyciele.

reKLAMA

Żychlin�|�Drugie�miejsce�zS�w�konkursie�„ekoszkoła”

Zespół Szkół liderem w ekologii
12 grudnia Wojewódzki 
Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Łodzi ogłosił 
wyniki VII edycji konkursu 
„Ekobelfry”  
za rok szkolny 2016/2017 
i 2017/2018. Zespół Szkół 
w Żychlinie zajął drugie 
miejsce, a szkoła otrzymała 
nagrodę w wysokości  
2.000 złotych.

Autorem programu i prac kon-
kursowych jest Elżbieta Dobiń-
ska, nauczyciel chemii w Zespo-
le Szkół przy ulicy Narutowicza  
w Żychlinie.

ZS w Żychlinie wyprzedził 
tylko Zespół Szkół Drzewnych  
i Ochrony Środowiska im. M. Ko-
pernika w Radomsku, który otrzy-
mał 3.000 zł. 

– Bardzo się cieszę, że po raz 
kolejny nasza placówka została za-
uważona i doceniona za działania 
ekologiczne prowadzone w szkole 
– przyznaje Elżbieta Dobińska. – 
Nagrodę pieniężną przeznaczymy 
na zakup specjalistycznego sprzę-
tu do pracowni chemicznej i nauki 
nowego zawodu technik analityk.

WFOŚiGW, który oceniał zło-
żone wnioski brał pod uwagę eko-
logiczne działania z 2 ostatnich 
lat. – W ostatnich dwóch latach 
systematycznie badamy jakość 
powietrza w Żychlinie oraz jakość 
wody w rzece Słudwii przepły-
wającej przez Żychlin i w jezio-
rze Ciechomickim znajdującym 

się na terenie Gostynińsko-Wło-
cławskiego Parku Krajobrazowe-
go. Próbki wody pobieraliśmy  
w Zaździerzu, gdzie byliśmy na 
biwaku ekologicznym – mówi na-
uczycielka. – Do tego dochodzą 
cykliczne warsztaty ekologiczne 
na temat składników aktywnych 
kosmetyków i dermokosmetyków 
– kosmetyki bezpieczne dla śro-
dowiska oraz „Badamy proszki do 
prania”.

Uczniowie szkoły systematycz-
nie jeżdżą na lekcje ekologicz-
ne do Stacji Uzdatniania Wody, 
oczyszczalni ścieków w Kutnie, 
zwiedzali Zakład Mleczarski „Zo-

rina” w Kutnie i cukrownię w Do-
brzelinie. Uczestniczyli w X Ju-
bileuszowej Ścieżce Edukacyjnej 
Wydziału Chemicznego Politech-
niki Łódzkiej, od 9 lat organizu-
ją Piknik Naukowy dla uczniów  
z ościennych szkół, również z są-
siadujących gmin. Do tego ucznio-
wie szkoły uczestniczą w licznych 
konkursach ekologicznych.

Nagradzani nie po raz 
pierwszy
Przypomnijmy, że Zespół Szkół 

w Żychlinie nagrodę w konkursie 
„Ekoszkoła” otrzymał po raz trze-
ci. W roku szkolnym 2013/2014 

było to I miejsce, w roku szkol-
nym 2016/2017 było ponownie  
I miejsce i teraz w 2017/2018 jest 
II miejsce.

Trzy razy nagrody indywidual-
ne w kategorii „Ekobelfry” otrzy-
mywały nauczycielki z Zespołu 
Szkół. Elżbieta Dobińska w roku 
szkolnym 2013/2014 zajęła I miej-
sce w województwie łódzkim  
i uzyskała tytuł Ekobelfra, zaś  
w roku szkolnym 2011/2012 zajęła 
II miejsce w województwie łódz-
kim. W roku szkolnym 2011/2012 
Jolanta Kucharska-Jurek zajęła  
III miejsce w województwie  
łódzkim.  dag

Zajęcia laboratoryjne technika analityka�(nowy�zawód�w�zespole�Szkół�w�Żychlinie).��
Od�prawej:�wiktoria�Kriesel,�weronika�rzymska�i�elżbieta�Dobińska.

Szewce Nadolne�|�warsztaty�w�Kutnie

Plastyka, muzyka i taniec
Grupa 24 uczniów  
z klas I-III ze Szkoły 
Podstawowej w Szewcach 
Nadolnych uczestniczy  
w oryginalnych 
warsztatach z plastyki, 
muzyki i tańca  
w Młodzieżowym Domu 
Kultury w Kutnie. 

Trzygodzinne zajęcia odby-
wają się co pięć tygodni. Kosz-
ty dojazdu pokrywają rodzice. 
– Zajęcia odbywają się pod fa-
chowym okiem instruktorów z 
Młodzieżowego Domu Kultury – 

mówi Jolanta Rosół, dyrektor SP  
w Szewcach Nadolnych. – Dzie-
ci podzielone są na trzy grupy, po 
8 uczniów. Mają blok trzech róż-
nych zajęć, po godzinie każde. 
Przechodzą kolejno na każde za-
jęcia, co sprawia, że nudy nie ma. 

Uczą się technik plastycznych, 
uczą się śpiewać oraz mają zaję-
cia z tańca teatralnego. Efekty pra-
cy plastycznej prezentowane są na 
szkolnym korytarzu. 

Wprawdzie autorami prac są 
małe dzieci z klas I-III, ale trzeba 
przyznać, że instruktorzy potrafią 
z nich wydobyć talenty. Na efekty 
zajęć z muzyki i tańca trzeba po-
czekać.  dag

Żychlin 
Za makulaturę 
wyremontują 
szkolny korytarz

Na początku grudnia, po odda-
niu do użytku remontowanej ulicy 
Żeromskiego, z Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego nr 2 w Żychlinie 
odebrano makulaturę. 

Uczniowie przydźwigali do 
szkoły 1.909 kg makulatury. Za 
sprzedanie papieru do kasy szko-
ły trafiło 410 zł. Pieniądze zostaną 
przeznaczone na remont korytarza 
szkolnego na drugim piętrze.

Szkolna rywalizację wygrali 
uczniowie z klasy Vb, którzy ze-
brali aż 380 kg makulatury. Dru-
gie miejsce zebrali uczniowie  
z klasy IVa, którzy przynieśli 251 
kg, III miejsce zajęli uczniowie  
z klasy IIc, którzy przynieśli 187 
kg makulatury.

Pozostałe klasy zebrały: klasa 
Ia – 44 kg, klasa Ib – 42 kg, klasa 
IIa 112 kg, klasa IIb – 51 kg, klasa 
IIIa – 82 kg, klasa IVc – 94 kg, kla-
sa Vc – 149 kg, klasa VIa – 58 kg, 
klasa VIb – 165 kg, klasa VIIa – 
118 kg, klasa VIIb – 110 kg, klasa 
VIIIa – 53 kg. Najmłodsze przed-
szkolaki z grupy Żabki zebrały 13 
kg makulatury.

– Dzieci spisały się na piątkę. 
Na wysypisko trafi mniej papie-
ru, mniej trzeba wyciąć lasu, dzie-
ci uczą się jak chronić środowisko. 
Dzieci naprawdę się nadźwiga-
ły papieru, ale cena 20 groszy za 
kilogram to śmieszne pieniądze – 
przyznaje pani Jadwiga. – Za takie 
pieniądze, to wiele osób by się na-
wet nie pochyliło, bo więcej dźwi-
gania niż korzyści.  dag

Prace uczniów kl. I-III prezentowane�są�na�szkolnym�korytarzu.

Żychlin�
Dobre praktyki 
aktywizacji 
młodzieży

dokończenie ze str. 3
Intersum pozyskało dla wycho-

wanków z Młodzieżowego Ośrod-
ka Socjoterapii dofinansowanie do 
zadań realizowanych w ramach 
grantów Fundacji TESCO, PZU, 
Ministerstwa Edukacji Narodo-
wej, Ministerstwa Sportu, oraz  
sz zadań publicznych Powiatu 
Kutnowskiego i Gminy Żychlin. 

Na ręce prezes Intersum Ewy 
Rutkowskiej okolicznościowe gra-
wertony złożyli wicestarosta Ma-
rek Jędrzejczak i sekretarz gminy 
Waldemar Bartochowski. 

Tradycji stało się zadość. Jak na 
jubileusz przystało był okoliczno-
ściowy tort.  dag
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Łowicz |�25�lat�Pływalni�Miejskiej�w�Łowiczu

Dzięki niej łowiczanie umieją
pływać
W tym roku minęło już ćwierć wieku odkąd 
przy ulicy Kaliskiej w Łowiczu działa kryty 
basen. Hucznych uroczystości z tego powodu 
nie było, ale warto przypomnieć, że pływalnia 
– choć zdarza się nam na nią narzekać 
– od początku spełnia swoje główne zadanie.

Od początku założeniem twór-
ców pływalni było, że w pierwszej 
kolejności ma służyć dzieciom 
i młodzieży do nauki pływania. 
Niecka basenu ma wymiary 12,5 
x 24,5 m. Mieści się w nim oko-
ło 375.000 litrów wody, wymie-
nianej całkowicie co dwa lata. Jej 
średnia temperatura to 29-30 stop-
ni Celsjusza (to o stopień lub kilka 
stopni więcej niż na profesjonal-
nych basenach sportowych).

Nietypowa długość toru – nie-
całe 25 metrów (a także brak 
miejsc na stanowiska sędziow-
skie) sprawia, że nie mogą być 
tam organizowane ofi cjalne zawo-
dy pod szyldem Polskiego Związ-
ku Pływackiego. Nad basenem 
jest też, utworzona równolegle 
z nim, sala gimnastyczna o wy-
miarach 17,5 m x 12 m.

Jednorazowo w basenie może 
przebywać do 30 osób (po sześć 
na każdym z pięciu torów). Jest 
też sauna, przewidziana dla sze-
ściu osób (choć trzeba się liczyć 
z tym, że bywa w niej dość cia-
sno). Trzy osoby może natomiast 
pomieścić grota solna. 

Pierwszy 
w województwie
Inicjatorem utworzenia basenu 

do nauki pływania był burmistrz 
Łowicza w latach 1991-1994 
Władysław Durka, a pierwszy 
impuls wyszedł od nieżyjącego 
już radnego I kadencji samorzą-
du Tadeusza Górskiego. Na miej-
sce wybrano istniejący już wtedy, 
ale niewykończony budynek, bu-

dowany jako sala gimnastyczna. 
Obiekt należał do społeczności 
wiejskiej, miała tam powstawać 
szkoła. Powstała dopiero po wie-
lu latach, w roku 1992. Inwestor 
nie miał pieniędzy na wykończe-
nie budynku zgodnie z przezna-
czeniem – i miasto wykorzystało 
tę okazję. 

Prace adaptacyjne rozpoczęto 
w 1992 roku, a w 1993 pływalnia 
została uruchomiona. Była pierw-
szym ogólnodostępnym basenem 
krytym w ówczesnym wojewódz-
twie skierniewickim. Na początku 
należała do Szkoły Podstawowej 
nr 1. Ówczesna dyrektor Iwona 
Rutkowska zatrudniała na jej kie-
rownika Waldemara Szkupa, na-
uczyciela i trenera pływania. 

Później, we wrześniu 1994 
roku, kiedy burmistrzem był już 
Ireneusz Jabłoński, została utwo-
rzona Pływalnia Miejska jako sa-
modzielna jednostka organizacyj-
na, podlegająca zarządowi miasta. 
Waldemar Szkup został jej dyrek-
torem.

– Miałem już wtedy doświad-
czenie jako instruktor pływania, 
ale nie miałem żadnego doświad-
czenia ani w zarządzaniu, ani 
w takich kwestiach jak uzdatnia-
nie wody – wspomina dziś Wal-
demar Szkup. – Starałem się 
podpatrywać pewne rozwiązania 
w Ośrodku Przygotowań Olimpij-
skich w Spale, ale wówczas basen 
tam w porównaniu z naszym był 
już mocno przestarzały techno-
logicznie. Bliżej nie było nic po-
dobnego, to dopiero do mnie po 

kilku latach przyjeżdżali ludzie 
z Sochaczewa i Skierniewic pytać 
co i jak. 

Dużo trudności sprawiała ada-
ptacja obiektu, planowanego po-
czątkowo jako sala gimnastycz-
na, na potrzeby pływalni. Nie były 
przewidziane kasy ani odpowied-
nio duże szatnie. – Projektant sku-
piał się głównie na estetyce, gdzie 
ma być jaki kolor, gdzie malowane 
paski – mówi pan Waldemar.

Wszystko jednak działało 
sprawnie i przechodziło codzien-

ne badania Sanepidu. – Wodę to 
mieliśmy krystalicznie czystą, jak 
u Carringtonów – mówi. – Wspól-
nymi siłami z innym pracownika-
mi dawaliśmy radę, choć było to 
jakby ciągłe eksperymentowanie. 
Nawet odkurzacz do czyszczenia 
dna sami skonstruowaliśmy.

Waldemar Szkup uważa, że lu-
dzie w Łowiczu są już tak przy-
zwyczajeni do basenu w ich 
mieście, że być może tego nie do-
ceniają. Dla niego jednak powsta-
nie pływalni 25 lat temu było jak 

spełnienie marzeń. – Choć jestem 
urodzonym łowiczaninem, pły-
wać uczyłem się w Kielcach, pod-
czas wyjazdów do ciotki – mówi. 
– Można sobie spróbować oszaco-
wać ilu ludzi nauczyło się na tym 
basenie pływać przez te wszystkie 
lata. 

W okresie gdy basenem zarzą-
dzał Waldemar Szkup, podobnie 
jak teraz, w ciągu dnia korzysta-
ły z niej głównie szkoły, indywi-
dualni klienci przychodzili najczę-
ściej wieczorami. Wspomina, że 
było kilku „zapaleńców”. – Pan 
Władysław Kosiorek przychodził 
praktycznie codziennie – wspo-
mina. – Częstymi bywalcami byli 
panowie Świerczyński, Płacheta 
i jeszcze inni, nie wszystkich na-
zwiska pamiętam.

Pod zarządem OSir
W 2007 roku, decyzją no-

wych władz miejskich, pływalnię 
przejął Ośrodek Sportu i Rekre-
acji. Zarządza nim dyrektor Zbi-
gniew Kuczyński, a nad więk-
szością spraw administracyjnych 
i rachunkowych czuwa Marian-
na Chrząszcz, jedna z tych osób, 
które na pływalni pracują od po-
czątku. Oprócz niej pracuje tam 
dwóch ratowników, dwóch do-
zorców, dwóch konserwatorów 
i sześć pań na portierni. Są też do-
datkowo zatrudniani instruktorzy 
pływania. Panie na portierni pra-
cują w trzech dwuosobowych ze-
społach, w systemie zmianowym 
– jedna para od 7.00 do 14.30, dru-
ga od 14.40 do 22.00, trzecia ma 
wolne. Pary te są na ogół stałe. 

To pod zarządem OSiR ba-
sen wzbogacił się o saunę i grotę 
solną, które są dostępne w cenie 
biletu. Sam Zbigniew Kuczyń-
ski mówi, że było to „strzałem 
w dziesiątkę”. 

Na początku 2014 roku wpro-
wadzone zostały bransoletki 
z elektronicznymi chipami, dzię-
ki którym nie trzeba już wchodzić 
o pełnych godzinach. Od 2016 
roku latem, podczas upałów, funk-
cjonują odkryte baseny na ze-
wnątrz. Ponieważ obsługują je ci 
sami ludzie, co główny basen, nie 
mogą one być dostępne jednocze-
śnie. Przy bardzo ładnej pogodzie 
ludzie bawią się wówczas w ba-
senach zewnętrznych, ten główny 
jest otwierany tylko na dwie go-
dziny.

Uczniowie Pijarskiej Szkoły Podstawowej na lekcji WF�z�Damianem�Górskim.

TOMaSZ
MaTUSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Drugie z wejść na�łowicką�pływalnię. Budynek pływalni�–�widok�z�parkingu.�
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W 2017 roku basen przeszedł 
gruntowny remont, nie tylko niec-
ki, ale też całej hydrauliki. 

Oczywiście mimo tych działań 
nie da się ukryć, że pływalnia jest 
już przestarzała i wymaga więk-
szych inwestycji, a może nawet 
budowy nowego obiektu, o czym 
zresztą burmistrz Krzysztof Jan 
Kaliński otwarcie mówi. Dyrektor 
Kuczyński nie zaprzecza, że przy-
dałby się basen mogący pomieścić 
więcej osób, ale też mówi, że na-
wet gdyby te plany nie doszły do 
realizacji, to obecny basen może 
jeszcze służyć miastu.

– Nie ma żadnych problemów 
z jakością wody, spełniamy wszel-
kie normy, ocena Sanepidu jest za-
wsze dobra – mówi dyrektor.

Standardowe badania jakości 
wody są prowadzone na bieżąco. 
Przy całkowitej wymianie wody, 
raz na dwa lata, są też prowadzo-
ne badania kompleksowe, wyma-
gające dłuższego czasu. 

Dyrektor przyznaje natomiast, 
że cały czas pokutuje to, że bu-
dynek nie powstał z myślą o base-
nie. – To właściwie stąd biorą się 
wszystkie problemy, z jakimi się 
zmagamy– mówi. – Dwa wejścia 
z obu stron, to też dwa razy wię-
cej pracy dla obsługi i pod wielo-
ma względami również dwa razy 
większy koszt utrzymania. No i ta 
niewymiarowa długość... Trenują-
cy na nim uczniowie, którzy osią-
gają poziom międzypowiatowych 
zawodów, też mogą mieć na peł-
nowymiarowym basenie problem 
z właściwym wykonywaniem na-
wrotów. 

Mimo wszystko Zbigniew Ku-
czyński podziela opinię poprzed-
nika, że 25 lat działania pływalni 
przyniosło trudne do wymierze-
nia, pozytywne efekty. – Praktycz-
nie nie słyszy się, a przynajmniej 
bardzo rzadko, o tym, żeby ktoś  
z Łowicza gdzieś utonął – mówi.

To jest jak drugi dom
Od powstania i uruchomienia 

pływalni pracuje tam Bożena Wi-
sławska, starszy portier. Mówi, że 
po tylu latach w zasadzie nie trak-
tuje pływalni jako typowego miej-
sca pracy, ale raczej jako drugi 
dom. – Nie zamieniłabym tej pra-
cy na żadną inną – mówi. Ma na 
to wpływ także bardzo dobra at-
mosfera pracy oraz to, że w ze-
spole nie ma wielu zmian, wszy-
scy pracują ze sobą długo, więzi 
są przez to mocne. – Niedawno 
odeszła na emeryturę koleżanka,  
z którą od lat pracowałam  
na zmianie – mówi pani Bożena.  
– Trochę niepokoiłam się jak to 
będzie bez niej, ale niepotrzebnie, 
bo nowa koleżanka, Ania, to na-
prawdę super dziewczyna! Choć 

sporo ode mnie młodsza, to świet-
nie się dogadujemy.

Za najtrudniejsze w obowiąz-
kach portiera pani Bożena uwa-
ża czyszczenie i konserwację po-
wierzchni przy użyciu środków 
chemicznych – właściwie to jedy-
ne, co jest w tej pracy uciążliwe.  
– Trzeba je na nosić na niecki ba-
senu, na płytki... – mówi. – Musi-
my wiedzieć który środek jest do 
czego i nie można się pomylić.

Za duże ułatwienie uważa na-
tomiast wprowadzenie cztery lata 
temu systemu komputerowego  
w obsłudze pływalni. Na klientów 
nie narzeka – wiadomo, że cza-
sem zdarzają się ludzie problema-
tyczni, ale to wyjątki. Większość 
klientów jest kulturalna i życzli-
wa. Wielu jest stałych, a ci przy-
chodzący od dawna są już dla por-
tierek praktycznie znajomymi. 

Wspominając początki pływal-
ni, pani Bożena mówi, że trze-
ba było się uczyć wszystkiego 
od podstaw, nie było nawet gdzie 
podpatrzeć jak działa taka pływal-
nia. – Uczyliśmy się wszystkie-
go od siebie nawzajem – mówi.  
– Najbardziej pomocny to był chy-
ba dla nas świętej pamięci pan Ja-
nek Rybus, główny konserwator, 
naprawdę złoty człowiek

Pani Bożena mówi, że obsłu-
ga pływalni może być też dum-
na z uczciwości, bo choć klienci 
bardzo często zostawiają rzeczy, 
nieraz naprawdę cenne, to – jest 
tego absolutnie pewna – przez te 
ćwierć wieku nikt z pracowni-
ków nie przywłaszczył sobie ni-
czego, co do niego nie należało. 
– Wszystko co ktoś zgubił, a co 
znaleźliśmy, czeka na właściciela 
– mówi. – W części damskiej czę-
sto znajdujemy biżuterię, są nawet 
złote łańcuszki i kolczyki, nie mó-
wiąc już o męskiej, gdzie jest do-
bre pół szuflady zegarków. 

Od lat bez poważnych 
wypadków 
Tak jak obsługa chwali się 

tym, że nic nie ginie, tak ratow-
nicy mogą się cieszyć, że przez 
25 lat nie było żadnego poważne-
go wypadku. Od 11 lat jednym ze 
strzegących bezpieczeństwa pły-
wających jest Zbigniew Wochna. 
Mówi, że cieszy go to, że chęć 
korzystania z basenu z roku na 
rok nie słabnie, przeciwnie – jest 
coraz większa. Przyciąga przede 
wszystkim ludzi chcących po pro-
stu pływać, ale od kiedy została 

uruchomiona sauna, są też klien-
ci przychodzący głównie dla niej. 
Są też zajęcia fitness czy rehabili-
tacje. 

Nie trzeba zachęcać 
uczniów do pływania
W przypadku zajęć szkolnych 

prowadzącymi je są nauczycie-
le WF. Damian Górski, pełniący 
taką funkcję w Pijarskich Szko-
łach Królowej Pokoju, mówił nam, 
że choć współcześnie młodzież 
ma do wybory tyle form spędza-
nia wolnego czasu, że do wysiłku 
fizycznego trudno ją zmobilizo-
wać, tak nie dotyczy to pływania. 
– Mówię o moich uczniach, bo 
zwyczajnie nie wiem jak jest w in-
nych szkołach, ale widzę, że lubią 
i chcą pływać – stwierdza.

Mówi, że jeżeli jakiś uczeń jest 
zwolniony z zajęć na pływalni, to 
wynika to z bardzo poważnych 
problemów (urazy po wypadkach 
albo przeciwwskazania dermato-
logiczne), nie zna natomiast przy-
padku, żeby ktoś unikał ich z pre-
medytacją.

Damian Górski cieszy się ze 
zorganizowania łowickiego Grand 
Prix w pływaniu, a jednocześnie 
ma nadzieję, że kiedyś powsta-
nie tu sekcja pływacka. Talenty 
bowiem są. Wielu młodych za-
wodników, trenujących dziś z po-
wodzeniem w Sochaczewie czy 
Skierniewicach, to właśnie w ba-
senie w Łowiczu miało pierwszy 
kontakt z pływaniem. Przykła-
dem mogą być siostry Czubik, 
łowiczanki reprezentujące UKS 
„Dwójka” Sochaczew. Starsza 
– Marta – jest już klasyfikowa-
na jako 8. najlepsza zawodnicz-
ka swojego rocznika (ur. 2006)  
w Polsce. 

– Na zawodach w Skierniewi-
cach nasi zawodnicy, którzy uczą 
się pływać tutaj, nie ustępują pod 
względem technicznym rówie-
śnikom trenującym w sekcjach 
– uważa nauczyciel „Pijarskiej”. 
– Tamci wygrywają wytrzymało-
ścią i wydajnością, co jest oczy-
wiste, skoro regularnie trenują  
w sekcjach.

Trzeba tu wspomnieć, że przed 
laty na pływalni w Łowiczu uczył 
się pływać Łukasz Gąsior, później 
zawodnik AZS AWF Warszawa  
i jeden z czołowych polskich pły-
waków ostatnich lat, uczestnik 
igrzysk olimpijskich w Pekinie  
w 2008 roku, wielokrotny meda-
lista mistrzostw Polski i rekordzi-
sta kraju

Najważniejsze jednak, że speł-
niony został cel, jaki sobie posta-
wił burmistrz Durka: łowiczanie 
mogą uczyć się pływać, mogą 
pływać rekreacyjnie, dla zdrowia 
– i z tego korzystają.  tm

Łowicz – Sanniki�|�czujniki�powietrza�

Żeby wiedzieć czym 
oddychamy

O rozważenie zakupu i za-
montowania w różnych częściach 
miasta czujników jakości po-
wietrza wniósł na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej w Łowiczu radny 
z dzielnicy Górki Lech Aniszew-
ski. Sprawdzeniem ile kosztowa-
łoby zamontowanie i późniejsze 
utrzymanie takich urządzeń ma 
zająć się Wydział Spraw Komu-
nalnych. Decyzja o tym, czy taki 
sprzęt zostanie zakupiony, jeszcze 
nie zapadła. 

– Mamy w Łowiczu stację po-
miarową, ale mierzy ona tylko za-
wartość tzw. pyłów zawieszonych 
PM 10, a nie pyłów PM 2,5 – ar-
gumentował radny Aniszewski. 
Ponadto wyniki pomiaru w stacji 
umiejscowionej na boisku dawne-
go Gimnazjum nr 1 są podawane 
w cyklach miesięcznych. Można 
więc z nich korzystać do celów sta-
tystycznych i pomiaru jakości po-
wietrza w dłuższym czasie. 

Urządzenie to (eksploatowa-
ne przez Wojewódzki Inspektorat 
Ochrony Środowiska w Łodzi), 
nazywane „wolnostojącym po-
bornikiem pyłu”, nie umożliwia 
sprawdzania danych zapylenia 
powietrza na bieżąco, a właśnie 
to chciałby osiągnąć Aniszewski.  
W rozmowie z nami powiedział, 
że według niego dobrym rozwią-
zaniem po zamontowaniu czujni-
ków byłoby prezentowanie bieżą-
cej jakości powietrza np. na stronie 
internetowej ratusza. 

Jako przykład rozwiązania po-
dał sieć czujników Airly. Do pro-
jektu badania jakości powietrza  
i prezentowania wyników przy-
stąpiło w ubiegłym roku np. sta-
rostwo gostynińskie oraz kilka sa-
morządów stamtąd. Czujniki tej 
sieci są m.in. na budynku Urzędu 
Miasta i Gminy Sanniki, przy ul. 

Wyzwolenia w Pacynie, w Skrze-
szewach czy Szczawinie Kościel-
nym. Jaka jest bieżąca jakość 
powietrza przy drodze przez San-
niki, można sprawdzić nie tylko 
na stronie projektu, ale też na stro-
nie gminy. Rozwiązanie umożli-
wia też monitorowanie stanu po-
wietrza w czasie rzeczywistym 
m.in. za pomocą mapy on-line 
oraz aplikacji mobilnych działają-
cych w systemach Android i iOS. 

Czujnik zamontowany jest na 
budynku sannickiego urzędu tuż 
obok kamery monitoringu od 
strony ul. Warszawskiej będącej 
drogą wojewódzką. Mierzy zanie-
czyszczenie pyłami zawieszony-
mi PM 2.5, PM 10, temperaturę, 
ciśnienie i wilgotność. Za czuj-
niki zapłaciło starostwo gostyniń-
skie (koszt ok. 1,5 tys. zł za czuj-
nik), zaś gmina płaci miesięczny 
abonament w wysokości ok. 45 zł, 
który pokrywa m.in. koszt prze-
syłu danych oraz wizualizację  
w sieci czujników. Według rad-
nego Aniszewskiego należałoby 
rozważyć zakupienie co najmniej 
pięciu tego rodzaju czujników.  
– Pięć urządzeń pomiarowych 
to wydatek rzędu powiedzmy  
10 tys. zł, a np. wielkanocne jako 
na Nowym Rynku kosztowało po-
nad 20 tysięcy. Może wystarczy 
już tych jaj – mówi radny. mak 

basen�przyciąga�
przede�wszystkim�
ludzi�chcących��
po�prostu�pływać,�
ale�od�kiedy��
została�
uruchomiona�
sauna,�są�też�klienci�
przychodzący�
głównie�dla�niej.

Waldemar Szkup – pierwszy kierownik,�a�w�latach�1994-2007�dyrektor�
łowickiej�pływalni.�

Radny Lech Aniszewski z osiedla Górki w Łowiczu�zgłosił�temat��
na�sesji�rady�Miejskiej�w�Łowiczu.
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Czujnik pomiaru jakości 
powietrza zamontowany�jest�
np.�na�budynku�urzędu�Miasta�
i�Gminy�w�Sannikach,�tuż�obok�
kamery�monitoringu.�

tO
M

A
S

z�
M

At
u

S
IA

K



10 �www.lowiczanin.info27�grudnia�2018������nr 52

Punkt zapalny

reKLAMA

Bełchów�|�Szybka�reakcja�gminy�i�nowego�zarządu�powiatu

Nie dla składowiska opon
Poprzedni zarząd powiatu łowickiego zdecydował 
w czerwcu tego roku o wydzierżawieniu na dwa 
lata ponad 4 ha po dawnej bazie Wojewódzkiego 
Przedsiębiorstwa Robót Drogowych 
w Bełchowie. Najemca miał zajmować się, za 
zgodą starosty Krzysztofa Figata, recyklingiem 
opon samochodowych i podkładów kolejowych. 
Okoliczni mieszkańcy dowiedzieli się o tym, gdy 
na terenie bazy powstawać zaczęły góry opon.

– Nikt nic nie wiedział. 
Na przełomie listopada i grudnia 
na terenie bazy widoczne stały się 
góry opon – i to nie od razu, bo te-
ren, gdzie są składowane, znajduje 
się w oddaleniu od drogi i jest za-
słonięty krzakami. Widok ten za-
niepokoił jednak mieszkańców, co 
nie dziwi, biorąc pod uwagę infor-
macje medialne o płonących skła-
dowiskach odpadów – powiedział 
nam wiceprzewodniczący Rady, 
Henryk Bakalarski z Bełchowa. 
Teren, na którym znajdują się opo-
ny, położony jest bowiem w bez-
pośrednim sąsiedztwie Bełchowa 
Osiedle.

Szybko zostało zwołane zebra-
nie wiejskie mieszkańców Beł-
chowa Wsi i Bełchowa Osiedla, 
po którym 5 grudnia do starostwa 
wysłane zostało pismo z proś-

bą o wyjaśnienie sytuacji. Pismo 
w sprawie wysłała także gmina. 
Wójt Jarosław Papuga powiedział 
nam, że gmina także nie miała 
żadnej wiedzy o tym, jaką dzia-
łalność będzie prowadził dzier-
żawca terenu. Sam skontaktował 
się z właścicielem spółki i dopie-
ro od niego dowiedział się, że cho-
dzi o produkcję granulatu z opon 
i węgla drzewnego z podkładów 
kolejowych przeznaczonego do 
celów przemysłowych. Miało się 
to odbywać przy wykorzystaniu 
pieców do pirolizy, gdzie odpa-
dy nie są spalane, ale zwęglane 
w wysokiej temperaturze. Dzier-
żawca miał wykonywać swoją 
działalność, zarówno składowanie 
jak i przetwarzanie, w zamknię-
tych halach lub pod namiotami 
przemysłowymi.

Odpowiedź na pismo przyszła 
szybko, starosta Marcin Kosio-
rek wyznaczył kontrolę z zakre-
su realizacji przez fi rmę zapisów 
decyzji na zbieranie odpadów. 

Kontrola została wyznaczona na 
19 grudnia. Ale starosta nie cze-
kał i, poproszony przez radnych 
oraz mieszkańców Bełchowa, zja-
wił się na miejscu już 7 grudnia, 
aby sprawdzić jak przestrzegane 
są postanowienia umowy najmu. 
Pięć dni później nowy zarząd po-
wiatu spotkał się z najemcą, zo-
bowiązując go do zabezpieczenia 

terenu oraz do ułożenia i szczel-
nego przykrycia zwiezionych tam 
odpadów, a także do uregulowa-
nia zaległych opłat dzierżawnych. 
14 grudnia, po otrzymaniu od na-
jemcy pisemnych wyjaśnień, sta-
rosta zdecydował o rozwiązaniu 
umowy dzierżawy, m.in. z powo-
du zaległości w płaceniu czyn-
szu. Najemca został zobowiązany 

do usunięcia opon w ciągu 5 dni 
od wygaśnięcia umowy. Dzier-
żawca może się jeszcze odwoły-
wać od decyzji.

Sprawa wydzierżawienia tere-
nu w Bełchowie pod miejsce skła-
dowania i przetwarzania odpadów 
poruszona została na sesji Rady 
Gminy Nieborów. Działania sta-
rosty zreferował radny powiatowy 

i członek zarządu Tadeusz Kozioł, 
którego na koniec rozmowy rad-
ny Bakalarski prosił o to, aby po-
wiat zabezpieczył miejsce skła-
dowania opon przed ich dalszym 
dowozem, tak aby nie okazało 
się, że mimo wygaśnięcia umo-
wy będą one nadal tam dowożo-
ne przez dotychczasowego najem-
cę lub inne osoby chcące pozbyć 
się opadów.

Wójt gminy Nieborów Jaro-
sław Papuga powiedział nam, że 
jest zadowolony z takiego obrotu 
sprawy. – Całe szczęście, że fi rma 
nie wywiązała się z zobowiązań 
nałożonych przez powiat, co było 
podstawą do rozwiązania umowy. 
Na pewno uspokoi to nastroje spo-
łeczne – powiedział nam.

Radny Bakalarski nie ukry-
wa jednak obaw o to, czy opony 
z bazy WPRD znikną, bo jeśli nie, 
to obowiązek ich usunięcia spad-
nie na gminę, a jest ich tam już kil-
ka tysięcy. Wśród mieszkańców 
jest też poważna obawa o to, czy 
niestrzeżone składowisko nie zo-
stanie podpalone. n

TOMaSZ
BarTOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

14�grudnia,�
po�otrzymaniu�
od�najemcy�
pisemnych�wyjaśnień,�
starosta�zdecydował�
o�rozwiązaniu�
umowy�dzierżawy,�
m.in.�z�powodu�
zaległości�w�płaceniu�
czynszu.�

Teren, na którym znajdują się opony,�położony�jest�w�bezpośrednim�sąsiedztwie�bełchowa�Osiedle.

Jeszcze o pieszych
na pasach
W Nowym Łowiczaninie nr 46 

z 15 listopada 2018 r. zamieszczono 
wyjaśnienie pod tytułem „Czy pie-
szy ma pierwszeństwo na pasach?”. 
Tak postawione pytanie już jest 
pozbawione sensu, ponieważ pie-
szy na pasach (na wyznaczonych 
przejściach) ma zawsze pierwszeń-

stwo przed kierującymi pojazdami 
– i od tego nie ma żadnych wyjąt-
ków!

Nie może być również mowy 
o „dobrej woli” kierujących w za-
trzymaniu się przed przejściem, 
na którym nie ma pieszych – jest to 
nieuprawniony komentarz pozba-
wiony podstawy prawnej, ale prak-
tykowany.

Taka „dobra wola” kierow-
ców często kończy się tragedią pie-
szych, ponieważ innych kierowców, 
zwłaszcza nadjeżdżających z prze-

ciwka taka sytuacja może zasko-
czyć.

Jeżeli już kierowca zdecydu-
je się na takie zatrzymanie, to 
musi być świadomy ewentual-
nych następstw. Musi być pewny, 
że pieszym już nic nie zagrozi, po-
nieważ piesi tak zaufali bezgra-
nicznie takiemu uprzejmemu kie-
rowcy, że poczuli się zwolnieni 
z zachowania szczególnej ostroż-
ności. 

W niektórych państwach ta-
kie zachowania kierowców przed 

przejściem są powszechne, ale 
u nas jest to trochę za wcześnie.

W wyjaśnieniu pominię-
to ważne dla bezpieczeństwa 
pieszych obowiązki kierowców 
zbliżających się do przejścia dla 
pieszych. Mają oni następujące 
obowiązki:

n zachować szczególną ostroż-
ność (art. 26 ust. Prawo o ruchu 
drogowym)

n zmniejszyć prędkość (paragraf 
47 ust. 4 rozp. w sprawie znaków 
i sygnałów drogowych)

n kierujący pojazdem, któ-
ry skręca w drogę poprzeczną, jest 
obowiązany ustąpić pierwszeń-
stwa pieszemu przechodzącemu 
na skrzyżowaniu przez jezdnię dro-
gi na które wjeżdża (art. 26 ust. 
Prawo o ruchu drogowym.)

Przy okazji kilka słów na temat 
tylko jednego absurdu drogowego 
w Łowiczu.

Na początku ul. Starzyńskiego 
na kierunku jazdy do ul. Kaliskiej 
ustawiono znak F10, z którego wy-
nika, że z lewego pasa ruchu tuż za 

wysepką można skręcić w lewo lub 
zawrócić. Kierowcy przy zawra-
caniu są zmuszeni do przejeżdża-
nia przez podwójną linię ciągłą! Co 
na to odpowiedzialni za nasze bez-
pieczeństwo? Może ich podmienić 
fachowcami?

Wyścigi do władz w Łowiczu 
zakończone, kurz opadł, a z po-
wszechnych – nośnych deklaracji 
poprawy bezpieczeństwa w ruchu 
drogowym – pozostały tylko obiet-
nice. Nic nowego. 

Henryk Łazikowski
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Nieborów�|�Mieszkańcy�zapłacą�mniej�za�odpady

Ciągle drogo, choć nieco taniej
Wójt gminy Nieborów Jarosław Papuga unieważnił 17 grudnia przetarg,  
w którym zlecenie na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 
miał otrzymać jedyny oferent – kutnowski oddział firmy Tönsmeier. 
Powodem unieważnienia była wysoka cena, przekładająca się na konieczność 
wprowadzenia drastycznej podwyżki opłat dla mieszkańców.

W numerze NŁ z 13 grudnia pi-
saliśmy o tym, że przetarg na od-
biór odpadów od stycznia do paź-
dziernika 2019 roku z posesji na 
terenie gminy Nieborów, otwarty 
28 listopada przyniósł ofertę nie-
mieckiej spółki wynoszącą 1 mln. 

376 tys. zł, podczas, gdy gmina 
przewidywała na to zadanie nie-
mal równo 1 mln. zł. Nowy wójt 
powiedział nam wówczas, że jest 
przeciwnikiem podniesienia staw-
ki opłat za odpady z obecnych 10 
zł od osoby miesięcznie, na staw-

kę 16,20 zł wynikającą z przetargu 
i szuka sposobu, aby ją tę obniżyć. 
Mówił też wówczas, że przetarg 
na tę usługę zostanie prawdopo-
dobnie unieważniony.

Po podjęciu decyzji powiedział 
nam, że jest ona efektem m.in. 

podjętych negocjacji ze spółką 
Tönsmeier. Od 1 stycznia 2019 
roku będzie ona zajmować się 
nadal odbiorem odpadów, ale na 
mocy aneksu podpisanego do do-
tychczasowej umowy, zgodnie z 
nim miesięczna opłata za odbiór 
odpadów będzie niższa niż 137 
tys. zł zaproponowane przez firmę 
w przetargu. Nie oznacza to, że 
ceny za odbiór odpadów nie zosta-
ną poniesione. Na sesji 27 grudnia 
radni otrzymają projekt uchwały, 
w którym znajdzie się nowa mie-

sięczna stawka opłaty od osoby za 
odbiór odpadów. – Mogę zapew-
nić, że będzie ona nieco niższa niż 
16.20 zł, sądzę, że będzie to ok. 15 
zł od osoby. Mam też nadzieję, że 
przyjęta stawka będzie obowiązy-
wać przez cały 2019 roku – zazna-
czył. Jarosław Papuga w rozmo-
wie z NŁ. Oznaczałoby to, że po 
rozstrzygnięciu drugiego przetar-
gu (która gmina ogłosi w czasie 
trzy miesięcznego okresu trwa-
nia aneksu), stawka nie ulegnie 
zmianie. Wójt zastrzega jednak, 

że w przetargu wszystko może się 
wydarzyć, więc stawki mogą się 
zmienić.

– Rozmowy z Tönsmeier nie 
oznaczają, że się poddaliśmy  
i zdajemy się całkowicie na 
współpracę z tą firmą. Podtrzy-
muję stanowisko, że na naszym 
terenie powinna być konkuren-
cja, obecnie jej nie ma, dlatego 
też wysłałem do Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi pisma, 
w których zwracam się o uwol-
nienie gminy od obowiązku do-
starczania odpadów do Krzyża-
nówka (zgodnie z wojewódzkim 
planem zagospodarowania odpa-
dów – red.) i pozwolenie na wo-
żenie ich także do zakładu pod 
Skierniewicami należącego do 
spółki EkoRegion.  tb

Bolimów�|�Po�spotkaniu�w�GOK

Bolimów i Sierzchów  
bogatsze o Koła Gospodyń
17 grudnia w Gminnym Ośrodku Kultury w Bolimowie 
odbyło się zapowiadane przez nas spotkanie,  
w którym udział wzięły panie zainteresowane powstaniem  
w ich miejscowościach kół gospodyń wiejskich.

Wzięło w nich udział nie wię-
cej niż 20 pań z kilku miejscowo-
ści. Większość, bo koło 12 z nich, 
stanowiły panie z Bolimowia, 
pozostałe panie reprezentowały 
Sierzchów, Łasieczniki, Jasionnę 
i Ziąbki.

Dyrektor ośrodka Irena Śmi-
giera-Milewska, powiedziała nam 
w piątek 21 grudnia, że w przy-
padku Bolimowa i Sierzchowała 
udało się zebrać komitety założy-
cielskie i zarejestrować w Agen-
cji Restrukturyzacji i Moderniza-

cji w Skierniewicach nowe koła.  
W przypadku pozostałych miej-
scowości przed świętami nie mia-
ła informacji, czy podjęły one i za-
kończyły procedurę rejestracyjną.

Warto przypomnieć, że dziś, 
27 grudnia, mija termin składania 
wniosków o przyznanie o przy-
znanie kołom rządowej pomocy 
finansowej. Aby tę pomoc otrzy-
mać, trzeba jednak wcześniej za-
rejestrować koło w Krajowym Re-
jestrze Kół Gospodyń Wiejskich 
w ARiMR. Musi ono liczyć mini-
mum 10 osób. KGW może liczyć 
na pomoc w postaci: 3 tys. zł jeśli 
liczy do 30 osób, 4 tys. zł gdy liczy 
nie więcej niż 75 osób lub 5 tys. zł 
gdy skupia ponad 75 osób.  tb

Powiat łowicki |�rada�Muzeum

Marcin Kosiorek w miejsce
Krzysztofa Figata
Rada Powiatu Łowickiego 
odwołała Krzysztofa 
Figata ze składu Rady 
Muzeum w Łowiczu. 
W jego miejsce do rady 
wszedł starosta Marcin 
Kosiorek.

Propozycję taką przedstawił 
w imieniu zarządu powiatu wi-
cestarosta Piotr Malczyk. Przyję-
ta została 16 głosami, 3 radnych 
wstrzymało się od głosu. 

W odpowiedzi na pytania rad-
nej Katarzyny Słomy, dyrek-
tor Muzeum w Łowiczu Marze-
na Kozanecka-Zwierz wyjaśniła, 
że Rada jest ciałem doradczym, 
który opiniuje i nadzoruje mery-

toryczną i finansową stronę dzia-
łalności placówki. Zazwyczaj 
spotyka się raz w roku, w kwiet-
niu, gdy jest już opracowane spra-
wozdanie za miniony rok. Plan 
na dany rok jest wysyłany do jej 
członków droga mailową. Rada li-
czy 7 osób jej przewodniczącym 
jest Marek Wojtylak. Kadencja 
rady jest 4-letnia. Obecna trwa od 
2016 do 2020. 

Warto dodać, że w skład rady 
wchodzą ponadto: Krzysztof Ka-
liński – jako przedstawiciel Ło-
wicza, Tadeusz Żaczek z ranie-
nia Łowickiego Towarzystwa 
Przyjaciół Nauk, Halina Anysz-
ka – dyrektor DK w Zdunach, 
jako przedstawiciel gminy Zdu-
ny, Barbara Rzeczycka ze Stowa-

rzyszenia Muzealników Polskich, 
oddział mazowiecki, Zbigniew 
Skuza ze Stowarzyszenia Mu-
zeów na Wolnym Powietrzu  
w Polsce oraz Piotr Komorowski  
z Muzeum Archeologiczno-Etno-
graficznego w Łodzi. 

Praca w radzie jest typowo spo-
łeczna i nie otrzymuje się za nią 
wynagrodzenia. Członkowie rady 
mogą wystąpić jedynie o zwrot 
kosztów podróży. Zwracamy na 
tą uwagę, ponieważ w tym roku 
Rada Powiatu Łowickiego przy-
znała staroście Krzysztofowi Fi-
gatowi drugi dodatek specjalny 
(1.800 zł miesięcznie), za repre-
zentowanie powiatu łowickiego  
w Związku Powiatów Polskich 
oraz w Radzie Muzeum w Ło-
wiczu. Był to sposób na obejście 
nowych przepisów dotyczących 
wynagrodzenia samorządowców, 
w wyniku których mieli zarabiać 
mniej. Starosta Marcin Kosiorek 
takiego dodatku nie ma.  mwk

Domaniewice�|�Jasełka�w�przedszkolu�

Tradycja wciąż żywa
Przedstawienie o tematyce bo-

żonarodzeniowej oraz najpiękniej-
sze kolędy w wykonaniu swoich 
dzieci mogli podziwiać rodzice 
przedszkolaków z Domaniewic. 
W środę, 19 grudnia, w przed-
szkolu odbyły się jasełka. 

W świątecznym spotkaniu 
wzięli udział podopieczni pla-
cówki wraz z rodzicami, a także 
przedstawiciele władz gminy. 

– Tradycja Świąt Bożego Na-
rodzenia jest piękna i wciąż żywa 
zarówno w gronie rodzinnym, jak 
i w społecznościach lokalnych. 
Cieszymy się, że możemy w niej 
uczestniczyć. Spędźmy ten pięk-
ny czas szczęśliwie i w rodzinnym 
gronie. Życzę przede wszystkim 
radości z uśmiechniętych po-
ciech, z których my również jeste-
śmy bardzo dumni – powiedziała 

dyrektor przedszkola, Stanisława 
Felczyńska, a następnie odczytała 
fragment z Pisma Świętego. 

Wystawione tego dnia jaseł-
ka przepełnione były recytacja-
mi, które przedszkolaki opanowa-
ły perfekcyjnie, a także wspólnie 
zaśpiewanymi kolędami. Dzie-
ci wykonały m.in. utwór „Świeć, 
gwiazdeczko, świeć” z repertuaru 
Arki Noego. 

Dodajmy, że tego dnia ich ra-
dość była podwójna, bo oprócz 
możliwości prezentacji talentu 
scenicznego, zostały one nagro-
dzone w pożarniczym konkursie 
plastycznym „Zapobiegamy po-
żarom”. I miejsce w tej artystycz-
nej rywalizacji zdobyła Maja Ku-
śmierek, II miejsce – Wiktoria 
Manowska, zaś III miejsce – Igor 
Krystjanik. 

Wójt gminy Domaniewice, Pa-
weł Kwiatkowski, nagrodził po-
darunkami wszystkich uczestni-
ków konkursu. 

– Teraz pozostaje już tylko 
czekać na prezenty od Święte-
go Mikołaja. Myślę, że w czasie 
świąt będzie on o was pamiętał. 
Najpiękniejszym prezentem dla 
waszych rodziców będzie z kolei 
to, że ich mocno przytulicie. Tak, 
by byli pewni, że bardzo ich ko-
chacie – zaproponował wójt, na 
co mali podopieczni przedszkola 
z radością się zgodzili. 

– Zdajemy sobie sprawę  
z tego, że zwykle nagrody przy-
znawane są jedynie zwycięz-
com konkursów, tym większa  
jest nasza radość z faktu, że po-
darunki otrzymały wszystkie 
uczestniczące w konkursie dzie-
ci. Ogromnie się cieszymy i do-
ceniamy ten hojny gest – za-
uważyła dyrektor Stanisława 
Felczyńska.  aw

Gmina Głowno�|�zagospodarowanie�odpadów

To pewne: opłaty za śmieci wzrosną
Rada Gminy Głowno 
na sesji 20 grudnia 
jednogłośnie podjęła 
uchwałę, w której ustaliła 
nowe stawki opłat za 
odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych.

Stawki w kwotach 11 zł od oso-
by za miesiąc przy zbiórce selek-
tywnej i 18 zł/os./mc przy zbiórce 
prowadzonej w sposób zmieszany 
będą obowiązywać od 1 stycznia 
2019 roku. Zostały one skalkulo-
wane po otwarciu ofert w drugim 
gminnym przetargu na świadcze-
nie usług z zakresu odbioru i za-
gospodarowania odpadów komu-
nalnych od mieszkańców. 

Przypominamy, o czym już  
w Wieściach informowaliśmy, że  
w odpowiedzi na przetarg, do 
urzędu wpłynęły dwie oferty. Tań-
sza złożona została przez dotych-
czasowego usługodawcę gminy 
– firmę RS II ze Zgierza i opiewa 
na 533.280 zł, a droższa, złożona 
przez FBSerwis z Warszawy – na 
626.311,41 zł brutto. Postępowania 
nie można było zakończyć i pod-
pisać umowy z wybranym usłu-
godawcą przed ustaleniem przez 
radę na przyszły rok stawek, które 
zapewnić mają wpływy do gminy 
środków w kwotach zabezpiecza-
jących realizację tego zadania. 

Przed zwołaną na 20 grudnia 
sesją, nad wysokością przyszło-
rocznych stawek debatowała Ko-
misja Rozwoju Gospodarczego, 
Budżetu i Rolnictwa, która osta-
tecznie przychyliła się do drugiej 
z czterech propozycji przygotowa-
nych przez urząd, a skalkulowa-
nych przy założeniu różnych pro-
porcji segregacji odpadów oraz 
różnej ściągalności opłat. Wszy-
scy życzyliby sobie ściągalności 
na poziomie 100%, ale realia są 

takie, że wynosi ona obecnie tylko 
nieco ponad 70%, a wszczęte wo-
bec notorycznych dłużników po-
stępowania komornicze dają efekt 
znikomy, gdyż okazuje się, jak za-
uważył na sesji wójt Marek Jóź-
wiak, że „wiele osob żyje powie-
trzem – bez żadnych dochodów”. 
W takich sytuacjach można jedy-
nie dążyć do zabezpieczenia spła-
ty długu na hipotece nieruchomo-
ści dłużnika.

Jeśli w przetargu wybrana zo-
stanie tańsza oferta, gmina mie-
sięcznie będzie zobowiązana pła-
cić usługodawcy 44.440 zł brutto 
(533.280 : 12 miesięcy = 44.400). 

Na przedsesyjne posiedzenie 
wspomnianej komisji urząd przy-
gotował cztery propozycje no-
wych stawek: 10zł (za śmieci se-
gregowane) i18 zł (za zmieszane); 
11 i 18 zł; 10 i 19 zł oraz 15 i 21 zł 
(dopiero na tym poziomie wpły-
wy z opłat bilansowałyby wydat-
ki na usługę przy obecnie osiąga-
nej 70-procentowej ściągalności 
opłat). 

Przychylono się do propozy-
cji drugiej, czyli stawek na pozio-
mie 11 i 18 zł, które przy założeniu 
stuprocentowej ściągalności mają 
miesięcznie zapewnić wpływy 

z opłaty na poziomie 49.758 zł, 
a przy ściągalności na poziomie 
70% – 34.830,60 zł. Ważne bę-
dzie więc, by samorząd nie usta-
wał w staraniach o jak najpow-
szechniejsze uiszczanie tych opłat 
przez mieszkańców. 

W toku sesyjnej dyskusji nad 
projektem uchwały przewodni-
czący Rady Gminy Głowno Jaro-
sław Chałubiec mówił, że należy 
zawsze zakładać ściągalność stu-
procentową. Zauważył, że ludzie 
nie wnoszą terminowo opłat, bo 
w wielu przypadkach po prostu  
o tym zapominają, co stało się 
również i jego udziałem i dopie-
ro upomnienie z urzędu przypo-
mniało mu o tym obowiązku. 

Na sesji proszono także, by za-
deklarowana przez 83% miesz-
kańców gminy zbiórka selek-
tywna była rzeczywiście w taki 
sposób prowadzona, bo odbiorca 
odpadów może skontrolować każ-
dy worek, a jeśli znajdzie w nim 
odpady zmieszane, może wystą-
pić do urzędu o naliczenie dla da-
nej nieruchomości opłaty wyższej 
– odpowiedniej dla zbiorki prowa-
dzonej w sposób zmieszany. 

Podpisanie umowy z dotych-
czasowym usługodawcą przewi-
dywane jest na 27-28 grudnia, ale 
wójt Marek Jóźwiak mówił, że  
w sytuacji, gdy gmina od września 
nie opłaca faktur, bo nie ma na to 
środków w odpowiednim dziale 
budżetu, a zmiany dokonane na 
sesji 20 grudnia są niewystarczają-
ce (piszemy o nich osobno), firma 
może nie podpisać z samorządem 
umowy. W tej sytuacji na kolejną 
sesję, planowaną na czwartek 27 
grudnia, przewodniczący rady po-
prosił urząd o pełne dane dotyczą-
ce braków, gdyż z jego kalkulacji 
wynika, że po ostatnich zmianach 
może chodzić o kwotę rzędu 72 
tys. zł.  ewr

Odbiorca�odpadów�
może�skontrolować�
każdy�worek,�a�jeśli�
znajdzie�w�nim�odpady�
zmieszane,�może�
wystąpić�do�urzędu��
o�naliczenie�dla�danej�
nieruchomości�opłaty�
wyższej.

O roli miłości w czasie Świąt Bożego Narodzenia przypomniał�przedszkolakom�proboszcz�domaniewickiej�
parafii,�ks.�Krzysztof�Osiński.�
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Aktualności

reKLAMA

Bolimów�|�Nowa�atrakcja�w�GOK

Izba Pamięci  
o I wojnie światowej  
czynna codziennie
– Wystarczy przyjść do nas  
w tygodniu, w czasie  
gdy ośrodek pracuje i zwrócić 
się o możliwość obejrzenia 
wystawy w Izbie Pamięci,  
na pewno ją udostępnimy  
– powiedziała nam dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury 
w Bolimowie Irena Śmigiera-
Milewska w odpowiedzi na 
pytanie o otwartą niedawno izbę.

Otwarto ją w GOK 1 grud-
nia, w dniu gdy odbyły się uro-
czystości złożenia w ossuarium 
w Joachimowie Mogiłach szcząt-
ków około 50 żołnierzy z okresu 
I wojny światowej, odnalezionych 
w czasie prac archeologicznych 
prowadzonych w ostatnich latach 
przez zespół dr Anny Zalewskiej 
na terenie walk nad Rawką.

W ustawionych pod ścianami 
gablotach można zobaczyć przed-
mioty wydobyte z ziemi w czasie 
prac badawczych. Pochodzą one  
z rejonów Nieborowa, Joachimo-
wa Mogił, Woli Szydłowieckiej, 
Bolimowskiej Wsi, Jasionnej.

Są to np. bagnety do rosyjskich 
karabinów Mosin wz. 1891, czy 
niemieckie Seitengewerhr S98 do 
karabinu Mauser wz. 98, oprócz 
tego olejarki i wyciory do karabi-
nów, są łuski od pocisków arty-
leryjskich, karabinowych, są sa-
perki, nożyce do cięcia drutu, jak 
i fragmenty drutów kolczastych, 
które były rozpostarte na prze-
strzeni pomiędzy okopami obu 
stron, można też zobaczyć cieka-
wostki jak potykacze – wykonane 
z drutu kolce, które po rozrzuce-
niu na przedpolu miały za zadanie 
przebić buty nacierających żołnie-
rzy i ranić ich stopy.

Prawdziwą ciekawostką są 
jednak fragmenty umundurowa-
nia, w tym skrawki materiału, za-
chowane w dobrym stanie mimo 
upływu ponad 100 lat od czasu, 
gdy żołnierze pozostawili je na 
polu walki nad Rawką. Zobaczyć 
można np. fragmenty pickelhau-
by, orły, które je zdobiły, odznakę 
61. Włodzimierskiego Pułku Pie-
choty, co ciekawe ciągle przymo-
cowaną do resztek munduru rosyj-
skiego żołnierza czy połę płaszcza 
oraz naramiennik żołnierza 32. 
Kremenczuckiego PP armii car-
skiej – pułku zaliczanego do elity 
jednostek rosyjskich, który przed 
wojną stacjonował w Warszawie. 
Są nawet fragmenty tzw. papachy, 
czapki noszonej przez oddziały 
pochodzące z Kaukazu oraz sybe-
ryjskich pułków strzeleckich. 

Większość przedmiotów zosta-
ła już podana konserwacji dzięki 
projektowi Archeologiczne Przy-
wracanie Pamięci o Wielkiej Woj-
nie, realizowanemu przez zespół 
dr Zalewskiej.

Wystawę uzupełniają tabli-
ce z informacjami o walkach 
nad Rawką w 1914 i 10915 roku, 
ze szczególnym wyszczególnie-
niem pierwszego użycia w ich re-
jonie gazu bojowego na froncie 
wschodnim oraz miejsc spoczyn-
ku żołnierzy w lesie w sąsiedztwie 
Joachimowa Mogił. Tablice są bo-
gato ilustrowane zdjęciami żołnie-
rzy, okopów i pola walki.

Wystawa, choć nieduża i pre-
zentująca, jak powiedziała dr Za-
lewska, zaledwie część przed-
miotów odnalezionych w trakcie 
badań, może przemawiać do wy-
obraźni zwiedzającego. 

Wójt gminy Stanisław Linart 
podtrzymuje swoje zapowiedzi, 
że gmina Bolimów będzie powo-
li dążyła do stworzenia muzeum 
Bitwy nad Rawką. Wśród propo-
nowanych lokalizacji jest np. bu-
dynek przy rynku, w którym do 
końca roku mieściło się przed-
szkole. Gmina chciałaby na reali-
zację tego projektu sięgnąć po pie-
niądze np. z Unii Europejskiej.  tb

Łowicz |�ŁOK,�zakład�Karny

Nakręcony w więzieniu dokument 
przestrogą przed dopalaczami
Film dokumentalny  
„Masz jedno życie  
– nie zmarnuj szansy” został 
14 grudnia zaprezentowany  
w łowickim kinie „Fenix”.  
To praca Macieja 
Jankowskiego, studenta 
IV roku łódzkiej „Filmówki”, 
nakręcona pod opieką 
artystyczną Jacka Bławuta.

Dokument był kręcony przez 
pół roku w Zakładzie Karnym  
w Łowiczu, a ściślej rzecz uj-
mując, głównie na oddziale te-
rapeutycznym. Opowiada o osa-
dzonych, którzy zmagają się  
z uzależnieniem od narkotyków  
i dopalaczy. Twórca nagrał za 

kratami kilkadziesiąt rozmów,  
z których do filmu wybrał najcie-
kawsze fragmenty, składające się 
na półgodzinny obraz. 

Jak przyznaje sam reżyser, 
film z założenia ma mieć działa-
nie profilaktyczne, adresowany 
jest szczególnie dla młodych wi-
dzów (uczniów szkół ponadgim-
nazjalnych). – Nie trzeba się uczyć  
na własnych błędach, żeby zro-
zumieć czym może się skończyć 
eksperymentowanie z substancja-
mi psychoaktywnymi – uważa 
Maciej Jankowski. Jego film zo-
stał włączony do programu profi-
laktycznego opracowanego przez 
Komendę Miejską Policji w Łodzi 
i realizowanego w szkołach w Ło-
dzi i województwie łódzkim.

Na premierze obecny był sam 
autor, a także przedstawiciele in-
stytucji, które na co dzień współ-
pracują z oddziałem terapeutycz-
nym, młodzież szkolna, a także 
bohaterowie filmu – pacjenci od-
działu terapeutycznego. 

„Miałem halucynacje, manie 
prześladowcze, paranoje. Wszę-
dzie widziałem podstęp, wszyst-
kich uważałem za wrogów. Kilka-
krotnie wydrapałem sobie twarz, 
bo myślałem, że mam coś pod 
skórą. Próbowałem wyskoczyć 
przez okno. Obudziłem się rano 
przywiązany do fotela. Nie pamię-
tałem tego. Podobno goniłem bra-
ta z nożem po pokoju” – to treść 
jednego z nagranych w filmie 
świadectw.  oprac. tm

Na wystawie w bolimowskim GOK można oglądać relikty�po�walkach�
nad�rawką�w�1914�i�1915�r.,�np.�łuski�i�elementy�pocisków�armatnich.

RZUT OKIeM�|�chOINKI�z...�KOSMetyczNych�PŁAtKów

Z nietypowymi choinkami, wykonanymi m.in. z płatków kosmetycznych i kartonu, wrócili 20 grudnia  
do domów uczniowie klas czwartych i piątej ze Szkoły Podstawowej w Kiernozi. był�to�efekt�
przedświątecznych�warsztatów,�które�przeprowadziła�beata�Lewaniak.�uczniowie�tworzyli�choinki�poprzez�
naklejanie�płatków�kosmetycznych�na�kartonowe�stożki.�Do�ozdabiania�użyli�farb,�cekinów,�wstążek�itp.�
zapraszamy�do�obejrzenia�galerii�zdjęć�na�stronie�www.lowiczanin.info.�mak RZUT OKIeM |�StyPeNDIA�DLA�zAwODOwców�z�zSP�3

ZSP nr 3 przystąpił 
do programu 
stypendialnego 
„Zawodowcy  
w Łódzkiem” 
realizowanego�przez�urząd�
marszałkowski.�11�uczniów�
przygotowuje�obecnie�
indywidualne�plany�rozwoju,�
w�których�określają�jakie�
zdolności�i�zainteresowania�
zawodowe�rozwijają��
–�na�ich�podstawie�będą�
mogły�być�wypłacone�
stypendia.�warunkiem�
zakwalifikowania�do�
programu�była�średnia�
ocen�z�przedmiotów�
zawodowych�nie�mniejsza�
niż�4,5�(w�poprzednim�roku�
szkolnym).�oprac. tm zS

P
�N

r
�3

�Ł
O

w
Ic

z

G
O

K
�K

Ie
r

N
O

zI
A

tO
M

A
S

z�
b

A
r

tO
S



13www.lowiczanin.info � ���nr 52������27�grudnia�2018

Łowicz |�tradycyjne�jasełka�w�SP�4�

Zobaczyli to, czego
uczyli się na religii
Tradycyjną wersję jasełek 
można było obejrzeć  
w czwartek, 20 grudnia,  
w Szkole Podstawowej nr 4 
w Łowiczu.

Wystąpienie przygotowali 
uczniowie kl. V i VI pod opieką 
katechetki Aleksandry Szczepań-
skiej. Na scenie zaprezentowało 
się ok. 40 młodych aktorów, któ-
rzy przypomnieli tradycyjną histo-
rię Bożego Narodzenia, w której 
występują: Aniołowie, Trzej Kró-
lowie, pastuszkowie, Herod, Trzej 

Królowie oraz Józef i Maryja, któ-
rzy oczekują na narodziny Dzie-
ciątka. Jednym współczesnym 
elementem w tym przedstawieniu 
było pojawienie się dzieci, które 
również cieszą się z Bożego Naro-
dzenia. – Zobaczą to, czego uczy-
li się na religii – powiedziała nam 
na chwilę przed rozpoczęciem ja-
sełek uczennica Jagoda Znyk, któ-
ra w tym przedstawieniu zagrała 
kolędnika. 

Przedstawienie było przeplata-
ne śpiewaniem kolęd w wykona-
niu uczennic z kl. V.  aa 

reKLAMA

reKLAMA

Hobby�|�była�druga�na�Mistrzostwach�europy�w�yoyo�

Dominika Stanisławska „wymachała”
sobie stypendium
Można robić, to co się lubi, być w tym naprawdę dobrym i zostać docenionym. 
Udowadnia to Dominika Stanisławska z I LO, która została laureatką 
Ogólnopolskiego Programu Stypendialnego USKI (Uniwersytecka Szkoła 
Kształcenia Indywidualnego) za swoje sukcesy w yoyo.

Stypendium przyznawane jest 
uczniom za osiągnięcia naukowe, 
sportowe, artystyczne lub w przy-

padku szczególnych zasług dla 
regionu. Zdolnego ucznia zgła-
sza do ogólnopolskiego progra-

mu stypendialnego szkoła. Na-
stępnie na stronie USKI odbywa 
się głosowanie, a spośród osób  

z największą ilością głosów są 
wybierani stypendyści. Dominika 
mówi nam, że do zdobycia przez  
nią stypendium przyczynili się jej 
koledzy i koleżanki z I LO, rodzi-
na oraz osoby związane ze śro-
dowiskiem yoyo, którzy oddawa-
li na nią swoje głosy na stronie 
USKI. 

Każdy ze stypendystów otrzy-
muje 150 zł przez 5 miesięcy 
(łącznie 750 zł). – Fajne jest to, że 
można otrzymać to stypendium 

nie tylko za wyniki w nauce, ale 
też za takie niestandardowe hobby, 
jakim jest machanie yoyo – cieszy 
się uczennica. 

Przypomnijmy, że Dominika 
Stanisławska w marcu br. zajęła II 
miejsce na Mistrzostwach Europy 
w yoyo w kategorii 1A WOMEN. 
Stypendium zamierza zainwesto-
wać w wyjazd na przyszłoroczne 
mistrzostwa do Czech, na których 
chciałaby powtórzyć tegoroczny 
wynik lub nawet go poprawić.  aa 

Łowicz |�zSP�nr�3

Opowieść Dickensa nadal aktualna
Uczniowie Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 3  
w Łowiczu 20 grudnia  
po raz pierwszy wystawili 
spektakl oparty na 
„Opowieści wigilijnej” 
Karola Dickensa. 

Będzie go można jeszcze 
obejrzeć 7 stycznia, otwarty dla 
wszystkich będzie seans o godzi-
nie 17. Historia napisana w I po-
łowie XIX wieku została przez 
uczniów przeniesiona w realia 
współczesne – świat smartfonów, 
tabletów i wielkich korporacji. Jan 
(w tej roli Przemysław Dałek) jest 
szefem firmy, który wzorem swo-
jego nieżyjącegoo już ojca bez-
względnie dąży do mnożenia bo-
gactwa, zatracając przy tym całą 

wrażliwość i empatię. Przez nie-
go samobójstwo popełnia jego 
były wspólnik Jarek (gra go Ja-
kub Nowak), cierpi też darząca go 
uczuciem Kasia (Weronika Wę-
żowska) i cała rodzina. Dopiero 
bezpośrednia ingerencja duchów 
przemawia do sumienia Jana...

W przedstawieniu występuje 
12 uczniów, a kolejna 13 to śpie-
wający chórek. W niektórych ko-
lędach i piosenkach świątecznych 
śpiewają też solistki – Weronika 
Kędziora, Natalia Antczak i Karo-
lina Jaros. Trzeba też wspomnieć  
o bogatej i starannie wykonanej 
scenografii. Przedstawienie przy-
gotowały nauczycielki Małgorza-
ta Antosik i Aneta Wojciechowska 
wraz z ks. Jackiem Zielińskim. 
Spektakl będzie prezentowany po-
nownie 7 stycznia i to dwukrotnie 
– o 13 dla pozostałych szkół z Ło-
wicza i zaproszonych gości, zaś  
o 17 dla wszystkich zainteresowa-
nych – wstęp na ten drugi seans 
będzie wolny.  tm

Łowicz�|�wspólna�inicjatywa�

Wymarzone prezenty  
dla dzieci z Domu Dziecka

Święta to czas cudów – w tym 
roku przekonali się o tym pod-
opieczni Domu Dziecka ze Stro-
bowa, którzy 15 grudnia już po raz 
6. uczestniczyli w kolacji wigilij-
nej w Restauracji „Stara Łaźnia” 
w Łowiczu.

Od 4 lat inicjatywę obdarowy-
wania dzieci słodkościami i plu-
szakami wspiera Stowarzyszenie 
Historyczne im. 10 PP w Łowi-
czu. W tym roku po raz pierwszy 
do akcji przyłączyli się rodzice 
dzieci z przedszkola diecezjalne-
go „U Bolesi”, którzy przygoto-

wali prezenty dla podopiecznych 
Domu Dziecka w oparciu o po-
trzeby, które dzieci same zgłosiły. 
Dzięki temu każdy mógł dostać 
to, o czym marzył. 

– Robimy tę akcję już od 6 lat, 
ale w tym roku to było prawdziwe 
szaleństwo! – mówi nam o reak-
cjach przy otwieraniu prezentów 
właścicielka restauracji „Stara 
Łaźnia”, Karina Malinowska. 

W spotkaniu wigilijnym wzię-
ło udział blisko 40 podopiecz-
nych Domu Dziecka ze Strobowa  
w wieku od 3 do 21 lat.  aa 

Dominika Stanisławska z I LO 
została�laureatką�Ogólnopolskiego�
Programu�Stypendialnego�uSKI.
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Wigilia dla dzieci z Domu Dziecka ze Strobowa. w�tym�roku�Mikołaj�
miał�dla�nich�wyjątkowe�prezenty.�
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Jasełka w Szkole Podstawowej nr 4 w Łowiczu�zostały�wzbogacone�
występami�wokalnymi.�

„Opowieść wigilijna” Karola Dickensa�została�przez�uczniów�
przeniesiona�w�realia�współczesne.�Spektakl�będzie�prezentowany�
ponownie�7�stycznia�o�godz.�17�dla�wszystkich�zainteresowanych.
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Gmina Bielawy�|�zagospodarowanie�odpadów

Opłata śmieciowa idzie w górę
Na sesji 21 grudnia Rada Gminy Bielawy w drodze 
jednomyślnie podjętej uchwały ustaliła stawki opłaty  
za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, 
jakie będą obowiązywały od 1 stycznia 2019 r. Podwyżki 
nie dało się uniknąć, ale i po niej mieszkańcy gminy 
Bielawy będą za śmieci płacili najmniej w powiecie.

Nowe stawki ustalono na pozio-
mie 12,5 zł od osoby za miesiąc, 
przy zbiórce odpadów prowadzo-
nej w sposób selektywny oraz 30 
zł od osoby za miesiąc za odbiór 
śmieci zmieszanych. Stawki obo-
wiązujące w roku 2018 wynosiły 
9,5 zł/os./mc za śmieci posegrego-
wane i 19 zł/os./mc za zmieszane. 
Opłaty uiszczane są w systemie 
kwartalnym. 

Średnia cena w powiecie ło-
wickim za odbiór śmieci pose-
gregowanych, jak informował 
na sesji wójt gminy Sylwester 
Kubiński, wynosi 15-17 zł. Od-
biorcą odpadów jest firma Toen-
smeier. Konieczność podwyżek 
motywowana jest wzrostem opła-

ty marszałkowskiej, wzrostem 
kosztów pracy i transportu. 

Aby stawki w gminie Biela-
wy wynegocjować jak najniższe, 
jej mieszkańcy zostaną w 2019 r. 
zobowiązani do kompostowania 
na posesjach odpadów zielonych 
(większość już to robi), gdyż nie 
będę one odbierane (dotychczas 
należało je wystawiać w brązo-
wych workach). 

Zrezygnowano także z od-
bioru przez zewnętrznego usłu-
godawcę odpadów wielkoga-
barytowych np. starych mebli,  
które od stycznia 2019 r. będzie 
można dostarczać do Punktu Se-
lektywnej Zbiórki Odpadów Ko-
munalnych (PSZOK), znajdują-

cego się przy byłym posterunku 
policji w Bielawach na ul. Po-
drzecznej 2. Jest to teren ogro-
dzony, znajdujący się pod nad-
zorem pracownika gminy, dzięki 
czemu urząd ma pod kontrolą 
to, co faktycznie jest tam pozo-
stawiane przez mieszkańców.  
Z PSZOK-u tzw. gabaryty miały-
by być na koszt gminy odwożone 
do zakładu w Krzyżanówku, któ-
ry zobowiązał się do ich bezpłat-
nego przyjęcia. 

Gdy sprawa ta była omawiana 
na sesji, przysłuchujący się obra-
dom prezes Stowarzyszenia Roz-
woju Wsi Waliszew i Okolic Ce-
zary Olejniczak zasugerował, by 
jednak raz na pół roku organizo-
wać transportem gminnym zbiór-
kę odpadów wielkogabarytowych 
na terenie gminy – we wszystkich 
sołectwach. W ten sposób można 
uniknąć przerzucania odpadów  
z miejsca na miejsce. Wójt 
oświadczył, że jest to „formuła 
do rozważenia”.  ewr

Łowicz�|�Świąteczna�atmosfera�w�zAz�

Spotkanie opłatkowe i koncert kolęd 
W piątek, 21 grudnia, spotkanie opłatkowe  
odbyło się także w restauracji Zakładu Aktywności 
Zawodowej przy ul. Powstańców w Łowiczu.

Wzięli w nim udział m.in. 
prezes Stowarzyszenia Wspar-
cie Społeczne „Ja-Ty-My” z Ło-
dzi Tomasz Musielski, kierownik 
ZAZ Łowicz Małgorzata Wagner, 
przedstawiciele władz miasta i po-
wiatu, zaprzyjaźnionych placówek 
i stowarzyszeń, a także ks. Jacek 
Zieliński – duszpasterz z parafii 
na Bratkowicach oraz pracownicy 
ZAZ Łowicz, którzy przygotowali 
potrawy na wigilijny stół i zapre-
zentowali koncert kolęd. Wszyst-
kich serdecznie powitała i podzię-
kowała za przybycie Małgorzata 
Wagner. Po wystąpieniach gości 
ks. Zieliński odmówił modlitwę 
i podzielono się opłatkiem. 

Prezes Tomasz Musielski po-
wiedział nam, że święta są takim 
szczególnym czasem spotkań, 
dlatego także osoby skupione wo-
kół stowarzyszenia i pracowni-
cy ZAZ Łowicz chcą być wtedy 
razem, ponieważ tworzą „jedną 
wielką rodzinę”.  aa 

Życzenia składał m.in. prezes Stowarzyszenia�wsparcie�Społeczne��
„Ja-ty-My”�tomasz�Musielski�(z�prawej).�
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Łowicz�|�Kolejni�repatrianci�zamieszkali�w�Łowiczu

Powrót do kraju dziadków
23 grudnia do Łowicza 
sprowadziła się kolejna 
rodzina repatriantów 
z Kazachstanu. To pani 
Alina Jachimowicz z mężem 
Włodzimierzem i 8-letnią 
córką Wiktorią, która będzie 
uczęszczała do Szkoły 
Podstawowej nr 3.

Status repatriantki ma pani Ali-
na vel. Aliona (nad zapisem imie-
nia w nowych, polskich dokumen-
tach ma się jeszcze zastanowić), 
a w takim przypadku również mąż 
i córka otrzymują polskie obywa-
telstwa. Jej dziadkowie – Helena 
i Jan Jachimowiczowie – miesz-
kali na Żytomierszczyźnie, któ-
ra w 1921 roku została włączo-
na do ZSRR. Stamtąd za rządów 
Stalina zostali wysiedleni do Ka-
zachstanu. Mieszkali w Tajynszy,  
w północnej części kraju, gdzie 
od 1934 roku masowo wywożo-
no Polaków.

Pani Alina w Kazachstanie pra-
cowała na stacji benzynowej, jej 
mąż Włodzimierz jest kierow-
cą TIR-ów, liczy, że szybko znaj-
dzie w Łowiczu zatrudnienie. W 
domu rozmawiali ze sobą po ro-
syjsku, który jest najczęściej uży-
wanym językiem w Tajynszy. Ję-

zyka polskiego dopiero zaczynają 
się uczyć. 

W Polsce bywali już wcześniej, 
ze względu na więzy rodzinne.  
W Opolu i w Warszawie – już od 
lat – mieszka rodzeństwo pani Ali-
ny.  W przeprowadzce do Łowi-
cza towarzyszyli i pomagali brat 
Bronisław oraz szwagier Andrzej  
z dziećmi. U Bronisława w War-
szawie rodzina spędziła święta. 

Trzyosobowa rodzina repa-
triantów zamieszkała w jednym 
z mieszkań komunalnych na osie-
dlu Armii Krajowej. Lokal został 
wyremontowany z rządowego do-
finansowania. 

To już czternasta rodzina re-
patriantów przyjęta do Łowi-
cza i – jak mówił nam burmistrz 
Krzysztof Jan Kaliński – zapew-
ne nie ostatnia, bowiem już przy-

gotowywany jest projekt uchwały 
o przyjęciu kolejnych repatriantów  
w przyszłym roku.

W dni przyjazdu wizytę repa-
triantom złożyła delegacja władz 
miejskich z burmistrzem i sekre-
tarz Marią Więckowską, Miejskie-
go Ośrodka Pomocy Społecznej  
i ZGM. Odwiedzili ich także – za-
pewne z cennymi poradami – re-
patrianci z lat poprzednich. tm

Trójka nowych mieszkańców Łowicza�jest�szczęśliwa�z�przeprowadzki.�
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RZUT OKIeM�|�wIGILIJNe�NurKOwANIe�

Tradycyjne wigilijne nurkowanie strażaków z OSP Ratownictwa Wodnego w Łowiczu�odbyło�się��
w�niedzielę,�23�grudnia,�w�zbiorniku�wodnym�w�Guźni.�Jak�co�roku,�w�trakcie�świątecznego�nurkowania�strażacy�
wypuścili�do�wody�żywe�karpie.�O�swoich�wrażeniach�ze�spotkania�opowiedział�nam�rafał�Mitek�z�łowickiej�OSP�
rw.�–�wigilijne�nurkowanie�uważam�za�udane.�woda�miała�4�stopnie.�widoczność�także�była�niezła.�tradycji�
stało�się�zadość�–�powiedział�nasz�rozmówca.�Pomimo�chłodu,�przez�całe�świąteczne�spotkanie�płetwonurkom�
dopisywał�dobry�nastrój.�Jak�na�wigilię�przystało,�pośród�strażaków�nie�zabrakło�również�św.�Mikołaja.�aw
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Polesie�|�wigilijna�zabawa

Kolędowanie 
z operowym akcentem
Ognisko, wspólne 
kolędowanie, Mikołaj,  
a nawet koncert artystów 
operowych – to tylko niektóre 
z atrakcji, jakie czekały 
na uczestników imprezy 
zorganizowanej w Polesiu 
23 grudnia.

Było to kolejne przedsięwzięcie 
Fundacji Biegamy Polesie, która – 
nie po raz pierwszy – pokazała, że 
oprócz biegania zajmuje się dużo 
szerzej rozumianą aktywizacją lo-
kalnej społeczności.

Przed licznie zgromadzony-
mi mieszkańcami wystąpił duet 
Opera Team, czyli Judyta Fąfara 
(mezzosopran) – Krzysztof Ca-
ban (baryton). Koncert rozpoczął 
się od „Ave Maria” z dedykacją 
dla mieszkańców Polesia i przyja-
ciół fundacji, którzy odeszli w mi-
nionym roku, a także dla tragicz-
nie zmarłych górników z kopalni 
w Czechach. Uczestnicy zapalili 
w tym czasie rozdane im świece. 

Później artyści śpiewali różne 
pieśni, zarówno typowo świątecz-
ne i religijne, jak i wywodzące się 
z muzyki rozrywkowej. Kolędę 
„Cicha noc” zaśpiewali w dwóch 
językach – po niemiecku (czyli  
w oryginale) i polsku.

Wystąpił również lokalny ze-
spół Modar, zapraszając wszyst-
kich do wspólnego kolędowania. 
Nie mogło zabraknąć również 
Mikołaja, który z jednakową chę-
cią rozdawał prezenty, jak i pozo-
wał do zdjęć. Inne przygotowane 
atrakcje to m.in. ognisko, poczę-
stunek ze słodyczami, a dla doro-
słych także grzane wino.

– Świetne wydarzenie, war-
to było na chwilę zostawić 
przedświąteczne przygotowania  
i przyjść – mówili państwo Lasko-
wie z Polesia. Podobny entuzjazm 
pojawiał się w wielu wypowie-
dziach, zarówno przedstawicieli 
młodszego, jak i starszego pokole-
nia mieszkańców.  tm

Judyta Fąfara i Krzysztof Caban 
podczas�występu�w�Polesiu.�
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Łowicz�|�widowisko�w�broadwayowskim�stylu�w�I�LO�

Musical zamiast jasełek
W iśćcie broadwayowskim stylu został 
wystawiony w piątek, 21 grudnia, musical 
pt. „Miranda: Świąt nie będzie?” 
w I LO w Łowiczu. Przepełnione tańcem 
i śpiewem widowisko publiczność przyjęła 
wiwatując na część młodych aktorów. 
Nowo powstała grupa ARTelier zapowiada, 
że dopiero rozwija skrzydła i wkrótce zobaczymy 
w jej wykonaniu coś równie dobrego. 

Grupa ARTelier powstała 
w październiku z inicjatywy 
Aleksandra Jarosa, ucznia klasy 
2d, który przy współpracy z Han-
ną Chróścielewską z 1d stworzył 
koncepcję i napisał scenariusz 
musicalu pt. „Miranda: Świąt nie 
będzie?”. – Zależało nam na tym, 
żeby zrobić coś bardziej oryginal-
nego niż tradycyjne jasełka. Do 
tej pory przedstawienia, takie jak 
to, zwykle przygotowywała jedna 
klasa, zaś po raz pierwszy podjęła 
się tego grupa artystyczna – mówi 
nam Aleksander Jaros. 

Ponieważ młody reżyser dopie-
ro uczy się swojego rzemiosła, to 
napisany przez niego scenariusz 

najpierw musiała zaakceptować 
dyrektor szkoły Dorota Dzieka-
nowska, zaś przedstawienie oto-
czyła opieką merytoryczną na-
uczycielka Dominika Kowalczyk. 
Jednak to grupa ARTelier sa-
modzielnie przeprowadziła we-
wnętrzny casting i obsadziła 
role, zaś później zwoływała pró-
by i szlifowała wyraz artystyczny 
przedstawienia. – Nieoczekiwa-
nie do grupy dołączył Janek Da-
łek z 2d, który zadbał o część tech-
niczną i tak powstało coś, co mnie 
swoim poziomem i rozmachem 
zaskoczyło – zachwyciła się dy-
rektor Dorota Dziekanowska. 

Główną postacią w musicalu 
jest Miranda (w tej roli Aleksan-
dra Jurkiewicz), która w despo-
tyczny sposób zarządza fi rmą kra-
wiecką. – Miranda jest osobą źle 
nastawioną do świąt, uważa że 
praca i pieniądze to są te najważ-

niejsze dla wszystkich czynniki – 
mówi nam odtwórczyni roli. 

Miranda sama nie obchodzi 
Świąt Bożego Narodzenia, dlate-
go nie pozwala cieszyć się z ich 
nadejścia także swoimi pracow-
nikom. Ponieważ istotą Gwiazd-
ki jest w jej mniemaniu kupowa-
nie prezentów i ubrań, to oczekuje 
od swoich podwładnych, że będą 
pracować bez wytchnienia nad 
powstaniem nowej kolekcji. Gdy 
odwiedza ją duch nadchodzą-
cych świąt, który próbuje jej poka-
zać, że pracownicy mają rodziny 
i bliskich, którzy oczekują na nich 

w domach, zarządza w fi rmie 
przygotowania do świąt. Gdy zbli-
żają się one do końca, to okazuje 
się, że jej intencje nie były szcze-
re, wszystko zrobiła „na pokaz”, 
a sama była już z walizką w dro-
dze na lotnisko. Wówczas duch 
nadchodzących świąt sprawia, że 
jej lot zostaje odwołany, a Miran-
da zaczyna rozumieć, że była o 
krok od popsucia świąt wielu oso-
bom. Wtedy pozwala swoim pra-
cownicom iść do domu, a jedna z 
nich nieoczekiwanie zaprasza ją 
do spędzenia świąt w swoim ro-
dzinnym gronie. 

Widowisko zachwycało koloro-
wymi kostiumami, tańcem i śpie-
wem. Partie wokalne wykonywa-
ły Patrycja Jakubiak, Weronika 
Kołodziejczyk, Marysia Zabost 
i Kinga Śmigielska, które zaśpie-

wały wiele świątecznych utworów 
w języku angielskim. Nie mo-
gło jednak zabraknąć tradycyj-
nych, polskich kolęd w wykona-
niu szkolnego chóru, jak np. „Bóg 
się rodzi”. n

Miranda sama nie obchodzi Świąt Bożego Narodzenia,�dlatego�nie�pozwala�cieszyć�się�z�ich�nadejścia�
także�swoim�pracownicom.�
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Rozśpiewane�Patrycja�Jakubiak,�Kinga�Śmigielska,�Marysia�zabost�oraz�weronika�Kołodziejczyk.�

Wiktoria Glazna�w�pięknym�układzie�tanecznym.�

Odtwórczyni głównej roli Mirandy – Aleksandra Jurkiewicz 
oraz Aleksander Jaros,�z�którego�inicjatywy�powstała�grupa�artystyczna�
Artelier�w�I�LO.�

Ten układ taneczny wykonały tancerki: Magdalena�walewska,�
Natalia�Imiołek�i�wiktoria�zwolińska.�

Przepiękny taniec cieni.�Na�zdjęciu�wiktoria�Glazna�i�wiktoria�
zwolińska.�

Ferwor świątecznych przygotowań�i�poczęstunek�
pierniczkami.�

aGNIeSZka
aNTOSIewIcZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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WSPOMNIeNIA�|�POzOStANą�w�NASzeJ�PAMIĘcIODeSZLI OD NAS�|�6.12.2018�–�20.12.2018
�6 grudnia:�

Marianna�Stypa,�l.80,�Głowno.
�7 grudnia: 

cecylia�Gajek,�l.92;�
Stefan�Grzyb,�l.71.

�8 grudnia: 
Jerzy�hermanowski,�l.83.

�9 grudnia: 
Arkadiusz�Ignatowski,�l.83.

�10 grudnia: Antoni�Lesiak,�
l.67;�Jerzy�Kolos,�l.79

�11 grudnia: 
Jakub�Stadnik,�l.24.

�12 grudnia: 
Stanisław�wypych,�l.94,�Osiny.

�13 grudnia: 
Gabriela�Łukasik,�l.82;�
Stanisław�Krystjanik,�l.78.

�14 grudnia: 
władysław�Pietrzak,�l.87,�
Głowno.

�15 grudnia: 
zofia�Krzeszewska,�l.82,�
teresa�boczek,�l.61.

�17 grudnia: 
tadeusz�Gajda,�l.68.

�19 grudnia: 
zbigniew�Niebudek,�l.69.

�20 grudnia: 
władysław�Doroba,�l.62.

reKLAMA

n Zenon Rudnicki
(1930-2018)

był�znanym�w�Głownie�
i�okolicy�muzykiem.�
Klarnet�i�saksofon�były�jego�
nieodłącznymi�atrybutami.�
w�swoim�życiu�grał�
i�na�bigbitową,�i�na�ludową�
nutę.�współtworzył�bardzo�
znany�niegdyś�w�Głownie�
zespół�Karawana,�
a�następnie�kapele�ludowe�
akompaniujące�zespołom:�
Giecznianki�i�Lipkowianka.

Zenon Rudnicki urodził się 
9 września 1930 roku w Łodzi. 
Był jednym z dwóch synów Ma-
rianny (z d. Kurczewskiej) i Sta-
nisława Rudnickich. Miał młod-
szego o 14 lat brata Mirosława. 
Z wyuczonego zawodu był kraw-
cem. Pierwsze fachowe szlify zdo-
bywał w głowieńskim prywatnym 
zakładzie krawieckim „u Dałka”, 
gdzie pracował jako krawiec-po-
mocnik przy szyciu garniturów. 
Na stałe zawodowo związał się 
jednak z Wojskowymi Zakładami 
Motoryzacyjnymi, w których aż 
do emerytury przepracował jako 
magazynier. Krawiectwa na dobre 
nie porzucił, szył w domu, gdzie 
z otwartymi rękoma i uśmie-
chem na ustach witał każdego, kto 
chciał coś skrócić, przerobić czy 
dopasować. 

Solą życia Zenona Rudnickie-
go było jednak zupełnie coś in-
nego, a mianowicie – muzyka. To 
z tego od swoich najmłodszych lat 
był znany w Głownie, a później 
również poza nim. O wykształ-
cenie muzyczne pan Zenon ni-
gdy się nawet nie otarł, a mimo to 
dźwięki, które za sprawą jego ust 
i dłoni wydobywały się z klarne-
tu czy saksofonu, brzmiały podob-
no wyjątkowo melodyjnie. – Tak 
mówili ci, którzy słuchali mojego 
męża i pochwały o nim przekazy-
wali sobie z ust do ust. Zdarzało 
się, że mimo iż obok siebie stawa-
ło dwóch muzyków grających to 
samo na tych samych instrumen-
tach, ludzie woleli właśnie Zenka. 

Mówili, niech nam zagra Zenek, 
bo chcemy go posłuchać – wspo-
mina żona pana Zenona, Stanisła-
wa. 

Byli małżeństwem przez 62 
lata, a decyzję o związaniu się na 
dobre i na złe podjęli w zaledwie 
3 miesiące. – Takie to były czasy. 
Przypadliśmy sobie do gustu, za-
pałaliśmy uczuciem, ale wszystko 
skromnie, nie było aż takiej cele-
bracji jak teraz – mówi pani. Po-
znali się kiedy on wracał z zaba-
wy w Dmosinie, gdzie grał wraz 
ze swoim zespołem. Ona, z domu 
Słowińska, była rodowitą dmosi-
nianką. Przystanął, zamienił kilka 
zdań, a później zapytał, czy może 
przyjść w odwiedziny. Poznali 
się we wrześniu, a w listopadzie 
wzięli ślub, dokładnie 18 listopa-
da 1956 roku. 

Zamieszkali wspólnie w No-
wostawach Górnych, skąd pocho-
dziła rodzina pana Zenona i gdzie 
spędzili łącznie 7 pierwszych lat 
swojego małżeństwa. Na świat 
przyszli ich dwaj synowie: Eu-
zebiusz, który urodził się w 1957 
roku i Zbigniew – w 1958 roku. 
Później przeprowadzili się do blo-
ków na Osinach, gdzie mieszkali 
kolejne 7 lat. Później kupili dom 
na Sikorskiego. – Byliśmy tam 
taaacy szczęśliwi... Zasadziliśmy 
sobie dwie czereśnie, które nam 
pięknie kwitły, mieliśmy swoje 
owoce. Mieliśmy swoich znajo-
mych, tam nam się żyło po prostu 
cudownie – wspomina pani Stani-
sława. W 2013 roku państwo Rud-

niccy przeprowadzili się do blo-
ków „Pod Kurantem”. 

Swoją karierę muzyczną Zenon 
Rudnicki zaczynał grając w orkie-
strze parafi alnej przy kościele ma-
riawickim w Lipce. Później umie-
jętności muzyczne odziedziczone 
po ojcu szlifował w wojsku. Po 
odbyciu zasadniczej służby woj-
skowej został namówiony przez 
swojego kolegę Witolda Jarmułę 
do wspólnego grania. 

I tak zaczęła się historia Ka-
rawany, bodaj najgłośniejszego 
zespołu w Głownie lat 70-tych 
ubiegłego stulecia. W pierwszym 
składzie Jarmuła grał na akor-
deonie, Ryszard Nalberczyński 
na perkusji, a Zenon Rudnicki 
na saksofonie i klarnecie. Mu-
zyczną moc zespołu stworzonego 
przy WZM-cie docenił dyrektor 
Grzelak. Oprócz tego, że Kara-
wana grała przy każdej możliwej 
okazji, czyli: na weselach, sylwe-
strach, potańcówkach, to również 
na zakładowych wczasach. Ze-
spół, którego skład z czasem ule-
gał zmianie, spotykał się na pró-
bach w Domu Kultury. 

Grał wszystko, od oberków 
i polek, po twista. W swym re-
pertuarze miał również zawsze 
najmodniejsze akurat przeboje. 
W rodzinnym archiwum państwa 
Rudnickich zachowało się cha-
rakterystyczne zdjęcie z jednego 
z konkursów z końcówki lat 50-
tych, na którym pan Zenon gra 
na klarnecie, a towarzyszący mu 
chłopiec, którego nazwisko nieste-
ty nie zostało zapamiętane, ener-
gicznie wywija twista. Duet wśród 
konkursowej konkurencji nie miał 
sobie równych. 

Kiedy historia Karawany do-
biegła końca razem z historią 
WZM-otu, Zenon Rudnicki zna-
lazł miejsce dla swej muzycz-
nej pasji gdzie indziej. Wspólnie 
z Januszem Szubielakiem stał się 
współzałożycielem zespołu lu-
dowego Giecznianki, współtwo-
rzył nową kapelę Ludowego Ze-
społu Śpiewaczego Lipkowianka 
działającego przy Domu Kultury 
w Niesułkowie. Obydwa zespo-
ły wpisały się już na stałe w lu-
dowy koloryt Gieczna i Lipki. 
W Gieczniankach Zenon Rud-
nicki grał prawie do końca swo-
ich dni. 

Obydwie kapele zyskały nie 
tylko lokalny poklask i uzna-
nie. Dzięki częstym wyjazdom 
na przeglądy i konkursy o cha-
rakterze regionalnym, czy nawet 
o szerszym zasięgu, obydwie na-
zwy kapel stały się rozpoznawal-
ne również w szerszych kręgach. 
– Zespoły dla niego to była świę-
tość. Latał, szukał jakichś melodii, 
jakichś piosenek, zawsze chciał 
mieć coś nowego – mówi pani 
Stanisława Rudnicka. 

W rodzinie i wśród znajomych 
pan Zenon czuł się tak dobrze, 
jak wśród muzyków, choć niko-
go z młodszego pokolenia nie 
zdołał zarazić tą pasją. Był do-
brym mężem, stanowczym, wy-
magającym, ale i troskliwym oj-
cem. Wspólnie z żoną dochowali 
się czterech wnuczków oraz trojga 
prawnucząt. 

Zenon Rudnicki zmarł 30 mar-
ca 2018 roku, w wieku 88 lat, po 
krótkiej walce z nieuleczalną cho-
robą.  ljs

Zenon Rudnicki (1930-2018)

Na pierwszym planie Zenon Rudnicki z�kapelą�przygrywającą�
zespołowi�śpiewaczemu�Lipkowianka.�
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„Boże Narodzenie jest zawsze wtedy, kiedy uśmiechniesz się 
do kogoś, przebaczysz komuś, bo wtedy w Twoim sercu wciąż na 
nowo rodzi się mały Jezus” –�tymi�słowami�zwróciła�się�babcia�
do�swojej�wnuczki�w�jasełkach,�wystawionych�w�piątek,�21�grudnia,�
w�Szkole�Podstawowej�w�Popowie.�Opowiedziana�przez�nią�historia�
przybliżyła�wydarzenia�sprzed�2000�lat.�Poza�tradycyjnymi�elementami�
scenografi�i,�w�inscenizacji�wykorzystano�fi�lmy�i�animacje.�
w�tym�roku�przedstawienie�bożonarodzeniowe�przygotowali�
uczniowie�kl.�od�IV�do�VIII�oraz�trzeciej�klasy�gimnazjum�pod�opieką�
nauczycielek�renaty�brzezińskiej-Panek,�Marleny�Kardas�i�Magdaleny�
Szafarowicz.�oprac. aa 
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WITAMy WŚRóD NAS

W ostatnich dniach 
urodzili się
w�tej�rubryce�zamieszczamy�
fotografie�noworodków,��
które�w�dniach�poprzedzających�
wydanie�tego�numeru�tygodnika�
urodziły�się�w�szpitalach�w�Łowiczu�
i�w�Głownie,�wraz�z�datą�i�godziną�
tej�szczęśliwej�dla�rodziców�chwili.�
Dziękujemy�rodzicom,��
którzy�zgodzili�się�na�publikację��
i�życzymy�dużo�radości��

z�powiększenia�rodziny.�Każde�
nowo�narodzone�dziecko�witamy�
serdecznie�w�naszej�lokalnej�
społeczności.�A�jeśli�wasze�dziecko�
urodziło�się�w�tych�dniach��
w�jakimś�innym�szpitalu�–�prosimy,�
przyślijcie�nam�fotografię�i�dane�
(redakcja@lowiczanin.info)�–�także��
z�przyjemnością�je�zamieścimy.  
Redakcja

reKLAMA

Łowicz�|�Przedszkole�nr�10�

Grupa Montessorii wystawiła Jasełka 
Dzieci w wielu 3-6 lat, wsparte przez rodziców  
i rodzeństwo, wystawiły w poniedziałek i wtorek  
18 i 17 grudnia w Przedszkolu Integracyjnym nr 10  
„Pod Świerkami” przedstawienie jasełkowe.  
Wśród publiczności zasiedli pozostali przedszkolacy 
oraz rodzice.

Grupę tworzą dzieci w różnym 
wieku przedszkolnym, wśród nich 
są także niepełnosprawne. Reali-
zuje ona założenia programowe 
oparte o metody kształcenia Marii 
Mantessori. Nauczycielki przygo-
towujące przedstawienie: Elżbieta 
Sznicer, Paulina Szulc, Bogumiła 
Latoszewska oraz Magdalena Ta-

flińska powiedziały nam, że zosta-
ły one oparte o tradycyjne jasełka, 
uzupełnione o początkową scenę, 
w której biblijna Ewa (Hania Paw-
lata), skuszona przez węża (Jaku-
ba Lulka) podała zakazany owoc 
Adamowi (Franciszek Prokop). 

W role Świętej Rodziny wcieli-
li się: Bartosz Bladowski – Józef, 

Marysia Olczak – Maria i Jakub 
Salamon – mały Jezus. Role go-
spodarzy odmawiających gościny 
szukających schronienia zagrali 
bliźniacy: Max i Sebastian Bogus. 
Jako pasterze: Franciszek Mie-
dzianowski, Filip Marat, Maks 
Dubielak, Stanisław Dobrzyński 
z tatą oraz Adam Frątczak, na-
tomiast Trzech Królów odegra-
li: Eryk Wilanowski, Jan Kocus  
i Lidia Mirowska (mama jednego 
z przedszkolaków). 

W przedstawieniu nie zabra-
kło również aniołów, w których 
wcieliły się dziewczęta: Michali-
na Piasecka, Lena Rudak, Oliwia 
Kucharek, Hania Pawlata, Ali-
cja Piotrowska i Nela Staszewska, 
którym towarzyszyły mamy i ro-
dzeństwo. W przedstawieniu nie 
zbrakło odśpiewanych wspólnie 

kolęd i pastorałek. Po występach 
dzieciom występującym i zasiada-
jącym na widowni rozdano świą-

teczne upominki oraz opłatki, 
które zabrały do domów – i zapro-
szono na słodki poczęstunek.  tb

Pola Zwierz,�ur.�17.12.2018�r.,�
godz.�18.15,�dł.�56�cm,��
waga�2.860�g,�córka�Marty��
i�Norberta,�zam.�Łowicz.

Antoni Gasik,�ur.�18.12.2018�r.,�
godz.�11.35,�dł.�58�cm,��
waga�3.850�g,�syn�Agnieszki��
i�rafała,�zam.�Żeronice.

Ignacy Pelski,�ur.�20.12.2018�r.,�
godz.�9.55,�dł.�52�cm,��
waga�3.600�g,�syn�Anny�i�Jakuba,�
zam.�Łowicz.

Maja Materkowska,��
ur.�20.12.2018�r.,�godz.�11.50,�
dł.�50�cm,�waga�3.300�g,�córka�
Mileny�i�Piotra,�zam.�Kompina.

Łowicz |�zakończenie�patriotycznego�projektu

Pamięci Władysława Czumakowa
i jego rodziców
18 grudnia w sali nr 26 w II Liceum Ogólnokształcącym 
w Łowiczu, w której zgromadzono pamiątki poświęcone 
Szarym Szeregom, odsłonięta została pamiątkowa 
tablica poświęcona Władysławowi Czumakowowi i jego 
rodzicom, Stanisławie i Włodzimierzowi.

Tablica to efekt projektu „Komu 
zawdzięczamy naszą niepodle-
głość: od Paderewskiego do lokal-
nych bohaterów tamtych czasów”, 
w którym udział brali uczniowie  
II LO oraz członkowie Klubu Se-
niora Radość. 

Tablica nie jest wykonana z ka-
mienia, bo nie formę chodzi, ale 
treść. Jest to oprawiona w ram-
ki kartka, której treść opraco-
wały osoby, które brały udział  
w warsztatach, jakie zorganizowa-
no w ramach projektu. Na tychże 
spotkaniach, prowadzonych przez 
Andrzeja Makowskiego ze stowa-
rzyszenia Forum 4 Czerwca, który 
był autorem projektu, rozmawiano 
na temat lokalnych bohaterów, 
których można byłoby upamiętnić 
na tablicy. 

W ramach projektu związanego 
ze 100-leciem odzyskania niepod-
ległości, w którym wzięło udział 

około 400 osób z kilku miast, poza 
warsztatami, zorganizowano kon-
cert poświęcony Ignacemu Pade-
rewskiemu w Uniejowie, na który 
pojechała grupa łowickich senio-
rów, w łowickim muzeum Da-
niel Artymowski wygłosił prelek-
cję na temat Paderewskiego, Klub 

Seniora zorganizował koncert pa-
triotyczny i jego członkowie wraz 
z młodzieżą wzięli udział w mar-
szobiegu na dystansie 1918 m. 

Andrzej Makowski podczas 
zakończenia projektu mówił, że  
z założenia miał on przybliżyć 
jednego z ojców naszej niepod-
ległości – i tu wybrano Paderew-
skiego. Ważne było też oddanie 
hołdu tysiącom nieznanych bo-
haterów naszej niepodległości.  
I właśnie dlatego zorganizowane 
zostały warsztaty, na których roz-
mawiano o osobach, które dzia-
łały na danym terenie – bywało,  
że byli to dziadkowie seniorów 
oraz prapradziadkowie uczestni-
czącej w nich młodzieży. 

Prowadzący warsztaty Andrzej 
Makowski powiedział nam, że  
w Łowiczu w warsztatach wzięła 
udział wyjątkowo zaangażowana 
grupa licealistów, którą do udziału 
w nich zachęciła Agnieszka Paw-
łowska-Kalinowska. Widać było, 
że odkrywanie lokalnej historii 
sprawia młodym ludziom radość. 

Podczas pierwszych warsz-
tatów padło sporo nazwisk zna-
nych np. z rodzinnych przekazów. 

Na kolejnych, które odbyły się po 
kilku tygodniach, przedstawiano 
pogłębioną wiedzę na temat tych 

osób, padły też kolejne nazwiska. 
Nasz rozmówca podkreślił jed-
nak, że przy ostatecznym wyborze 

osób, które będą upamiętnione na 
tablicy, ważne było to, ile z tego, 
co wiemy o nich, można faktycz-
nie udokumentować. 

Władysław Czumakow (1921-
1942) był współzałożycielem Sza-
rych Szeregów w Łowiczu, jego 
rodzice Stanisława (1898-1965) 
i Włodzimierz (1895-1973) byli 
członkami Polskiej Organizacji 
Wojskowej. Pan Włodzimierz był 
wcześniej legionistą, a w czasie 
okupacji współpracownikiem wy-
wiadu kolejowego AK. 

Na zakończenie projektu do  
II LO przyjechała z Warsza-
wy Ewa Czumakow, która jest 
wnuczką Stanisławy i Włodzi-
mierza. Została ona zaangażowa-
na w działalność Stowarzyszenia 
Szarych Szeregów w Łowiczu i na 
zjeździe stowarzyszenie przekaza-
ła wiele pamiątek na temat swojej 
rodziny. Uważa ona, że mężczyź-
ni w jej rodzinie byli dzielni, ale to 
babcia trzymała całe towarzystwo 
„w garści”. O jej historii niewiele 
wiadomo, choć są w rodzinnych 
zbiorach jej zdjęcia z okresu I woj-
ny światowej i krzyż POW. 

Z kolei dziadek Włodzimierz 
był urzędnikiem kolejowym, któ-
ry pracował na różnych stacjach. 
Ukończył carskie gimnazjum, 
które mieściło się w Pałacu Staszi-
ca w Warszawie, dalszą jego edu-
kację przerwała wojna. 

Ewa Czumakow, która od nie-
dawna jest emerytką, dopiero 
zgłębia historię swojej rodziny. 
Wydaje się, że ma to czas i chęci. 
 mwk 

Uroczystość podsumowania 
projektu i odsłonięcia tablicy�
prowadzili�Fabian�Fidrych��
i�Agnieszka�Dziedziela�z�klasy�IIA.�
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Młodzież z II LO dziękuje Andrzejowi Makowskiemu�za�ciekawe�
warsztaty,�które�z�udziałem�ich�i�seniorów�poprowadził.�

ewa Czumakow (po lewej) przyjechała wzruszona�na�podsumowanie�
projektu.�Obok�niej�Agnieszka�Pawłowska-Kalinowska.
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Trzej Królowie:�eryk�wilanowski,�
Jan�Kocus�i�Lidia�Mirowska�(mama�
jednego�z�przedszkolaków).

Święta Rodzina:�Marysia�Olczak�–�Maria,�Jakub�Salamon�–�mały�Jezus��
i�bartosz�bladowski�–�Józef.
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Foto-Rok
Spojrzenie wstecz�|�co�nam�przyniósł�2018�rok

Rok jubileuszu  
naszej niepodległości
i rok wyborów
Dobiega końca A.D. 2018. To czas podsumowań i przemyśleń na temat tego, co nam się udało,  
a co nie. Co było dobre, a o czym wolelibyśmy zapomnieć. Mamy za sobą ponad 360 dni 
bogatych w wydarzenia, przede wszystkim z powodu obchodów 100-lecia odzyskania  
przez Polskę niepodległości, którą świętowaliśmy przez cały rok, ale też ze względu na wybory 
samorządowe. Prezentujemy ponad 20 zdjęć, które wybraliśmy z setek opublikowanych  
w naszym tygodniku i tysięcy, jakie wykonali nasi reporterzy. Staraliśmy się wybrać takie,  
które przywołują pozytywne wspomnienia, choć – niestety – nie mogliśmy ominąć i tragedii,  
która w naszym mieście się rozegrała. Polecamy uwadze zdjęcia i ich opisy.
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Bp Józef Zawitkowski, który w listopadzie skończył 80 lat, napisał  
oratorium „Dom Boży i Brama Niebios”. Przed�wykonaniem�utworu,��
25�listopada,�był�serdecznie�przez�publiczność�witany.�

Tytuł Honorowego Obywatela Łowicza 8 maja nadany został 
pośmiertnie Stanisławowi Rotstadowi.�Odebrała�go�jego�córka�
zofia�rostad-Abadie�z�Francji.�Postać�rotstada�towarzyszyła�nam�
cały�rok,�widnieje�on�bowiem�na�logo�obchodów�100-lecia�odzyskania�
niepodległości.
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W pałacu w Nieborowie w tym sezonie dostępna była wyjątkowa 
wystawa „Pamiątki przeszłości 1796-1945”,�na�którą�składały�się�
pamiątki�udostępnione�przez�radziwiłłów.�Przedstawiciele�rodu�licznie�
przybyli�na�jej�otwarcie�16�czerwca.�Na�zdjęciu�teresa�tarnowska�(z�lewej)�
ze�swoją�mamą�Nicole�radziwiłł.�
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ZPiT Blichowiacy w czasie Łowickich Żniw (22 lipca) w skansenie  
w Maurzycach obchodził 70-lecie działalności.�z�tej�okazji�od�władz�
powiatu�otrzymał�szlacheckie�stroje.�
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Szkoła Podstawowa w Popowie nie po raz pierwszy wygrała  
konkurs na najładniejszą palmę.�z�okazji�100-lecia�odzyskania�
niepodległości,�w�Niedzielę�Palmową,�25�marca,�na�palmie�pojawiły�się�
symbole�narodowe.
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11 listopada minęło 100 lat od chwili odzyskania przez Polskę niepodległości.�rocznicę�obchodziliśmy�w�różny�sposób�przez�cały�rok,�
ale�tego�dnia�szczególnie.�barwy�biało-czerwone�królowały�w�całej�Polsce,�w�Łowiczu�również.�
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A jednak lubimy klasykę, nawet gdy jest mroczna. „Faust”�Goethego,�
przedstawiony�w�plenerach�parku�w�Nieborowie,�15�września,�przyciągnął�
tłumy�melomanów.
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Krzysztof Kaliński – na zdjęciu z żoną Alicją – wygrał po raz czwarty 
wybory na burmistrza Łowicza,�pokonując�w�drugiej�turze�Jakuba�
wolskiego.�zdjęcie�wykonaliśmy�w�noc�wyborczą�4/5�listopada�w�sztabie�
Kww�Łączy�nas�Łowicz.�

Upalne lato sprawiło, że odkryte baseny przy ul. Kaliskiej w Łowiczu,  
choć�małe�i�skromne,�były�w�tym�roku�oblegane,�zwłaszcza�przez�rodziny�
z�małymi�dziećmi.�
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Na placu budowy centrum handlowego Premium Park 25 kwietnia 
znaleziono ponad 100 sztuk broni z czasów II wojny światowej.
tak�duży�arsenał�w�Łowiczu�odnaleziono�po�raz�pierwszy.�Po�rekonstrukcji,�
lepiej�zachowane�egzemplarze,�trafią�do�łowickiego�muzeum.�
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17 marca otwarty został Patio Color�–�pierwszy�market�na�terenie��
po�jednostce�wojskowej�w�Łowiczu.�w�czerwcu�zgromadziły�się��
przy�nim�tłumy.�toyotę�yaris�wygrał�Stanisław�Kuciński�z�Łowicza.�
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Minionej zimy ruszyła budowa estakady wiodącej na wiadukt  
nad torami kolejowymi w ciągu ul. 3 Maja.�Na�tę�inwestycję,��
która�wciąż�trwa,�mieszkańcy�Łowicza�czekali�długie�lata.�Na�zdjęciu�
widać�zbrojenie�jej�podpór,�które�są�już�teraz�zalane�betonem.�
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Siostry bernardynki 22 lipca obchodziły 100. rocznicę powrotu  
do Łowicza.�Ich�świątynia�wypełniła�się�gośćmi,�którzy�licznie�przybyli��
na�ten�jubileusz.�wśród�nich�była�11-letnia�hania�Przybył�z�Kalisza,��
która�przyjechała�ze�swoimi�siostrami�i�rodzicami.�
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Szkoła Podstawowa nr 7 im. Jana Pawła II obchodziła 25-lecie 
działalności. Inauguracja�obchodów�–�jak�widać�bardzo�radosna��
–�została�zorganizowana�w�19.�rocznicę�wizyty�Ojca�Świętego�w�Łowiczu.�
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Po upałach przyszedł czas na nawałnicę, która�przetoczyła�się��
nad�Łowiczem�9�sierpnia,�powodując�straty�i�duże�zagrożenie.
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Temat zmian w Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w Łowiczu 
nie schodził z pierwszych stron kilku numerów NŁ. rezygnacja�
poprzedniego�zarządu,�powołanie�nowego,�zmiany�w�składzie�
rady�Nadzorczej�i�propozycja�połączenia�z�inną�polską�mleczarnią��
–�to�wywoływało�emocje.�Na�zdjęciu�protest�pod�bramą�główną�OSM��
(16�sierpnia),�w�czasie�którego�doszło�do�ostrej�wymiany�zdań�
pomiędzy�jego�organizatorem�waldemarem�wojciechowskim�
a�byłym�przewodniczącym�rM�Marianem�Miziołkiem.
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Przed Sądem Rejonowym w Łowiczu członkowie Stowarzyszenia 
„Veritas”, którzy czują się poszkodowani przez wymiar 
sprawiedliwości, organizowali liczne pikiety. z�megafonem�Andrzej�K.�
–�jeden�z�uczestników�protestu�zorganizowanego�15�stycznia.

A
G

N
Ie

S
zK

A
�A

N
tO

S
Ie

w
Ic

z

Płetwonurkowie z OSP-Ratownictwo Wodne w Łowiczu 
zorganizowali 28 stycznia na basenie w Łowiczu warsztaty  
dla osób niepełnosprawnych, z którymi weszli pod wodę.��
Na�zdjęciu,�z�lewej,�jedna�z�uczestniczek�–�Julita�Kuczkowska,��
która�na�co�dzień�porusza�się�na�wózku.
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W tym zwyczajnie wyglądającym domu na Korabce w Łowiczu 
mieszkał Miron B. z rodziną.��historia�zbrodni,�której�dokonała�
jego�żona�wraz�z�kochankiem,�wstrząsnęła�mieszkańcami�Łowicza.��
ciało�mężczyzny�zostało�znalezione�po�dwóch�miesiącach�poszukiwań.��
Proces�podejrzanych�o�morderstwo�jeszcze�się�nie�rozpoczął.�
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Kampania przed wyborami samorządowymi była barwna i pełna 
zwrotów akcji. PiS�rozpoczął�ją�2�września�wizytą�premiera�rP��
Mateusza�Morawieckiego,�który�„namaścił”�kandydata�na�burmistrza�
Łowicza�–�Jakuba�wolskiego.�
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Łowicz�|�tajne/Poufne�część�II

O GROM-ie opowiadał były operator
Były operator GROM-u, posługujący się pseudonimem 
„Naval”, był 14 grudnia w Łowickim Ośrodku Kultury 
bohaterem drugiego spotkania z cyklu  
„Tajne/poufne”, poświęconego tej jednostce 
wojskowej. Przypomnijmy, że w kwietniu cykl ten 
został otwarty spotkaniem z płk. Piotrem Gąstałem.

Naval służył w  Grupie Reago-
wania Operacyjno-Manewrowe-
go (GROM) przez 14 lat, biorąc 
udział w misjach na całym świe-
cie. Swoje wspomnienia opisał  
w czterech – jak do tej pory – książ-
kach: „Ostatnich gryzą psy. Jak 
zostałem szturmowcem”, „Prze-
trwać Belize”, „Zatoka. GROM 
w Zatoce Perskiej” i „Camp Poz-
zi. GROM w Iraku”. Mówił, że 
odnalezienie się w rzeczywistości 
cywila po takiej służbie wymaga 
od każdego oddania się czemuś. – 
Jedni odreagowują skacząc na spa-
dochronie, inni jeżdżą na nartach, 
a ja piszę książki – powiedział.

Spotkanie rozpoczęło się od 
emisji fragmentu nie prezento-
wanego jeszcze publicznie filmu  
o powstaniu jednostki GROM. 
Uczczono też minutą ciszy pa-
mięć ofiar stanu wojennego. 

Później przez prawie dwie go-
dziny odpowiadał na pytania m.in. 
trenera osobistego Piotra Antosi-
ka, Krzysztofa Wrońskiego ze Sto-
warzyszenia im. 10 pp w Łowiczu 
i publiczności. Hasło spotkania 
brzmiało „Misja: przeżyć”. Jak 
wyjaśnił Naval – słowo „przeżyć” 
można tu rozumieć dwojako, bo 
chodzi zarówno o przeżycie przy-
gody, jak i o fizyczne przetrwanie.

Mówił o tym, że odkąd pa-
mięta chciał być żołnierzem, na 
co wpływ mogło mieć oglądanie 

„Czterech pancernych” i „Staw-
ki większej niż życie”. Nie zna-
czy to, że nie zajmował się w ży-
ciu niczym innym, bo pracował 
na przykład jako ślusarz, spawacz 
czy kelner. Sam mówił, że jemu 
i kolegom z osiedla nieznany był 
profesjonalny trening, szybkość, 
zwinność i kondycję wyrabiali so-
bie na skakaniu przez ogrodzenia. 

Do GROM-u wstąpił w wieku 
26 lat. – Wtedy, w drugiej połowie 
lat 90., nikt nie miał pojęcia na 
czym polega selekcja do jednost-
ki, nawet samo pojęcie „selekcja” 
brzmiało dla mnie niezrozumia-
le – mówił. – Nikt nie miał butów 
Gore-Texa, policjanci stawiali się 
na selekcję w butach policyjnych, 
strażacy w strażackich, a cywile  
w trampkach.

Odpowiadał też na kilka pytań 
dotyczących przebiegu selekcji do 
GROM-u, która owiana jest wie-
loma legendami. Przyznał, że to 
prawda, że mogą ją przejść tylko 
nieliczni (wraz z nim ten spraw-
dzian psychiki, wytrzymałości  
i sprawności fizycznej przeszło 18 
z ok. 500 kandydatów), z drugiej 
strony nie można myśleć, że są to 
jacyś „nadludzie”. – Większość 
z nich wychowywała się i żyła 
wcześniej tak jak ja – stwierdził. 

Mylnym jest też powszechne 
wyobrażenie, że nad każdym te-
stowanym stoi oficer, który sa-

dystycznie się nad nim znęca.  
– W selekcji w każdej chwili mo-
żesz powiedzieć „dość” i zrezy-
gnować, nikt nie będzie miał o to 
pretensji, można nawet otrzymać 
propozycję na inne stanowisko  
w jednostce – mówił Naval. – Ofi-
cerowie podczas selekcji nie mo-
tywują w żaden sposób, zależy im 
bowiem na tym, żeby do jednostki 
trafiali tylko ci, którzy naprawdę 
są zdeterminowani.

Sam Naval pamięta jak usłyszał 
„Witamy w GROM-ie” z ust sa-
mego generała Petelickiego. Mó-
wił jednak, że to jeszcze nie jest 
koniec sprawdzania się, bo przyję-
ty żołnierz przechodzi potem trwa-
jący do roku kurs podstawowy,  
a później kursy specjalistyczne.  
– Ja osobiście po jakichś pięciu la-
tach poczułem, że to już jest ten 
etap, kiedy mogę wchodzić do 
pokoju z terrorystami wiedząc, że 
będę rozdawał tam karty – mówił. 

O służbie w GROM-ie mówił, 
że polega ona na byciu non stop 
gotowym do walki o przeżycie. 
Wszystko inne – w tym życie pry-
watne, rodzinne – musi być na dal-
szym planie, praktycznie nie ma 

czegoś takiego jak „czas wolny”. 
– Jeśli chcesz być w czymś naj-
lepszy, nie wypracujesz tego przez 
8 godzin na dobę – mówił. Mimo 
to nie żałuje ani jednego z poświę-
conych służbie dni. Zrezygno-
wał z niej tylko dlatego, że czuł, 
że może nie dać rady fizycznie.  
– Psychicznie byłbym w stanie ro-
bić to dalej – powiedział.

Z ciekawostek z gatunku „od 
kuchni” mówił o tym, jak bardzo 
po misjach na Bliskim Wschodzie 
i bliskich kontaktach z Amery-

kanami ewoluowało wyżywienie 
jednostki – od konserw nazywa-
nych przez żołnierzy „małpiną”, 
po zróżnicowane i pełnowarto-
ściowe posiłki, które można sobie 
wybierać.

Tym, co dodaje siły, jest z pew-
nością poczucie braterstwa i od-
powiedzialności za kolegów. Na-
val jest przekonany, że to dużo 
silniejsza więź niż między nawet 
najlepszymi kumplami w jakiejś 
innej pracy. Zadano mu też pyta-
nie o tych kolegów, którzy zginęli.  

– To jest tak jak ze stratą babci czy 
dziadka – powiedział. – Wiesz, że 
tych osób fizycznie już nie ma, ale 
w twoim życiu są obecne przez 
cały czas.

Pytano też gościa o to, jak po-
winien się zachowywać cywil 
podczas zamachu terrorystyczne-
go, kiedy do akcji wchodzą an-
tyterroryści. – Najlepiej gdyby 
odbijany zakładnik stracił przy-
tomność – stwierdził Naval. – Jeśli 
jednak ją zachowa, powinien po-
łożyć się na podłodze w pozycji 
embrionalnej.

Pasjonaci militariów przyby-
li na spotkanie do ŁOK nie tylko  
z powiatu łowickiego, ale też  
z Łodzi, a nawet z Poznania. Nie 
powinni żałować. Oprócz wysłu-
chania opowieści Navala, mogli 
z bliska obejrzeć sprzęt i uzbroje-
nie jakim posługuje się GROM. 
Były tam m.in. karabinki M4, 
MP5 i MP5 SD, GLOCK 17, ka-
rabin szturmowy HK416, karabi-
nek AKMS, wyrzutnia pocisków 
RPG 7, PM 84, pistolet P– 83 czy 
granatniki AT 4, M 72 Law oraz 
RPG 76 Komar.

Można też było zobaczyć część 
„pamiątek” przywiezionych z mi-
sji – fragmenty żyrandola i para-
petu z pałacu Saddama Husajna, 
jeden z kevlarowy hełmów, jakie 
zakładała jego przyboczna gwar-
dia (przypominają one hełm Lor-
da Vadera z „Gwiezdnych wo-
jen”), radioodbiornik, w który 
żołnierz dostał postrzał, detonator 
ładunku wybuchowego czy ka-
mizelkę kuloodporną i hełm uży-
wane przez płk. Gąstała podczas 
misji w Kosowie. Naval chętnie 
podpisywał autografy i rozdawał 
gadżety, sam bardzo ucieszył się z 
prezentu, jakim była łowicka wy-
cinanka.

Cykl „Tajne/Poufne” będzie  
kontynuowany – mówią organiza-
torzy, ale nie ogłaszają jeszcze kto 
będzie kolejnym prelegentem.  tm

Aktualności

Po spotkaniu Naval�z�chęcią�rozdawał�autografy.�
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Część uzbrojenia, a także granatniki i wyrzutnie pocisków�znalazły�się�w�towarzyszącej�spotkaniu�mini�wystawie.�
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Katastrofa smoleńska
Dziś 51. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie Niepodległa”, realizowanego 
przy współpracy z niezależnym ośrodkiem dokumentacji i najnowszych 
dziejów Polski „Karta”. Piszemy w nim o tragedii smoleńskiej i o tym, 
jak bardzo podzieliła polskie społeczeństwo.

70. rocznicy zbrodni katyńskiej 
nie udaje się już obchodzić wspól-
nie, w imieniu całego kraju i społe-
czeństwa. W kwietniu 2010 do Ka-
tynia lecą dwie delegacje: pierwsza 
z Premierem Donaldem Tuskiem, 
druga z Prezydentem Lechem Ka-
czyńskim. 10 kwietnia Prezydent, 
wraz z 95 osobami towarzyszą-
cymi, ginie podczas lądowania. 
Odtąd kreowana przez polityków 
polaryzacja Polski zyskuje sym-
bol: śmierć 96 wybitnych przed-
stawicieli Rzeczpospolitej to 
„ofi ary krzywdzonej strony”.

Tragedia smoleńska naznacza 
Polskę. Polaryzacja polityczna, 
służąca dotąd prostej walce o wła-
dzę, przenosi się coraz mocniej na 
społeczeństwo, jak gdyby natural-
nie dzieliło się ono na „winnych” 
i „ofi ary”. Łatwiej jest zaprowa-
dzać porządek w imieniu ofi ar. 
Państwo staje się zakładnikiem par-
tykularnej ideologizacji – i historii, 
i współczesności – która utrzymy-
wana jest w cieniu Smoleńska.

n 10 kwietnia 2010 – samolot 
z Prezydentem RP i 95 towarzy-
szącymi osobami rozbija się bli-
sko Katynia, w 70. rocznicę tam-
tej zbrodni.

n Bożena Mikke (żona Sta-
nisława Wojciecha Mikke, wi-
ceprzewodniczącego Rady 
Ochrony Pamięci Walk i Mę-
czeństwa)

Mąż miał do wyboru – lecieć 
7 kwietnia z premierem, albo 10 
kwietnia z prezydentem. […] Nie 
mogę tego pojąć. Po co były te 
dwie wizyty! […] Sam podjął de-
cyzję, że dziesiątego. Kiedy w te-
lewizji pokazano zdjęcia wraku, 
od razu wiedziałam, że nikt nie 
ocalał.

Warszawa, 10 kwietnia 2010 

n Łukasz Warzecha (publicy-
sta) na portalu wPolityce.pl

Wkrótce po 10 kwietnia podział 
stał się oczywisty: po jednej stro-
nie sztuczna przyjaźń polsko-ro-
syjska, zapewnienia, że ze śledz-

twem wszystko jest świetnie, przy 
jednoczesnym braku informacj i, 
konkretów i coraz większych wąt-
pliwościach; po drugiej przeko-
nanie, że rząd nie chce wyjaśnie-
nia, nie chce prawdy, boi się jej, 

a krzyż jest dla Platformy rodza-
jem wyrzutu sumienia. […] Krzyż 
na Krakowskim Przedmieściu stał 
się symbolicznym centrum sprze-
ciwu wobec polityki rządzącej par-
tii i nowo wybranego prezydenta 
[Bronisława Komorowskiego].

Warszawa, 13 lipca 2010 

n Jarosław Kurski (zastępca 
redaktora naczelnego „Gazety 
Wyborczej”)

Największa narodowa trage-
dia po 1989 roku tylko na mo-
ment połączyła Polaków. [...] Jed-
ność pierwszych dni zamieniono 
w spektakl wykluczania z polsko-
ści, a z krzyża uczyniono symbol 
podziału społeczeństwa i Kościo-
ła. Comiesięczne manifestacje 
z pochodniami były nie tyle pielę-
gnowaniem pamięci ofi ar, ile po-
lityczną kampanią delegitymizacji 
demokratycznie wybranego pre-
zydenta, którego lżono i oskarża-
no o współudział w zbrodni. 

Warszawa, 9 kwietnia 2011 

n Wiesław Władyka (publicy-
sta, historyk) w „Polityce”

Nie chodzi o niekwestiono-
wany rozmiar smoleńskiej trage-
dii, ale o jej dalekosiężne skutki. 
O to, że podzieliła Polskę głębo-
ko i zdaje się na kilka pokoleń, że 
zdewastowała jakiekolwiek na-
dzieje na zbudowanie integralnej 
wspólnoty demokratycznej, opar-
tej na aprobowaniu i przyjmowa-
niu do wiadomości zarówno róż-
nic i odmienności, jak i reguł gry 
oraz rywalizacji. Polska weszła 
w stan swoistej wojny domowej, 
nieprzypominającej w swojej ska-
li i temperaturze wcześniejszych.

Warszawa, 10 kwietnia 2013

Warszawa, 14 kwietnia 2010.�znicze�pod�Pałacem�Prezydenckim�
na�Krakowskim�Przedmieściu�w�piątym�dniu�żałoby�narodowej�
po�katastrofi�e�smoleńskiej.
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Warszawa, 12 kwietnia 2010. Akademicki�Marsz�Pamięci�
przechodzący�ulicą�Nowy�Świat�w�trzecim�dniu�żałoby�narodowej�
po�katastrofi�e�smoleńskiej.�
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Łowicz |�Konkurs�ortografi�czny�

Na „Mistrza ortografi i” 
trzeba poczekać
Nie udało się 
wyłonić mistrza 
ortografi i 17. edycji 
Powiatowego Konkursu 
Ortografi cznego, 
którego organizatorem 
jest I LO w Łowiczu. 
Nagrodzone zostały 
licealistki z najmniejszą 
ilością błędów.

W tym roku do konkursu 
przystąpiło 30 uczniów prawie 
ze wszystkich szkół ponadgim-
nazjalnych. 30 listopada napisa-
li oni tekst dyktanda, stanowiący 
fragment książki Tomasza Lisa 
pt. „Co z tą Polską”. Tekst został 
wybrany pod kątem obchodzone-
go w tym roku 100-lecia odzyska-
nia niepodległości przez Polskę. 

Po jego sprawdzeniu okazało 
się, że nikomu nie udało się na-
pisać dyktanda nie robiąc w nim 
ani jednego błędu ortografi czne-
go i interpunkcyjnego, a tylko tak 
można zostać „Mistrzem ortogra-
fi i” w tym konkursie. 

W poniedziałek, 17 grudnia, 
w I LO zostały ogłoszone wyniki. 
Nagrody odebrały Karolina Jóź-
wiak – uczennica kl. III w I LO 
i Martyna Lesiak – uczennica kl. I 
w Pijarskim LO. Żadna z nich nie 
jest uczennicą klasy o profi lu hu-
manistycznym, Martyna chodzi 
do matematyczno-fi zycznej, Ka-
rolina – biologiczno-chemicznej, 
ale obie czytają dużo książek z ga-
tunków fantasy i kryminał. Podob-
nie oceniają też, że dyktando nie 
było bardzo trudne, choć zawie-
rało kilka „haczyków” interpunk-
cyjnych, na które najprawdopo-
dobniej się złapały. 

Wyróżnienia w konkursie 
otrzymały: Aleksandra Filipowicz 
– Pijarskie LO, Zuzanna Kotyńska 
– ZSP nr 2, Marta Kępczyńska 

– ZSP nr 3 i Aleksandra Olejni-
czak – I LO. 

Od polonistki Beaty Bończak, 
która wybrała i przygotowała tekst 
dyktanda, dowiedzieliśmy się, 
że trudność w przygotowanym 
fragmencie sprawiła m.in. pisow-
nia wyrazów: „oryginalny” (pisa-
no bez litery „y”) oraz Sarmata 
(pisano z małej litery). Zachęca-
ła jednak uczniów, by spróbowali 
swoich sił w przyszłorocznej edy-
cji konkursu, szczególnie tych, 
którzy błędów mieli naprawdę 
niewiele. Jako upominek wszyscy 
otrzymali gadżety w postaci dłu-
gopisów. 

Przypomnijmy, że w 2017 roku 
też nie udało się wyłonić „Mistrza 
ortografi i”, ale dwa lata temu zo-
stała nim Karolina Jóźwiak – 
uczennica I LO im. J. Chełmoń-
skiego. aa 

Po ogłoszeniu wyników�ortografi�cznych�zmagań,�wszyscy�pozowali�
do�pamiątkowego�zdjęcia.
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Żaden�z�30�uczniów�
nie�napisał�dyktanda�
bezbłędnie,�
tj.�nie�robiąc�w�nim�
ani�jednego�błędu�
ortografi�cznego
i�interpunkcyjnego.�
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Żelazowa Wola�|�casting�dla�uczniów�szkół�muzycznych�

Kto chce poprowadzić „Chopinotekę”?
Do udziału w przesłucha-

niach do współprowadzenia cyklu 
„Chopinoteka. Warsztaty słucha-
nia”, które odbywają się w Domu 
Urodzenia Fryderyka Chopina 
i Parku w Żelazowej Woli, zapra-
sza Narodowy Instytut Fryderyka 
Chopina. Instytut poszukuje „cha-
ryzmatycznych uczniów szkół 

muzycznych I stopnia w wieku 
9-12 lat, zainteresowanych twór-
czością Fryderyka Chopina”. 

Chopinoteka odbywa się co 
dwa miesiące – o zajęciach przy-
pominamy na łamach NŁ oraz 
portalu www.lowiczanin,info. 
Kolejne planowane są w marcu, 
maju, wrześniu i listopadzie. 

Podczas warsztatów dziecko, 
wraz z muzykologiem-dziennika-
rzem dr Mariuszem Gradowskim 
oraz pianistką Weroniką Choda-
kowską, będzie współprowadzić 
spotkanie na podstawie otrzyma-
nego scenariusza. Przesłuchania 
odbędą się w styczniu. Zgłosze-
nia powinny zawierać, oprócz bio-

gramu, zdjęcia oraz krótki fi lm, 
w którym uczeń odpowie na dwa 
z trzech pytań: „Dlaczego twór-
czość Fryderyka Chopina jest dla 
Ciebie ważna?”, „Jaki jest Twój 
ulubiony utwór Fryderyka Cho-
pina i dlaczego?” lub „Co Cię in-
teresuje w twórczości Fryderyka 
Chopina i czego chciał(a)byś się 
dowiedzieć więcej?”. 

Zgłoszenia można nadsyłać
do 7 stycznia na adres e-mailowy: 
mkazur@nifc.pl opr. mak   

Łowicz�|�20.�Och!�Film�Festiwal�

Top 10 fi lmów 
festiwalowych
Zbliża się 20. Och! Film Festiwal, który z okazji jubileuszu 
poprzedzony zostanie przeglądem najlepszych tytułów 
ostatnich lat w ramach projektu The Best Och! 
Będzie je można oglądać w sali studyjnej kina Fenix
już od 4 do 13 stycznia, zawsze o godz. 19.00. 

– Komedie, dramaty, fi lmy 
obyczajowe i kryminały. To mój 
wybór subiektywny. Prawa do 
wyświetlania fi lmów w kinach 
kończą się po 5-7 latach, więc wy-
braliśmy te dostępne w dystrybu-
cji. Wcześniejszych (festiwal trwa 
od 2000 roku) puścić nie można. 
Myślę, że widzom przypadną te 
propozycje do gustu, bo cieszy-
ły się dużą popularnością – wyja-
śnia Maciej Malangiewicz, dyrek-
tor ŁOK. 

The Best Och! to 10 tytułów fi l-
mowych, a pośród nich absolutne 
hity, np. obsypany nagrodami dra-

mat „Trzy billboardy za Ebbing, 
Missouri” (reż. Martin McDo-
nagh, 2017), opowiadający histo-
rię matki, która wynajmuje trzy 
tablice reklamowe i umieszcza 
na nich prowokacyjny przekaz, 
mając nadzieję wyjaśnić tajemni-
cę morderstwa swojej córki; czar-
na komedia „Dzikie historie” (reż. 
Damián Szifrón, 2014) wyprodu-
kowana przez Pedro Almodovara, 
w której sześć różnych i nie znają-
cych się osób: modelka, kierowca, 
kelnerka, milioner, specjalista od 
materiałów wybuchowych i pan-
na młoda, znajdą się na skraju za-
łamania nerwowego; a także efekt 
niewinnej zabawy, polegającej na 
upublicznieniu przez grupę przy-
jaciół otrzymanych w czasie spo-
tkania wiadomości SMS, e-mail 
i połączeń telefonicznych w fi lmie 

„Dobrze się kłamie w miłym to-
warzystwie” (reż. Paolo Genove-
se, 2016).

Projekt jest współfi nansowany 
przez Filmotekę Narodową – In-
stytut Audiowizualny oraz Sieć 
Kin Studyjnych i Lokalnych, dla-
tego bilety na te seanse są tańsze, 
kosztują 13 zł. 

Natomiast właściwa, 20. edycja 
Och! Film Festiwalu, organizowa-
na przez DKF „Bez Nazwy”, od-
bywać się będzie dwa tygodnie 
po tej retrospekcji, od 26 stycznia 
do 24 lutego 2019 roku, w obu sa-
lach kina Fenix. 

Dyrektor Malangiewicz powie-
dział nam, że cały program jest 
już gotowy, zaczął być stopniowo 
ujawniany od 25 grudnia na stro-
nie ŁOK, Facebooku kina i spe-
cjalnym profi lu Och! FF. Przygo-
towane zostaną sekcje: Główna 
– w dużej sali oraz Dokument 
i Siedemnasta w sali studyjnej, 
a także imprezy towarzyszące 
w obu salach kinowych i klubie fe-
stiwalowym HopKultura. 

– Atrakcji będzie dużo, a pro-
gram fi lmowy będzie tradycyjnie 
bardzo mocny. Festiwal otworzą 
i zamkną dwie absolutne przed-
premiery. Widzowie w Łowiczu 
obejrzą te propozycje fi lmowe 
jako pierwsi w Polsce – intryguje 
dyrektor ŁOK.  n

Łódź, Będzin�|�Międzynarodowy�Festiwal�Kolęd�i�Pastorałek�

„Koderki” 
w fi nale

Okres przedświąteczny to bar-
dzo pracowity, a jednocześnie 
owocny czas dla Dziecięco-Mło-
dzieżowego Zespołu Ludowego 
„Koderki”. Jeszcze nie opadły 
emocje po wspólnym występie 
ze znaną śpiewaczką operową 
Alicją Węgorzewską w pałacu 
w Sannikach, a już „Koderki” 
wywalczyły awans na prestiżowy 
festiwal.

10 grudnia w Łódzkim Domu 
Kultury odbyły się eliminacje re-
gionalne do XXV Międzynaro-
dowego Festiwalu Kolęd i Pasto-
rałek – Będzin 2019. W czasie ich 
trwania zaprezentowało się kilku-
dziesięciu artystów – soliści, du-
ety, zespoły wokalne i wokalno-
-instrumentalne. 

Decyzją jury Dziecięco-Mło-
dzieżowy Zespół Ludowy „Ko-
derki” z Łowicza będzie jednym 
z trzech podmiotów wokalnych, 
które będą reprezentować nasz re-
gion w fi nale jubileuszowej, 25. 
edycji festiwalu. Odbywać się ona 
będzie od 10 do 12 stycznia 2019 
roku w Będzinie. – Jest wiele kon-

kursów i festiwali, jednak ten jest 
szczególnie prestiżowy, ponie-
waż ma rangę międzynarodową 
– mówi nam kierownik zespołu 
Katarzyna Polak. 

Spośród 80 członków zespo-
łu wyselekcjonowano na elimina-
cje 20 najmocniejszych wokalnie: 
dzieci i młodzież, których przygo-
towała do występu instruktor wo-
kalna Ewa Smerecka. Zespół za-
prezentował z towarzyszeniem 
kapeli trzy kolędy: „O mój Jezu-
siczku”, „Dlaczego dzisiaj wśród 
nocy dnieje” i „Betlejemski i ło-

wicki” ze słowami biskupa Józefa 
Zawitkowskiego. 

Dwa dni wcześniej niespełna 
20-osobowa grupa „Koderek” wy-
stąpiła w koncercie świątecznym 
w pałacu w Sannikach, w trakcie 
którego na fi nał Alicja Węgorzew-
ska wykonała wraz z zespołem 
kolędę pt. „Wśród nocnej ciszy”. 
„Czapki z głów” – powiedziała 
o umiejętnościach wokalnych 
„Koderek” artystka operowa, która 
po skończonym spotkaniu przygo-
towała dla każdego członka zespo-
łu płytę z dedykacją.  aa 

Dziecięco-Młodzieżowy Zespół Ludowy „Koderki” w�eliminacjach�
regionalnych�zaprezentował�trzy�kolędy.aGNIeSZka

aNTOSIewIcZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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OFeRTy PRACy
POwIAtOwy�urząD�PrAcy�w�KutNIe
(oferty�z�dnia�24.12.2018�r.)

�� blacharz�samochodowy
�� Pomoc�mechanika�samochodowego
�� Pomocnik�blacharza
�� Kierowca�kat.�b
�� Mechanik�pojazdów�samochodowych
�� Pracownik�utrzymania�czystości
�� Sprzedawca-magazynier�na�stacji�paliw
�� Pielęgniarka
�� Instruktor�terapii�zajęciowej
�� Kierowca�kat.�c�-�kraj
�� robotnik�gospodarczy
�� Operator�koparko-ładowarki
�� bufetowy
�� Jeliciarz
�� Operator-laser
�� Operator-plazma
�� Piaskarz/śruciarz
�� Spawacz
�� Monter�konstrukcji�stalowych
�� Operator�maszyn�i�urządzeń
�� Operator�maszyn�cNc
�� Inżynier�budowy
�� Spichrzowy
�� Sekretarka

informacje
�� Informacja PKP�22-194-36�
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAt)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAt)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

��Bezpłatna pomoc prawna: pon.-pt.�
w�godz.�9.00-13.00;�Gminnego�centrum�
Promocji�i�Informacji�w�Żychlinie,�ul.�barlic-
kiego�15A;�tel.�24�351�20�15.

telefony
��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi�9287

��Komisariat Policji w Żychlinie  
(24)�285-29-97,�(24)�253-00-14

��Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
��Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
��Komenda Powiatowa Policji w Kutnie:�

(24)�253-22-00�
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��OSP w Żychlinie:�(24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

��Starostwo Powiatowe w Kutnie:�
sekretariat�(24)�355-47-80�

��Urząd Gminy: Żychlin�(24)�285-10-06;�
Bedlno (24)�282-14-20;�Pacyna:�(24)�285-
80-54;�Oporów (24)�383-11-50

��Urzędy Stanu Cywilnego: Żychlin�(24)�
285-49-60,�Bedlno�(24)�282-17-66,�Pacyna�
(24)�285�80�06,�Oporów�(24)�383-15-52

��Urząd Skarbowy w Kutnie:  
(24)�355-61-00

��ZUS Kutno:�(24)�253-99-44�
��Urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24)�285-80-33
��Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24)�285-80-10
��Taxi osobowe Kutno:�(24)�253-30-44,�

(24)�355-57-10,�604-554-539,�604-527-782
��Powiatowy Urząd Pracy w Kutnie  

Filia w Żychlinie:�(24)�285-13-46
��Ośrodek Pomocy Społecznej:
Żychlin�(24)�285-11-26,�
bedlno:�(24)�282-17-64,�
Pacyna�(24)�285-80-60,�
Oporów:�(24)�383-11-53
��Blisko Dziecka Stowarzyszenie Po-

mocy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24)�285-13-06

��Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24)�285-12-87

��Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie:�
695-054-433�

��Powiatowe Centrum Pomocy w Rodzi-
nie w Kutnie: (24)�355-47-50�

��Punkt świadczenia nieodpłatnej 
pomocy prawnej w Żychlinie:  
urząd�Gminy,�ul.�barlickiego�15;�tel.�(24)�
351-20-16;�pon.-pt.�godz.�9.00-13.00

pogotowia
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna 

dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna�od�pon.-pt.�godz.��
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Policyjny telefon zaufania  
w Kutnie: (24)�254�27�93�

��Poradnia Leczenia Uzależnień  
w Kutnie�(24)�355-81-00

��Poradnia Zdrowia Psychicznego  
w Kutnie:�(24)�355-81-00

��Pogotowie energetyki cieplnej  
w Kutnie:�(24)�253-63-86

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
w Kutnie:�tel.�(24)�253–�33–�20�

��Wodociągi – Hydrofornia Orłów-Par-
cel:�(24)�282�26�31

��Pogotowie energetyczne w Żychlinie:�
285-10-27

��Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

��Zakład pogrzebowy:�(24)�285-06-60�
�� �Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:��

ul.�traugutta�11a,�tel.�605-973-325�
��Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

z siedzibą w Kutnie;�telefon�alarmowy:�
530-535-230

��Dystrybucja gazu w Żychlinie:��
(24)�285-10-71,�(24)�285-14-28,��
(24)�285-26-39,�(24)�285-14-20

przychodnie
��Żychlin:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed 
�(24)�285-10-90;�(24)�285-10-86
Ośrodek Zdrowia NZOZ Promed��
(24)�285-48-44,�285-29-20,�285-10-08
��Bedlno:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Ars Medica �
(24)�282-14-90
Ośrodek Zdrowia NZOZ Inter-Med 
(24)�282-17-34
��Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 

   NZOZ Medyk:�(24)�285-80-25
��Plecka Dąbrowa: Ośrodek Zdrowia 

    NZOZ Pro Familia (24)�282-21-84
��Oporów:
Ośrodek Zdrowie NZOZ Promed: 
(24)�285-91-21
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed: 
(24)�383-15-00
��Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

    Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�NzOz�red-Med�
����tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

apteki
 �Dyżur całodobowy codziennie  

   oraz w niedziele i święta: Kutno 
���ul.�Mickiewicza�5,�tel.�24-254-79-39

��Bedlno 24,�tel.�24-282-14-67;��
����czynna:�pon.-pt.�w�godz.�8.30-15.00

 �Żychlin
ul. 1 Maja 3,�tel.�24-285-21-70;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�8.00-21.00
ul. Narutowicza 20,�tel.�24-722-41-30;
czynna:�pon.-pt.�8.00-20.00,�sob.�8.00-14.00
ul. Narutowicza 71/1,�tel.�24-285-10-46;�
czynna:�pon.-sob.�8.00-20.00,��
niedz.�8.00-18.00�
ul. Narutowicza 72,�tel.�24-285-43-52;�
czynna:�pon.-niedz.8.00-20.00
ul. Konwaliowa 2,�tel.�24-231-99-19;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�7.00-22.00
ul. Łąkowa 3a,�tel.�24-285-19-94;�czynna:�
pon.-sob.�8.00-20.00,�niedz.�10.00-19.00
��Pacyna, ul. Łukasiewicza 29/1,��

���tel.�24-285-86-34
��Plecka Dąbrowa 15,�tel.�24-282-21-28;��

����czynny:�pon.-pt.:�8.00-15.00
��Oporów 25/1,�tel.�24-383-15-19;�czynna:�

����pon.-pt.�7.30�–�17.00,�sob.�8.30-13.00
��Załusin 7; czynna:�pon.-wt.�10.00-18.00,��

����czw.�–�nieczynne,�śr.-pt.�10.00-15.00

msze święte 
w niedziele i święta

��Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

��Śleszyn,�parafia�pw.�św.�Aleksandra�
Papieża�i�Męczennika:�9.00,�11.00

��Luszyn,�parafia�pw.�św.�Stanisława�
biskupa�i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Plecka Dąbrowa,�parafia�pw.�zwiastowa-
nia�Najświętszej�Maryi�Panny:�9.00,�11.30

��Suserz,�parafia�pw.�wniebowzięcia�Naj-
świętszej�Maryi�Panny:�8.00,�10.00,�12.00

��Trębki,�parafia�pw.�św.�Stanisława�Kostki�
w�trębkach:�8.00,�9.30,�11.30

��Bedlno,�parafia�pw.�św.�Floriana�biskupa�
i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Pacyna,�parafia�pw.�św.�wawrzyńca,�
diakona�i�męczennika:�8.30,�10.00,�12.00

��Oporów,�parafia�pw.�św.�Marcina�bisku-
pa:�8.30,�10.00,�11.30

ośrodki kultury
��Żychliński Dom Kultury (24)�285-10-34,�

czynny�od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�
6.30-17.30,�soboty�6.30-14.30

��Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24)�282-10-36;�czynny�od�poniedziałku��
do�piątku�w�godz.�8:00-16:00

��Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24)�285-80-56

��Kutnowski Dom Kultury�(24)�254�21-37

biblioteki
��Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie,��
ul.�Aleje�racławickie�5:  tel.�(24)�285-11-69,�
(24)�285-49-79

��Filia Nr 1 w Żychlińskim Domu Kultury, 
ul.�Fabryczna�3,�tel.�575-855-554

��Filia nr 2 w Grzybowie,  
Grzybów�Dolny�58

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie:�(24)�282-17-51

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Pacynie (Filia Biblioteczna  
w Skrzeszewach): (24)�285-80-56

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24)�383-12-25

boiska i hale 
sportowe

��Orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie –�tel.�kom.�601-564-839�
(animator�sportu�remigiusz�Michalak)

��Stadion Miejski w Żychlinie,�ul.�wa-
ryńskiego�8�–�boiska do piłki plażowej 
czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10.00-18.00�
(opiekun�stadionu�Piotr�wojciechowski,�
tel.�kom.�607-574-261)

��Sala gimnastyczna w Gimnazjum 
w Bedlnie�–�tel.�24-282-14-26�
(tylko�dla�mieszkańców�gminy�bedlno)

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1  
w Kutnie�–�tel.�667-218-122,�pon.-pt.,�
w�godz.�15-20,�sob.�10-16-,�ndz.�14-19

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,�w�weekendy��
w�godz.�9-16,�do�ustalenia�na�miejscu

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,��
w�weekendy�w�godz.�14-21

��MOSiR w Kutnie�–�tel.�24-355-22-24;�
stadion�ogólnodostępny�z�wyjątkiem�
boisk�piłkarskich�(opłata�za�wynajęcie)

��Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:��
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)��

aquapark w Kutnie 
ul.�Kościuszki�54,�tel.�24�357�56�07�(08)

��Strefa basenowa czynna codziennie��
w�godz.�6.00-22.00.�

��Strefa saun�czynna�w�dni�robocze�6:00-
21:45�(caldarium�oraz�kabina�mroźna),�
16:00-21:45�(sauna�sucha,�sauna�parowa�
oraz�pomieszczenie�wypoczynkowe),��
w�środy�–�sauna�sucha�czynna�cały�dzień;�
w�soboty,�niedziele�i�święta:�6.00-21.45�

(sauna�sucha,�parowa,�caldarium,�kabina�
mroźna,�pomieszczenie�wypoczynkowe)

��Strefa squash�codziennie��
w�godz.�6.00-22.00

��Strefa cardio-siła�w�godz.�8.00-22.00
��Kręgle�czynne�od�pn.-czw.�w�godz.�

12.00-22.00,�w�pt.-sob.�12.00-24.00,��
w�niedziele�i�święta�w�godz.�10.00-22.00.�
rezerwacje�tel.�24�357�56�11.�

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

lodowisko  
Łowicz,�Nowy�rynek

Czynne:
Poniedziałek – piątek:�godz.�14.00-20.00�
Sobota – niedziela:�godz.�10.00-20.00�
wstęp�wolny�(dla�posiadających�własne�łyż-
wy).�wypożyczenie�łyżew:�7�zł�/�75�minut.�

muzea i wystawy
��Muzeum – Zamek w Oporowie czynne�

codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�kasa:�
10.00-15.30.�w�poniedziałki�wstęp�bezpłat-
ny.�Ostatni�zwiedzający�wchodzi�na�pół�
godziny�przed�zamknięciem�Muzeum.

��Park przy Zamku w Oporowie  
czynny�codziennie�w�godzinach��
8.00-17.00;�wstęp�bezpłatny.

��Muzeum Regionalne w Kutnie czynne:��
poniedziałek�–�piątek�w�godz.�10.00-16.00;���
soboty�i�niedziele�nieczynne.�Plac�Marsz.��
J.�Piłsudskiego�20.�

��Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00.�Ostatni�zwiedzający�wchodzi�
30�min.�przed�zamknięciem.�ekspozycja�
ukazuje�przebieg�dramatycznych�walk,�
jakie�toczyły�nad�bzurą�oddziały�polskie�
dowodzone�przez�generała�dywizji�tade-
usza�Kutrzebę.�zebrane�pamiątki,�zdjęcia,�
elementy�uzbrojenia,�umundurowania�
dokumentują�największą�bitwę�Kampanii�
wrześniowej�1939�roku.�Kutno,�Park�wio-
sny�Ludów.�bilety:�normalny�–�5�zł,�ulgowy�
–�2,50�zł,�karta�„Duża�rodzina�3+”�–�1�zł;��
w�niedziele�wstęp�wolny.

��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�rynek�5/7�
–�31�grudnia�(Sylwester),�1�stycznia�(Nowy�
rok)�6�stycznia�(trzech�Króli)�–�nieczynne;�
w�pozostałe�dni�czynne�od�wtorku�do�nie-
dzieli�w�godz.�10.00-16.00�(ostatnie�wejście�
15.30).�bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�
wystawy�czasowe�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�
+�2�dzieci�do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�
czasowe�3�zł;�wstęp�bezpłatny�na�wystawy�
stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�Łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XIX�i�XX�w.,�wybuch�II�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady;
#1Nowe szycie makatki/otwarty 
konkurs�–�wystawa�współczesnej�
kolekcji�makatek,�zróżnicowana�zarówno�
pod�względem�tematów,�jak�i�technik�
wykonania;�czynna�do�30�grudnia.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�od�
wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�ba-
zylice�Katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17,�tel.�691-979-262:

„Matter of the earth”�–�wystawa�
malarstwa�prof.�wandy�Paklikowskiej-
-winnickiej�(1911-2011)
��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�Łowicka,��
I�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„Kampinos”�na�I�piętrze�
baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�wstęp�wolny.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
Majoliki Nieborowskiej –�do�końca�lutego�
ekspozycje�muzealne�–�nieczynne.

��Nieborów i Arkadia: Ogrody –�do�31�
marca�czynne�od�godz.�10.00�do�zmierz-
chu.�wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich;�
„Lekkość płatków śniegu, ciężkość 
świątecznego stołu” –�wystawa�malar-
stwa�Agnieszki�Kopczyńskiej;��
czynna�do�31�stycznia.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można�
zobaczyć�m.in.�Apartament�Napoleoński,�
kaplicę�pałacową,�poznać�historię�hodowli�
koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�Oddziału�w�Łowiczu�Archiwum�
Państwowego�m.st.�warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

koncerty
��Czwartek, 10 stycznia:
godz.�18.00�–�„Czesław Mozil i Grajko-
wie Przyszłości” –�koncert��
w�ramach�projektu,�w�którym�dzieci��
ze�szkół�muzycznych�miasta�Kutna�i�oko-
lic�akompaniują�muzykowi�–�czesławowi�
Mozilowi.�Kutnowski�Dom�Kultury,�
ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety�30�zł.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�11.00�–�„Muzyka karnawałowa 
z różnych stron świata”�–�poranek�
muzyczny�dla�dzieci�–�projekt�realizowany�
wspólnie�z�Państwową�Szkołą�Muzyczną�
I�i�II�stopnia�w�Kutnie.�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�ul.�teatralna�1.�
bilety�5�zł,�liczba�miejsc�ograniczona.
��Czwartek, 24 stycznia:
godz.�18.00�– Alicja Majewska i Wło-
dzimierz Korcz�–�spotkanie�muzyczne,�
prowadzi�Leszek�bonar;�sala�widowisko-
wo-kinowa�Kutnowskiego�Domu�Kultury,�
ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety:�50�zł
��Sobota, 26 stycznia:
godz.�18.00�–�Buenos Aires Tango 
Show�–�zespół�tango�Attack�w�składzie:�
Grzegorz�bożewicz�–�bandoneon,�Piotr�
Malicki�–�gitary,�hadrian�Filip�tabęcki�–�
fortepian�i�klawisze�oraz�goście:�Anna�
Ozner�–�wokal,�Anna�Iberszer�–�tango,�
Piotr�woźniak�–�tango;�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�ul.�teatralna�1,�
bilety:�20�zł.
��Czwartek, 7 lutego:
godz.�18.00�–�„malinowa...” – Sta-
nisława Celińska z�zespołem�pod�
kierownictwem�Macieja�Muraszko;�sala�
widowiskowo-kinowa�Kutnowskiego�
Domu�Kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety:�
70�zł.

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel./fax�24-254-21-3

��Czwartek – niedziela, 27-30 grudnia:
godz.�15.30�–�Aquaman�–�2D�dubbing�
–�Akcja/Sci-Fi,�produkcja�Australia/uSA,�
reżyseria:�James�wan,�scenariusz:�will�
beallDavid�Leslie�Johnson-McGoldrick,�
czas�trwania:�140�min.
godz.�18.00�–�Aquaman�–�2D�napisy
godz.�20.30�–�Narodziny gwiazdy –�dra-
mat/muzyczny,�produkcja�uSA,�reżyseria����
bradley�cooper,�scenariusz�will�Fetters,�
bradley�cooper,�czas�trwania:�135�min.
��Poniedziałek – czwartek, 

    31 grudnia – 3 stycznia:
kino�nieczynne
��Piątek – środa, 4-9 stycznia:
godz.�15.00�–�Sekretny świat kotów�–�
2D�dub,�animacja/komedia,�produkcja�
chiny,�czas�trwania:�87�min.
godz.�17.15�– Teraz albo nigdy�–�kome-
dia�romantyczna�prod.�uSA,�reżyseria�
Peter�Segal,�scenariusz�Justin�zackham,�
elaine�Goldsmith-thomas,�czas�trwania:�
110�min.
godz.�19.15�–�Zabawa, zabawa –�
dramat/komedia,�prod.�Polska,�reżyseria�
Kinga�Dębska,�scenariusz�Kinga�Dębska,�
Mika�Dunin,�czas�trwania:�88�min.

festiwal na faktach
Kutnowski�Dom�Kultury,��
ul.�Żółkiewskiego�4;�wstęp�wolny

��Czwartek, 17 stycznia:
godz.�18.00�–�Wokół reportaży Hanny 
Krall�–�Dyskusyjny�Klub�Książkowy;�
Pub�w�zupełnie�starym�stylu,�Kutno,�ul.�
Królewska�26.�wstęp�wolny.
��Piątek – niedziela, 18-20 stycznia:
Na nowo. Warszawiacy 1945-1955 – 
pierwsza dekada po II wojnie świato-
wej na zdjęciach polskich fotografów�
–�wystawa,�górny�hol�KDK,�wstęp�wolny
Pstryk! Kultura! Wydarzenia KDK  
w obiektywie Adama Pietrusiaka�–�
wystawa,�dolny�hol�KDK,�wstęp�wolny.
��Piątek, 18 stycznia:
godz.�12.00�–�Mariusz Szczygieł –�wy-
kład na temat reportażu�dla�uczniów�
szkół�średnich;�sala�widowiskowa,�
rezerwacja�miejsc:�tel.�600-10-72-72
godz.�17.00�–�Mariusz Szczygieł – spo-
tkanie autorskie�poświęcone�książce�
„Nie�ma”;�prowadzenie:�Ola�Kołodziejek
sala�tarasowa;�bilety�10�zł.
godz.�18.30�–�„Smutek podróży” – 
wernisaż�wystawy�zdjęć�Marcina�Sautera�
oraz�spotkanie�z�autorem�połączone�z�
pokazem�filmów�dokumentalnych;�prowa-
dzenie:�Jerzy�zegarliński;�Galeria�Okno�
na�Sztukę/�Sala�tarasowa:�wstęp�wolny
��Sobota, 19 stycznia:
godz.�16.00�–�Hanna Krall – spotkanie 
autorskie;�prowadzenie:�wojciech�toch-
man;�KDK,�Sala�tarasowa,�bilety:�10�zł
godz.�18.00�–�Filip Springer –�spotkanie�
autorskie;�prowadzenie:�Olga�Gitkiewicz;�
KDK,�Sala�tarasowa,�bilety:�10�zł.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�11.00�–�Olga Gitkiewicz i Marta 
Madejska – panel autorski�wokół�
książek�„Nie�hańbi”�i�„Aleja�włókniarek”;�
prowadzenie:�Paulina�Matysiak,�KDK,�
Sala�tarasowa;�wstęp�wolny,�kawa,�herba-
ta�i�drugie�śniadanie�bezpłatne;
godz.�17.00�–�„Jeszcze dzień życia”�–�
pokaz�pełnometrażowego�animowanego�
filmu�opartego�na�prozie�ryszarda�Ka-
puścińskiego;�KDK,�Sala�widowiskowa;�
bilety:�11�zł
godz.�18.30�–�Wojciech Tochman�–�
spotkanie�autorskie�i�rozmowa��
o�ryszardzie�Kapuścińskim;�prowadze-
nie:�Piotr�Grobliński;�wstęp�wolny.

kino Fenix 
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 27 grudnia
godz.�15.30�–�Klakson i spółka –�kome-
dia�romantyczna,�prod.�Malezja/Dżibuti/
Malediwy/brunei;�reżyseria:�ryszard�
zatorski;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.00�–�Świąteczne przeboje –�
Świąteczne przeboje�/sala�II�–�dramat,�
komedia,�prod.�Dania;�reżyseria:��Paprika�
Steen;�czas:�1�godz.�45�min.
godz.�17.15�–�The Quake. Trzęsienie 
ziemi�/�sala�II�–�film�katastroficzny,�prod.�
Norwegia;�reżyseria:�John�Andreas�
Andersen;�czas:�1�godz.�46�min.
godz.�19.00�–�Pech to nie grzech�/
premiera/�–�komedia�romantyczna,�prod.�
Polska;�reżyseria:�ryszard�zatorski
godz.�19.15�–�Kursk�/sala�II�–�dramat,�
komedia,�prod.�Dania;�reżyseria:�Paprika�
Steen;�czas:�1�godz.�45�min.
��Piątek – niedziela, 28-30 grudnia;
godz.�17.00�–�Świąteczne przeboje
godz.�17.15�–�The Quake. Trzęsienie 
ziemi�/�sala�II
godz.�19:00�–�Pech to nie grzech�/
premiera/
godz.�19.15�–�Kursk�/sala�II
��Poniedziałek, 31 grudnia:
kino�nieczynne
��Wtorek, 1 stycznia:
kino�nieczynne

przedfestiwalowy 
The Best OCH!

sala�studyjna�Łowickiego�Ośrodka�Kultu-
ry,�ul.�Podrzeczna�20;�bilety�13�zł

��Piątek, 4 stycznia:
godz.�19.00�–�Trzy bilboardy za ebbing 
Missouri –�reż.�Martin�McDonagh,�uSA/
wlk.brytania�2017,�115�min.
��Sobota, 5 stycznia:
godz.�19.00�–�cafe�de�flore�–�reż.�Jean�
Marc�Vallee,�Francja/Kanada�2011,�
120�min.
��Niedziela, 6 stycznia:
godz.�19.00�–�Dobrze się kłamie  
w miłym towarzystwie�–�reż.�Paulo�
Genovese,�włochy�2016,�97�min.
��Poniedziałek, 7 stycznia:
godz.�19.00�– Moja miłość��
–�reż.�Maiwenn,�Francja�2015,�130�min.
��Wtorek, 8 stycznia:
godz.�19.00�–�Aż do piekła –�reż.�David�
MacKenzie,�uSA�2016,�102�min.
��Środa, 9 stycznia:
godz.�19.00�–�Lapońska odyseja
reż.�Dome�Karukoski,�Finlandia/Irlandia�
2010,�92�min.
��Czwartek, 10 stycznia:
godz.�19.00�–�whiplash
reż.�Damien�chazelle,�uSA�2014,��
105�min.
��Piątek, 11 stycznia:
godz.�19.00�–�Dzikie historie –�reż.�
Damian�Szifron,�Argentyna/hiszpania�
2014,�122�min.
��Sobota, 12 stycznia:
godz.�19.00�–�Samba�–�reż.�Olivier�
Nakache,�eric�toledano,�Francja�2014,�
120�min.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�19.00�–�Powtórnie narodzony –�
reż.�Sergio�castellitto,�hiszpania/włochy�
2012,�127�min.
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inne
��Poniedziałek, 31 grudnia:
godz.�20.00�– Sylwester w ŻDK  
z zespołem Flesz�–�Żychliński�Dom�
Kultury,�ul.�Fabryczna�3;�wstęp:�350�zł�
od�pary;�obowiązują�zapisy.�Ilość�miejsc�
ograniczona.
godz.�23.00-1.00�–�Sylwester przed 
Ratuszem –�Kutno,�Plac�Piłsudskiego;�w�
programie:�wspólne�powitanie�Nowego�
roku,�życzenia�noworoczne,�zabawa�z�
DJ’em,�pokaz�fajerwerków.
��Czwartek, 3 stycznia:
godz.�18.00�–�„Mieszczanin szlachci-
cem”–�komedia�wg�Moliera�w�wykonaniu�
Kutnowskiego�teatru�Amatorskiego�
im.�Aleksandra�Fredry�wodzą�Jagody�
Kubiak;�Sala�widowiskowo-kinowa�Kut-
nowskiego�Domu�Kultury,�ul.�Żółkiewskie-
go�4;�bilety:�10�zł.
��Niedziela, 6 stycznia:
godz.�11.00�–�Kinematograf dla 
Malucha: „Porwanie Baltazara Gąbki” 
–�projekcje�bajek�dla�dzieci�połączone�
z�zajęciami�plastycznymi;�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�ul.�teatralna�1;�
bilety:�5/10�zł.
godz.�18.00�–�Bal w operze�–�gala�
operowo-operetkowa;�wykonawcy:�3�
solistów,�pianista,�konferansjer,�w�reper-
tuarze�m.in.:�„Aria�ze�śmiechem”,�„Aria�
z�klejnotami”,�„twoim�jest�serce�me”,�
„choć�na�świecie�dziewcząt�mnóstwo”.�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�
ul.�teatralna�1;�bilety�10�zł.
��Niedziela, 13 stycznia:
godz.�18.00�–�„Maanam być lepiej”�
–�monografia�zespołu�Maanam�i�twór-
czości�Kory/Olgi�Jackowskiej�–�spektakl�
w�wykonaniu�grupy�tanecznej�Slyde;�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�
ul.�teatralna�1;�wejściówki�dostępne�
w�kasie�ctMit�od�3�stycznia.
��Czwartek, 17 stycznia:
godz.�17.30�i�20.30�– To jest chore! – 
występ Kabaretu Młodych Panów;����
Sala�widowiskowo-kinowa�Kutnowskiego�
Domu�Kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety�
70�zł.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�16.00�–�„Wyprawa w kosmos”�
–�bal�karnawałowy�dla�dzieci�i�rodziców,�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�
ul.�teatralna�1;�bilety:�10/15�zł
��Wtorek, 22 stycznia:
godz.�9.00�–�I Żychliński Przegląd 
Amatorskich Teatrów Dziecięcych 
i Młodzieżowych „ Kurtyna 2019”�–�
prezentacja�dorobku�artystycznego�ama-
torskich�grup�teatralnych�działających�
na�terenie�powiatu�kutnowskiego�Sala�
widowiskowa,�Żychliński�Dom�Kultury,�ul.�
Fabryczna�3.�wstęp�wolny.
��Niedziela, 27 stycznia:
godz.�11.00�–�Bajkowa karuzela z 
lalkami –�poranek�teatralny�dla�dzieci;�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�Kutnie,�
ul.�teatralna�1;�bilety:�12�zł.
godz.�18.00�–�Jezioro Łabędzie�–�
przedstawienie�baletowe�w�wykonaniu�
Narodowego�baletu�Kijowskiego;�hala�
Sportowa�Szkoły�Podstawowej�Nr�9�
w�Kutnie,�ul.�Jagiełły�6;�bilety:�85�zł

Informator

ROLNIK SPRZeDAJe 
(ceny�z�dnia�21.12.2018�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� różyce:�3,60�zł/kg+VAt

�� Domaniewice:�3,60�zł/kg+VAt

�� chąśno:�3,50�zł/kg+VAt

�� Kiernozia:�3,50�zł/kg+VAt

�� Skowroda�Płd.:�3,70�zł/kg+VAt

�� Karnków:�3,50�zł/kg+VAt

Żywiec wołowy:

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+VAt,��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�8,00�zł/kg+VAt;

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAt;��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�8,00�zł/kg+VAt.

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAt;��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�8,00�zł/kg+VAt.
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Ogłoszenia

 
PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZeń DROBNyCH DO „NOWeGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZeń ŁOWICZ,�uL.�PIJArSKA�3A; BeDNARy,�SKLeP�P.�PAPIerNIK�24A;�BOBROWNIKI 27,�SKLeP�P.�PAcLer;�BOLIMóW,�uL.�ryNeK�KOŚcIuSzKI�
17,�SKLeP�„ewA”,�P.�PAPIerNIK;�DOMANIeWICe,�uL.�GŁówNA�26,�SKLeP�P.�JAKubIAK;�GąGOLIN POŁUDNIOWy,�SKLeP�„KOS”;�IŁóW:�PL.�ryNeK�StArOMIeJSKI�21;�SKLeP�P.�PAPIerOwSKIeGO;�KOCIeRZeW PóŁNOCNy 37A,�SKLeP�P.�KryGIer; 
KURABKA 17A,�SKLeP�P.�tOPOLSKIeJ;�ŁOWICZ,�OS.�brAtKOwIce,�KIOSK�LOttO;�ŁySZKOWICe,�SKLeP�„Duet”,�uL.�GMINNA�6;�NIeBORóW,�AL.�LeGIONów�POLSKIch�18,�SKLeP�P.�FIGAtA;�NOWA SUCHA 22,�SKLeP�P.�SIewIery;�OSTRóW 
20,�SKLeP�P.�beJDy;�OSMOLIN:�uL.�ryNeK�2,�SKLeP�P.�SerwAch;�uL.�ryNeK�19,�SKLeP�SPOŻywczO-PrzeMySŁOwy;�PSZCZONóW 147,�SKLeP�P.�LIPIńSKIeGO;�SANNIKI,�uL.�wArSzAwSKA�183,�SKLeP�P.�OLKOwIcz;�SOBOTA,�PL.�zAwISzy��
czArNeGO�12,�SKLeP�P.�bIńczAK;�SOKOŁóW 19,�SKLeP�P.�GŁOwAcKIeGO;�STACHLeW 113A,�SKLeP�P.�wIerzbIcKIeJ;�STARy DęBSK 6A,�SKLeP�SPOŻywczO-PrzeMySŁOwy,�ŚLeSZyN,�uL.�GórNA�5,�SKLeP�P.�MączyńSKIeJ;��ZAWADy 67,�
SKLeP�P.�SOKALSKIeJ;�ZŁAKóW BOROWy 139A,�SKLeP�P.�PIecKI;

„WIeŚCI Z GŁOWNA I STRyKOWA”:�BIURO OGŁOSZeń�GŁOWNO,�uL.�ŁOwIcKA�40;�DMOSIN 1:�PIeKArNIA�bOŻeNA,�KrzeSzewSKA;�STRyKóW:�StAry�ryNeK�1;��uL.�cMeNtArNA�12.

„NOWy ŁOWICZANIN„ WyDANIe DLA ŻyCHLINA I OKOLIC”: BeDLNO 28 SKLeP�MINI-MAG;�DOBRZeLIN�SKLeP�„MAGDA”,�uL.�wŁ.�JAGIeŁŁy;�PACyNA,�uL.�tOwArOwA�4,�SKLeP�P.�M.�DurKI;�PLeCKA DąBROWA,�SKLeP�„MONIKA”;�PODCZACHy 
16,�SKLeP�SPOŻywczO-PrzeMySŁOwy;�ŚLeSZyN,�uL.�GórNA�5,�SKLeP�P.�MączyńSKIeJ;�ŻyCHLIN,�uL.�29�LIStOPADA�28,�SKLeP�SPOŻywczO-PrzeMySŁOwy.

WyDAWCA I ReDAKCJA NIe PONOSZą ODPOWIeDZIALNOŚCI ZA TReŚć OGŁOSZeń I ReKLAM OPUBLIKOWANyCH ZGODNIe Z ART. 36 USTAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
��Skup�aut�rozbitych,�skolizjowanych,�

stan�obojętny,�tel.�kom.�510-100-449.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��Każdego�Dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

��Każdego�Mercedesa,�toyotę,�
tel.�kom.�725-361-836.

��Kupimy�każde�auto,�całe�lub�rozbite,�
tel.�kom.�798-602-197.

��złomowanie�Pojazdów�–�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

sprzedaż
��AuDI�A4�Diesel�150�KM,�2006�rok,�

sedan,�bogate�wyposażenie.�
w�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�
tel.�kom.�604-706-309.

��cItrOËN�berlingo,�2003�rok,�
Multispace�2.0�hDI,��
tel.�kom.�695-975-023.

��cItrOËN�c5�kombi,�1.8�benzyna,�
2004�rok,�Okazja!��
tel.�kom.�604-948-641.

��FIAt�Grande�Punto,�1.3�JtD,�2007�
rok,�5-drzwiowy,�klimatyzacja,�AbS,�
wspomaganie�kierownicy,�komputer�
pokładowy,�dwa�komplety�kół,��
stan�bdb.,�tel.�kom.�790-796-006.

��FIAt�Punto�evo,�1.2,�2015�rok,��
43.000�km,�tel.�kom.�577-694-400.

��FIAt�Seicento,�1999�rok,�zadbany,��
tel.�kom.�794-301-799.

��FOrD�Fusion,�2004�rok,�181.000�km,�
srebrny,�dobrze�utrzymany,�4.500�zł,��
tel.�kom.�601-303-395.

��FOrD�Mondeo,�2.0�benzyna,�1998�r.,�
1.000�zł,�tel.�kom.�506-814-632.

��NISSAN�Almera�benzyna/gaz,��
2003�rok,�tel.�kom.�508-107-655.

��OPeL�Antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�603-741-475.

��OPeL�Astra�II�benzyna,�2000�rok,�
tel.�kom.�791-773-337.

��OPeL�Astra�II,�1.7�DtI,�2000�rok,��
tel.�kom.�694-973-041.

��OPeL�Astra�h�kombi,�1.7�cDtI�Isuzu,�
2005�rok,�stan�bdb,�
tel.�kom.�693-824-703.

��OPeL�corsa,�1.2,�2013�rok,��
62.000�km,�salon�Polska,�serwisowany,�
tel.�kom.�600-944-728.

��OPeL�corsa,�1.2,�2014/15�rok,�
18.000�km,�I�właściciel,�salon�Polska,�
serwisowany,�tel.�kom.�695-323-452.

��OPeL�corsa,�1.7�DtI,�2003�rok,��
tel.�kom.�602-839-674.

��OPeL�corsa�b,�1997�rok,�tanio!�
tel.�kom.�793-015-744.

��PeuGeOt�206,�2001�rok,��
tel.�kom.�515-277-426.

��PeuGeOt�207,�po�wypadku,�mały�
przebieg,�silnik�sprawny,�
tel.�kom.�660-463-499.

��reNAuLt�clio,�1.6�16V�benzyna/gaz,�
2006�rok,�czarny,�tel.�kom.�604-706-309.

��reNAuLt�Kangoo�express,�1.5�DcI,�
2006�rok,�tel.�kom.�602-839-674.

��reNAuLt�Kangoo,�1.5�DcI,�2006�rok,�
wersja�ciężarowa,�tel.�kom.�601-297-797.

��reNAuLt�Laguna,�1.6�benzyna,�1999�
rok,�1.000�zł,�tel.�kom.�506-814-632.

��reNAuLt�Scenic,�1.4�benzyna,��
2000�rok,�po�generalnej�naprawie,�
komplet�opon�zimowych,�ubezpieczony�
do�09.05.2019,�tel.�kom.�607-442-383,�
Łowicz.

��SeAt�Leon,�1.9�tDI,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�kom.�604-706-309.

��SKODA�rapid,�2013�rok,�pierwsza�
rejestracja�2014,�hatchback,�132.000�
km,�biała,�bogate�wyposażenie,�dobrze�
utrzymana,�29.000�zł,��
tel.�kom.�605-877-477.

��tOyOtA�Auris,�1.4,�2008�rok,�
kupiona�w�salonie,�bezwypadkowa��
(w�zamianie�mogę�przyjąć�tańszy),��
tel.�kom.�513-375-786.

��tOyOtA�corolla,�1.9�diesel,�2002�rok,�
3.900�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

��tOyOtA�corolla�Verso,�2.0�D4D,�
2005�rok,�7-osobowa�(w�rozliczeniu�
przyjmę�tańszy),�tel.�kom.�513-375-786.

��tOyOtA�corolla,�2005�rok,�bogate�
wyposażenie,�opony�zimowe,��
tel.�kom.�607-385-871.

��tOyOtA�yaris,�1.4�diesel,��
2003/2004�rok,�tel.�kom.�604-088-657.

��tOyOtA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowa,�11.200�zł,��
tel.�kom.�513-375-786.

��Vw�beetle,�1.9�tDI,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

��Vw�Golf�V,�1.4�MPI,�2005�rok,�
granatowy�metalik,�klimatyzacja,��
tel.�kom.�604-706-309.

��Vw�Passat,�1.9�tDI�sedan,�2001�rok,�
tel.�kom.�889-585-186.

��Vw�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�kom.�513-375-786.

��Vw�Passat,�limuzyna�benzyna,�2012�
rok,�garażowany,�I�właściciel,�brązowy�
metalik,�Łowicz,�tel.�kom.�696-741-976.

��Vw�touran,�1.9�tDI,�2003�rok,�
329.000�km,�biały,�stan�dobry,��
tel.�kom.�790-614-653.

inne
��Kluczyki,�piloty,�stacyjki,�kodowanie.�

Głowno,�ul.�Strażacka�2,�
tel.�kom.�606-319-335.

motorowe

kupno
��Kupię�stare�motocykle�wSK,�ShL,�

Mz,�Junak,�motorynka,�komarek,��
tel.�kom.�609-942-407.

��Kupię�stare�motocykle,��
tel.�kom.�515-710-848.

��Kupię�wSK,�ShL,�Junak,�motorynka,�
inne,�tel.�kom.�513-185-357.

��Stare�motocykle,�motorowery,�części,�
tel.�kom.�666-726-261.

��Kupię�stare�wSK-i�i�części,��
tel.�kom.�517-415-026.

sprzedaż
��wSK�Komar�części�Syreny,��

tel.�kom.�696-107-903.

garaże

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okolice�

Konopnickiej,�tel.�kom.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice,�

okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��Kupię�mieszkanie�2-pokojowe��
do�II�p.,�Łowicz�(najlepiej�
Starzyńskiego),�tel.�kom.�795-340-943.

��Kupię�ziemię�w�gminie�Nieborów,�
tel.�kom.�692-882-448.

sprzedaż
��Działki�budowlane,�Nieborów,��

tel.�kom.�607-328-032.

��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,��
tel.�kom.�531-217-794.

��Sprzedam�działkę,�okolice�Głowna,�
+4915217697397.

��Działka�budowlana�3000�mkw.,�
Kiernozia,�tel.�kom.�694-165-597.

��ziemię�2,24�lub�4,5�ha,�Psary,�gmina�
bielawy,�tel.�kom.�604-260-576.

��Dom�160�mkw.�w�Łowiczu�sprzedam,�
tel.�kom.�723-798-953.

��Sprzedam�działkę�nr�39�w�ogrodzie�
„relaks”�Łowicz�przy�ul.�Łódzkiej,��
tel.�kom.�664-616-302.

��Sprzedam�2,5�ha�ziemi�z�budynkami,�
bednary,�tel.�kom.�698-334-328.

��Dom,�tel.�kom.�881-087-040.

��Sprzedam�lub�wynajmę�dom�
mieszkalny�135�mkw.,�podpiwniczony,�
parter,�poddasze,�Popów�112,�
tel.�kom.�501-059-816.

��Działka�budowlana,�1.400�mkw.,�
Małszyce,�tel.�kom.�793-736-508,�
730-660-080.

��Pół�bliźniaka,�w�stanie�surowym,�
zamkniętym,�tel.�kom.�609-009-558,�
po�16.00.

��budowa,�remonty.�rozbiórki,�
tel.�kom.�734-733-401.

 �Sprzedam ziemię 2,64 ha, Gągolin 
Zachodni, tel. kom. 575-777-961.

��budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�kom.�603-878-783.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom��
pod�Łowiczem�na�bloki,��
tel.�kom.�606-967-338.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,��
5�km�od�Łowicza,��
tel.�kom.�509-231-973.

��Sprzedam�ziemię�3,41,�Skaratki,��
tel.�kom.�793-567-040.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha��
w�Mysłakowie,�częściowo�zalesiona,��
tel.�kom.�503-935-863.

��Działki�budowlane�położone�obok�
siebie�w�Michałówku�o�powierzchni�
1700�mkw.�i�3400�mkw.,�tel.�kom.�
601-294-590.

��Sprzedam�dom�Łowicz�Korabka,��
tel.�kom.�880-175-509.

��budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw.,��
tel.�kom.�663-881-721.

��Działki�budowlane�w�brochowie�
od�1000�mkw.�(otulina�Puszczy�
Kampinowskiej).�Pilnie,��
tel.�kom.�602-453-746.

��Sprzedam�lub�wynajmę�działkę�
inwestycyjną�3000�mkw.,�prąd,�woda��
w�Sadych�budach�przy�trasie�Żyrardów-
warszawa,�tel.�kom.�602-453-746.

��Sprzedam�działki�budowlane�Polesie�
k/Łyszkowic,�tanio.�Pilne,��
tel.�kom.�602-453-746.

��Sprzedam�dom�w�Łowiczu�na�Żwirki�i�
wigury�7A,�250.000�zł,��
tel.�kom.�500-287-713.

��Mieszkanie�49,38�mkw.,�IV�piętro,�
Przedmieście,�tel.�kom.�604-065-357.

��Sprzedam�1,46�ha�gruntów�rolnych�
położonych�w�gminie�rybno��
w�okolicach�Sewerynowa,��
tel.�kom.�690-357-976.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�Łowicz,�
tel.�kom.�603-878-783.

��ziemia�rolno-budowlana�2,86�ha,��
Lutynek,�gm.�Kocierzew,��
droga�asfaltowa,�142.000�zł,��
tel.�kom.�693-351-078.

��Działki�budowlane�1.500�mkw.,�
Nieborów�(ulice�wspólna�i�Polna),��
tel.�kom.�781-192-860.

��Dom,�Łowicz-Przedmieście,��
tel.�kom.�534-767-923.

��Sprzedam�ziemię�4,8�emilianów,�
gmina�bielawy,�tel.�kom.�880-850-702.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
�o�pow.�1�ha�w�bielawach,�tel.�kom.�
784-843-470.

��Dom�293�mkw.,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�mkw.,�wszystkie�media,�
Łowicz,�Grunwaldzka,�
tel.�kom.�501-932-818.

wynajem
��wynajmę�lokal�użytkowy�22�mkw.,��

po�remoncie,�zduńska,�
tel.�kom.�607-442-383.

 �Do wynajęcia: 50 i 100 mkw., 
centrum Łowicza,  
tel. kom. 604-145-259.

��wynajmę�lokal�użytkowy�50�mkw.,�
wszystkie�media,�ogrzewanie�gazowe,�
Łowicz,�tel.�kom.�607-442-383.

��wynajmę�kwatery�pracownicze��
dla�ukraińców�i�firm�polskich,��
tel.�kom.�502-903-192.

��wezmę�w�dzierżawę�każdą�ilość�
ziemi,�dobre�stawki,�płatność�na�czas,�
tel.�kom.�796-260-112.

��wynajmę�lokale:�25,�100,�200�mkw.,��
tel.�kom.�790-388-010,�centrum�
Łowicza.

��Do�wynajęcia�M4,�bloki,��
tel.�kom.�663-593-993.

��wynajmę�warsztat�500�mkw.,��
4�kanały,�wysokość�5�m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�Łowicz�ul.�Armii�
Krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

��wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�Łowicz,��
ul.�Stanisławskiego,�ul.�Długa.�
wszystkie�media,�klimatyzacja,��
do�700�mkw.,�tel.�kom.�534-500-595.

kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�kom.�

606-941-752.

��Przyjmę�ziemię,�glinę,�tel.�kom.�
508-282-349.

��Kupię�topolę,�dęba,�inne,�tel.�kom.�
696-379-599.

��Przyjmę�gruz�ceglano-betonowy,�
ziemię�bez�gliny,�tel.�kom.�515-277-426.

��Kupię�orzechy�włoskie�1,50�zł/kg,��
tel.�kom.�663-630-650.

sprzedaż różne
��Drewno�kominkowe,�opałowe�

(workowane).�Skrzynki�uniwersalne.�
trociny.,�tel.�kom.�501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,��
tel.�kom.�601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Kosiarki,�gałęziarki,�kompresory,��
tel.�kom.�513-666-808.

��budy�ocieplane�dla�psów,��
tel.�kom.�885-459-698.

��Damskie�koszule�do�wełniaka,��
tel.�kom.�514-961-216.

��Meble�pokojowe.�tanio!�
tel.�kom.�660-914-401.

��bloczek�łańcuchowy�3t,�podnośnik�
mechaniczny,�tel.�kom.�506-198-171.

��Gołębnik�3�na�3,��
tel.�kom.�506-198-171.

��tuja�szmaragd�0,62�zł,��
tel.�kom.�518-518-835.

��betoniarki,�części�zamienne,�
naprawa,�tel.�kom.�510-124-700.

��Sprzedam�wersalkę,��
tel.�kom.�660-027-671.

��Suche�olchy�na�pniu,�ok.�15�szt.,��
tel.�kom.�602-453-746.
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��wagi�samochodowe�z�gwarancją�
i�leg.,�hala�12x30�i�szersze,�stal�nowa�
i�używana,�agregat�20�kw�i�44�kw,�
ładowarka�czołowa�uNK,�tel.�kom.�
603-061-839.

��Silnik�11�kw,�tel.�kom.�601-320-604.

��Piec�węglowy,�tel.�kom.�518-537-028.

��Okna�plastikowe�białe�z�demontażu,�
rozm.�2x1,45�m,�łóżeczko�dziecinne��
z�szufladą�+materac,��
tel.�kom.�697-286-861.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorach,��
tel.�kom.�531-467-981.

��Oddam�za�darmo�drzewa�śliwy��
i�wiśni,�ok.�1.000�szt.,�okolice�bielaw,��
tel.�kom.�601-978-833.

��Piec�cO�30�kw,�nowy,��
tel.�kom.�661-760-254.

��Migomat�Ozas�esab�340Pro,��
tel.�kom.�697-941-558.

��Dachówkę�cementową,��
tel.�kom.�516-552-444.

��Sprzedam�piłę�spalinową�Makita,��
tel.�kom.�516-552-444.

praca

dam pracę
��zatrudnię�portiera,�wiadomość:�

Łowicz�ul.�Poznańska�148/150.

��Monterów�stolarki�meblowej��
z�doświadczeniem,�
tel.�kom.�696-086-527.

��Poszukujemy�mężczyzn�do�pracy�
przy�soleniu�skór,�Nowostawy�Dolne,��
tel.�kom.�603-531-365.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-�weekendowo,�
tel.�kom.�504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�
weekendowo,�tel.�kom.�504-859-387,�
885-353-500.

 �Zatrudnię mężczyzn i kobiety 
do pracy w pieczarkarni, praca  
na stałe, umowa, kontakt, tel. 
kom. 605-081-709, 503-158-403, 
Dąbkowice Dolne 41, gm. Łowicz.

��zatrudnię�kierowców�kat.�c+e��
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,��
tel.�kom.�782-223-211,�604-237-423.

 �Zatrudnimy do pracy na produkcji, 
do laboratorium oraz na stanowisko 
przedstawiciela handlowego, 
CV: biuro@coliberpolymers.com.

��zatrudnię�pracowników�do�prac�
budowlanych,�tel.�kom.�606-794-645.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,��
tel.�kom.�601-297-797.

��zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
Janczak,�tel.�kom.�609-846-316.

��Praca�w�Łowiczu�dla�mężczyzn�przy�
obsłudze�linii�technologicznej��
do�rozdrabniania�tekstyliów,��
tel.�kom.�784-073-289.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
Żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

��tonsmeier�centrum�zatrudni��
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca��
na�terenie�Łowicza,�Żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�osobę�
na�stanowisko�specjalista�do�spraw�
logistyki,�miejsce�pracy�Łowicz,��
mile�widziane�doświadczenie�w�branży�
logistycznej�oraz�znajomość�programu�
SAP,�tel.�(46)�830-35-25.

 �Firma zatrudni spawacza, ślusarza, 
mechanika, tel. (46) 838-88-70.

��zatrudnię�traktorzystę�do�pomocy��
w�gospodarstwie,�tel.�kom.�792-387-788,�
gmina�Łyszkowice.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e��
na�chłodnie.�Jazda�po�kraju,��
tel.�kom.�691-532-847.

��zatrudnię�kierowcę�z�kat.�b��
w�Głownie,�tel.�kom.�603-610-512.

��zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,��
tel.�kom.�607-343-338.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, 
 dobre wynagrodzenie,  
tel. kom. 605-086-824.

��Samotnego�emeryta�lub�rencistę��
na�pracownika�gospodarczego��
z�zamieszkaniem�przyjmę,�tel.�kom.�
603-112-242.

 �Zatrudnię na stanowisko 
magazyniera, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno,  
dobre wynagrodzenie,  
tel. kom. 601-153-348.

��zatrudnię�kierowcę�kat.c+e��
w�transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,��
tel.�kom.�608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�
tel.�kom.�608-067-847.

 �Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały rok, 
jedna zmiana, Głowno,  
tel. kom. 602-457-089.

��Pomoc�osobie�starszej�sprawnej�
fizycznie�i�intelektualnie,�kilka�godzin�
tygodniowo,�Łowicz�os.�Lotników,��
tel.�kom.�605-578-502.

��ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”�zatrudni�
kierowcę�kat.�c,�transport�krajowy�-�
chłodnia,�jazda�tylko�na�terenie�Polski,�
tel.�kom.�508-309-314.

��ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”��
zatrudni�pracownika�fizycznego��
do�obsługi�oczyszczalni�ścieków,��
tel.�kom.�508-309-314.

��ubojnia�drobiu�„Piórkowscy”��
zatrudni�pracownika�biurowego,�
tel.�kom.�731-111-111.

��Kierowca�kat.�c+e,�transport�krajowy,�
mile�widziane�doświadczenie,��
tel.�kom.�691-200-608.

 �Do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, umowa  
+ premia, tel. kom. 502-136-701.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�
kraj,�chłodnia,�może�być�małe�
doświadczenie,�stała�pensja,��
tel.�kom.�790-803-388.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�kraj�
(codzienne�powroty�)�lub�zagranica,��
tel.�kom.�506-068-400,�lub�602-331-130.

 �Do ochrony z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, praca  
w Głownie, tel. kom. 502-136-701.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+e,�
również�dorywczo�w�ruchu�krajowym,�
tel.�kom.�601-385-525.

��zatrudnię�kierowcę�c+e��
w�ruch�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

��zatrudnię�portiera,�wiadomość:�
Łowicz�ul.�Poznańska�148/150.

usługi wideo
��wideofilmowanie.�Fotografia,��

tel.�kom.�698-535-780.

��wideofilmowanie,�fotografowanie�
www.fotowideo.webt.pl,�tel.�(46)�837-79-
81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane
usługi

 �Wylewki agregatem,  
tel. kom. 698-480-048.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,��
tel.�kom.�609-846-316.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

��Docieplanie�budynków,�
stropodachów�granulatem�
styropianowym;�kondygnacja:�1200�zł,�
tel.�kom.�602-570-424.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

��Kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�kom.�693-565-564.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

��Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
FVAt,�tel.�kom.�606-737-576.

��Płytki,�gładzie,�malowanie,�remonty,�
tel.�kom.�729-403-698.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

��Okna:�naprawa,�regulacja,��
tel.�kom.�609-135-411.

��www.remontystrykow.pl,��
tel.�kom.�663-987-289,�721-894-202.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�607-612-176.

��układanie�kostki�brukowej,��
tel.�kom.�724-956-210.

��Malowanie,�gładzie,�K/G,�glazura,�
remonty,�tel.�kom.�607-343-357.

��Kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�
tel.�kom.�693-184-322.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

��Malowanie,�tel.�kom.�607-168-196.

��cyklinowanie�bezpyłowe,��
tel.�kom.�504-960-515.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�kom.�607-610-786.

��Ocieplenia�poddaszy,�karton�gipsy,�
malowanie,�tel.�kom.�782-081-557.

��Montaż�pokryć�dachowych,�przeróbki�
budynków,�murowanie�kominów��
z�klinkieru,�itp.,�tel.�kom.�507-542-210.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu,  
tel. kom. 605-416-083.

��bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,��
tel.�kom.�506-771-822.

��Adaptacja�poddaszy,�gładzie,�
malowanie,�panele,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�792-781-446.

��Glazura,�terakota,�panele,�zabudowy�
K-G,�malowanie.�elektryka,�hydraulika,�
montaż�mebli,�tel.�kom.�736-798-870.

��budowanie�domów,�budynków�
gospodarczych,�garaży�od�podstaw�itp.�
tel.�530-026-584.

��tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,��
tel.�kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�wszelkie�
zabudowy,�tynki�mozaikowe,�kamień�
dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,��
tel.�kom.�605-562-651.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�
tel.�kom.�790-294-337.

��wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�
tel.�kom.�726-395-426.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,��
po�obróbce�mechanicznej,��
tel.�kom.�601-239-779.

 �Beczki, pojemniki 1.000 l, Łowicz, 
tel. kom. 602-234-810.

��Kocioł�c.o.�Olsztyn,�tanio,�tel.�kom.�
515-837-676.

usługi 
instalacyjne

��Anteny:�montaż,�instalacje,��
tel.�kom.�601-306-566.

 �Usługi elektryczne,  
tel. kom. 506-522-852.

 �Usługi hydrauliczne,  
tel. kom. 508-862-015.

��hydraulika�kompleksowo,�
tel.�kom.�601-818-310.

usługi inne
��wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�

koszowymi�27-metrowymi,��
tel.�kom.�668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay,  
tel. kom. 503-746-892.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��wycinka�drzew�zagrażających,�
pielęgnacja�ogrodów,�usługi�
alpinistyczne,�tel.�kom.�693-552-240.

 �Wycinka drzew,  
tel. kom. 693-208-999.

��Odnawianie�wanien,��
tel.�kom.�600-979-826.

��Mycie�i�czyszczenie�kostki�brukowej,�
tel.�kom.�607-612-176.

��wycinka�drzew,��
tel.�kom.�696-008-528.

��Polsat,�Nc+,�naziemna,��
tel.�kom.�728-188-127.

��wynajmę�zestaw�kompresor�
spalinowy�5,6�m3�+piaskara�z�
osprzętem,�tel.�kom.�537-620-620.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�
i�ogrodów,�tel.�kom.�782-718-483.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�55�lat�sms��

o�sobie,�tel.�kom.�664-209-680.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�kom.�505-256-528.

��Język�angielski,�niemiecki,��
tel.�kom.�663-684-178.

��Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.
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��Matematyka�kl.�I-VI,��
tel.�kom.�696-740-690.

��Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��Angielski,�profesjonalnie,��
tel.�kom.�880-233-777.

��Język�polski,�angielski�solidnie,�
tel.�kom.�607-328-038.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�
udzieli�korepetycji,��
tel.�kom.�691-715-557.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��Matematyka,�Angielski,�
tel.�kom.�515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��zboże�paszowe,��
tel.�kom.�693-157-117.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień��
810�zł,�pszenżyto�750�zł,�pszenica�860�
zł,�transport/załadunek,�Leśniczówka�
k./Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

��Kupię�zboże�paszowe,�
tel.�kom.�726-721-037.

��Kupię�zboże�paszowe,�
tel.�kom.�668-478-617.

��Kupię�zboże�paszowe,��
tel.�kom.�693-253-063.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, 
tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię krowy,  
tel. kom. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny,  
tel. kom. 603-711-760.

maszyny
��Każdego�władymirca,�ursusa,��

tel.�kom.�725-361-836.

��Kupię�maszyny�rolnicze,��
tel.�kom.�515-710-848.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),��
tel.�kom.�664-981-618.

��Kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�Mtz,�MF-255,�t-25�władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,��
tel.�kom.�502-939-200.

��Kupię�pług�3-skibowy,��
tel.�kom.�604-154-630.

��Kupię�przyczepę�wywrotkę�może�być�
do�remontu,�tel.�kom.�515-710-848.

inne
��Kupię�schładzalnik�do�mleka��

300-350�l,�tel.�kom.�889-722-699.

rolnicze - 
sprzedaż
płody rolne

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, 
tel. kom. 602-235-159.

��wysłodki�buraczane�z�transportem,�
tel.�kom.�601-630-882.

��Sianokiszonka,�Mięsośnia,��
tel.�kom.�695-441-197.

��Kapusta�kwaszona,�hurt-detal,�FVAt,�
tel.�kom.�508-194-191.

��Sprzedam�pszenżyto,��
tel.�kom.�793-701-024.

��Siano,�żyto,�owies,�pszenżyto,��
tel.�kom.�667-257-460,�po�14:00.

��Owies,�pszenżyto,��
tel.�kom.�667-927-971.

��Sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

 �Owies, mieszanka,  
tel. kom. 504-832-533.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�tel.�kom.�662-585-814.

��Sianokiszonka�baloty,�transport,��
tel.�kom.�664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�
tel.�kom.�664-981-618.

��Sprzedam�zboże�paszowe,��
tel.�kom.�668-478-617.

��Sprzedam�zboże�paszowe,��
tel.�kom.�726-721-037.

��Jęczmień,�pszenżyto,�2�t,��
tel.�kom.�504-475-567.

��Sprzedam�sianokiszonkę,��
tel.�kom.�888-114-186.

 �Sprzedam kukurydzę suchą,  
tel. kom. 697-714-463.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�
tel.�kom.�601-320-604.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe, tel. kom. 691-174-194.

 �Wysłodki buraczane, wytłoki 
jabłkowe promocja, 
tel. kom. 600-323-947.

��Sianokiszonka,�Stryków,��
tel.�kom.�663-491-197.

��Sianokiszonka,�obornik,�tel.�kom.�
512-831-125.

��Słoma�bele,�tel.�kom.�669-419-342.

��Jęczmień,�pszenżyto,��
tel.�kom.�509-171-283.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, 
tel. 509-171-283.

��Jabłka�na�zimę�0,80�zł,��
tel.�kom.�534-950-675.

��Sprzedam�siano�w�balotach,��
tel.�kom.�667-877-178.

��Sprzedam�pszenżyto,�orzechy�
włoskie,�tel.�kom.�603-240-034,�
zielkowice�104.

��Siano�w�kostkach,�tel.�kom.�
665-489-174.

��Sprzedam�zboże,��
tel.�kom.�608-603-833.

��Sprzedam�wysłodki�suche,��
tel.�kom.�668-626-293.

��Sprzedam�mieszankę,�owies,�gmina�
Iłów,�tel.�kom.�797-961-591.

��Sprzedam�dynię�dla�zwierząt,��
tel.�kom.�606-752-411.

��Sprzedam�buraczek�czerwony��
dla�zwierząt,�tel.�kom.�515-727-900.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. kom. 697-714-463.

��Sprzedam�pszenżyto,��
tel.�kom.�602-689-205.

��Sprzedam�siano�lub�zamienię��
na�cielęta,�tel.�kom.�884-650-831.

��Żyto,�tel.�kom.�664-981-618.

��Sprzedam�słomę,�siano,�owies,��
tel.�kom.�784-843-470.

��Kukurydza,�owies,�pszenica,�
pszenżyto,�mieszanka,�słoma,�
sianokiszonka,�tel.�kom.�506-115-015.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�601-851-421.

hodowlane
��Sprzedam�prosięta,��

tel.�kom.�570-513-525.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
tel.�kom.�698-651-705.

��Sprzedam�prosięta,��
tel.�kom.�662-142-726.

��Sprzedam�byczka,��
tel.�kom.�514-518-658.

��Prosięta,�tel.�kom.�607-150-316.

��Jałoszki�ok.�300-kilogramowe,��
tel.�kom.�721-819-250.

��Prosiaki,�tel.�kom.�661-585-346.

��Sprzedam�prosięta,��
tel.�kom.�600-611-977.

��Sprzedam�prosiaki,�Kościelna�Góra�
20,�tel.�kom.�607-415-472.

��Prosięta�16�szt.,�
tel.�kom.�794-155-350.

��Pług�3-skibowy,�basen�340�l.�Japy,��
tel.�kom.�794-155-350.

��Sprzedam�prosięta,��
tel.�kom.�691-989-118.

��Sprzedam�jałówki�cielne��
i�pod�zacielenie,�tel.�kom.�601-328-131.

��Prosiaki�(duże),�tel.�kom.�692-744-802.

��Prosięta,�okolice�Głowna,��
tel.�kom.�503-193-285.

��Sprzedam�2�cieliczki�miesięczne,��
1�-�czteromiesięczną,��
tel.�kom.�887-614-924.

��Sprzedam�cieliczkę,��
tel.�kom.�793-707-234.

maszyny
��Agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra��

z�walcem�packera�i�hydropakiem�
z�2013�r.�oraz�pług�4-skibowy�zagonowy�
z�2004�roku,�tel.�kom.�609-541-340.

��Kupię�kombajn�(bolko,�Anna,�Karlik),�
sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,��
tel.�kom.�511-713-596.

��ursus�1224,�tel.�kom.�660-408-769.

��Producent�maszyn�do�łuskania�bobu,�
tel.�kom.�600-176-795.

��c-360�(355)�zamienię�na�c-330��
lub�inne,�tel.�kom.�504-475-567.

��Sadownicze:�MF�374S,�SameGolden�
85,�renault,�tel.�kom.�504-475-567.

��Sprzedam�barakowóz,�parnik�
węglowy,�tel.�kom.�601-692-105.

��Sprzedam�kombajn�Karlik,��
tel.�kom.�888-114-186.

��c-330,�talerzówka,��
tel.�kom.�509-853-384.

��Mieszalnik�pasz�1,5�t.,�śrutownik�11�kw,�
tubomaty,�tel.�kom.�692-744-802.

��Agregat�uprawowy�2,5�m�bomet,��
tel.�kom.�605-954-259.

��Okazja!�Nowy�siewnik�Kongskilde��
po�pokazach,�pełna�elektronika��
za�50%�ceny�fabrycznej,�2�przyczepy��
do�balotów,�zetor�7711,�
tel.�kom.�783-017-131,�797-506-016.

��Kombajn�Anna,�stan�bdb.,��
tel.�kom.�602-648-497.

��brony�3,�kultywator,�kosiarka�
rotacyjna,�zgrabiarka�7,�przetrząsarka�
Pająk,�tel.�kom.�500-324-646.

��Prasa�łańcuchowo-walcowa��
unia�Famarol,�stan�bdb,��
tel.�kom.�660-096-236.

��ursus�c-330�do�remontu,�spawarka,�
tel.�kom.�693-036-572.

��Sprzedam�przyczepkę�1-osiową�
z�wywrotem,�tel.�kom.�669-034-011.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,��
tel.�kom.�603-610-952.

��ciągnik�Massey�Ferguson�ursus�
255�z�kabiną,�1200�mtg,�1988�rok,�
zarejestrowany,�stan�bdb,��
tel.�kom.�603-112-242.

��Dwukółkę,�oplandeczoną,�
zarejestrowaną,�ładowność�1.000�kg,�
tel.�kom.�795-063-245.

��ursus�6824�2012�rok,�95�KM,�
I�właściciel;�ładowacz�czołowy�
hydrametu�Giżycko�z�pełnym�
osprzętem:�łyżka,�chwytak,�krokodyl�
2012�rok,�tel.�kom.�695-870-268.

��rozrzutnik�10�ton,�kombajn�Anna,�
przyczepy,�przetrząsaczo-zgrabiarka�
karuzelowa,�tel.�kom.�721-169-137.

��ciągnik�c-330M�1987�rok�stan�bdb.,�
kosiarka�rotacyjna,�stan�bdb,�2016�rok;�
rozrzutnik�obornika;�pług;�klutywator,�
tel.�kom.�608-580-044.

��Sprzedam�dojarkę�ciągnikową,�
zbiornik�1.000�l,�plastikowy,��
tel.�kom.�506-814-632.

��Sprzedam�maszynę�do�bobu,��
opony�do�30,�tel.�kom.�601-328-131.

��Sprzedam�widły�do�palet,��
tel.�kom.�603-610-952.

��Kultywator�ścierniskowy,�agregat�
uprawowy�do�siewnika,�rozsiewacz�
nawozu�MXL-2100,�przeciwwaga��
na�przedni�tuz�1000�kg,��
tel.�kom.�697-941-558.

��beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb.,�tel.�kom.�600-523-438.

��Siewnik�poznaniak�3-metrowy,��
tel.�kom.�664-981-618.

��Śrutownik�bijakowy,�tel.�kom.�
664-981-618.

��Ładowacze�czołowe�do�ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25�hydrauliczne��
lub�na�linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

��władimirec�t-25,�przyczepa�D-732,�
tel.�kom.�608-686-489.

��Ładowacz�obornika�czeski,�1.600�zł,�
tel.�kom.�887-614-924.

inne
��Dojarki�bańkowe,�przewodowe,�

hale�udojowe.�Naprawa�i�sprzedaż�
zbiorników�do�mleka,�zgarniacze�
obornika,�wyposażenie�obór,�serwis.�
„błaszczyk”,�tel.�(24)�252-34-03,��
tel.�kom.�508-112-998.

��Obornik�bydlęcy�z�dowozem,��
tel.�kom.�726-121-861.

 �Agrowłóknina z dostawą,  
tel. kom. 693-177-813.

 �Żużel z dowozem, 
tel. kom. 600-323-947.

��basen�wannowy�do�mleka,�1.300�l,�
tel.�kom.�661-913-898.

 �Saletra, saletrzak, mocznik, 
polifoska, wapno granulowane, 
tel. 509-171-283.

��Schładzalnik�do�mleka�350�l,��
tel.�kom.�601-295-760.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

��transport�maszyn�rolniczych,�
kombajnów�zbożowych,��
tel.�kom.�665-734-042.

��Okna:�naprawa,�regulacja,��
tel.�kom.�609-135-411.

��białkowanie�obór,��
tel.�kom.�518-168-598.

zwierzęta

sprzedaż
��Oddam�parkę�kotków,��

tel.�kom.�518-537-028.

��Szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�kom.�694-308-076.

��Owczarki�niemieckie�szczeniaki��
z�rodowodem,�tel.�kom.�723-081-298.

��Sprzedam�ratlerka,��
tel.�kom.�691-561-121.

��Sprzedam�gołębie�(budapeszty),��
tel.�kom.�516-552-444.
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Czarni Słupsk lepsi 
od Księżaka Syntex 

Pierwszoligowy zespół Księ-
żaka Syntex Łowicz w sobotę, 
22 grudnia zagrał ostatni mecz 
pierwszej rundy. Łowiczanie je-
chali do Słupska po zwycięstwo, 
jednak okazało się, że Czarni po-
stawili poprzeczkę bardzo wyso-
ko. Gospodarze pokonali Księ-
żaka 96:73. To był udany debiut 
nowego trenera Czarnych – Man-
tasa Cesnauskisa, który zaczyna 
pracę w Słupsku, gdzie jest bardzo 
dobrze znany kibicom. Litwiń-
ski koszykarz z polskim obywa-
telstwem grał w ekstraklasowym 
zespole Czarnych przez osiem se-
zonów, a teraz objął rolę szkole-
niowca w I lidze. 

Trener Księżaka Mikołaj Cza-
ja przed tym spotkaniem wie-
dział, że to będzie trudny pojedy-
nek. Miał obawy, które niestety się 
potwierdziły. – Czarni to zespół, 
który będzie chciał koniecznie 
wygrać, ponieważ ostatnie mecze 
przegrywał. Nastąpiła zmiana tre-
nera, więc to zawsze wzbudza do-
datkowe pokłady energii w zespo-
le i trzeba się liczyć z tym, że będą 
bardzo groźni u siebie. Myślę jed-
nak, że jedziemy dobrze przygoto-
wani i na pewno będziemy chcieli 
wygrać. Z takim jedziemy założe-
niem, a jak będzie to parkiet poka-
że. Jedziemy nadal osłabieni bra-
kiem Arkadiusza Kobusa, bo do 
końca roku nie zagra niestety. My-
ślę, że będzie gotowy na kolejny 
mecz po nowym roku… – mówił 
prze meczem. 

W Słupsku Księżak Syntex 
Łowicz zaprezentował się słabo.  

O porażce zadecydowało kil-
ka elementów. Nasi koszykarze 
słabo rzucali z dystansu (10/27  
„za trzy”), mieli niską skutecz-
ność w rzutach z gry, słabiej bro-
nili i przegrali „deskę”. To był pią-
ta porażka na wyjeździe. Jak do 
tej pory Księżacy tylko raz wygra-
li mecz wyjazdowy i ten element 
trzeba będzie poprawić w drugiej 
części sezonu. 

Już pierwsza kwarta dała sy-
gnał, że trudno będzie nawiązać 
równą walkę z dobrze dyspono-
wanymi rywalami. Miejscowi tra-
fili trzy „trójki” i prowadzili 9:4. 
Po rzucie „za trzy” Mikołaja Mo-
tela było już 9:7, ale w kolejnych 
minutach gospodarze odskoczyli 
na kilka oczek i po pierwszej od-
słonie prowadzili 31:20. 

Druga kwarta była bardzo wy-
równana. Księżacy w pewnym 
momencie złapali „swoją grę”  
i doprowadzili do stanu 38:34, po 
dobrych akcjach Mikołaja Sto-
pierzyńskego i Jana Grzelińskie-
go. Jednak ostatnie minuty przed 
przerwą lepiej zagrali Czarni i to 
oni wygrywali po pierwszej po-
łowie 51:38. O wyniku zadecy-
dował fragment gry po zmianie 
stron. Rywale szybko nam odsko-
czyli na 20 punktów i już było „po 
meczu”. W kolejnych minutach 
łowicki szkoleniowiec dawał wię-
cej pograć zawodnikom rezerwo-
wym, którzy walczyli ambitnie, 
ale strat nie udało się niwelować. 

Po meczu w Słupsku trener 
Czaja zastanawia się nad przyczy-
nami wyjazdowych porażek. 

– Patrząc po meczu na statysty-
ki, to nasza skuteczność na wy-
jeździe z gry, to czterdzieści parę 
procent. Nie ma więc mowy, że-
byśmy chcieli wygrywać, jeżeli 
mamy tak fatalną skuteczność, nie 
trafiając rzutów z otwartych pozy-
cji. Druga rzecz, to zdecydowa-
nie przegraliśmy zbiórkę w ataku. 
Oni dawali po dwie akcje, a my-
śmy nie potrafili piłki zebrać i to  
w ostateczności, można powie-
dzieć, było gwoździem do trum-
ny w tym meczu, bo gospodarze 
byli bardzo dobrze dysponowa-
ni rzutowo. Przy każdym pono-
wieniu szukali odrzucenia na ob-
wód, z czego robili po trzy punkty,  
a myśmy nie mogli znaleźć recep-
ty. Mecz zagraliśmy fatalnie. Mu-
simy popracować w tej przerwie 
świąteczno-noworocznej nad wie-
loma rzeczami tak, żeby w koń-
cu zacząć wygrywać na wyjeź-
dzie, bo same zwycięstwa u siebie 
mogą okazać się trochę niewystar-
czające – mówi trener Czaja.

Łowiczanie pięć spotkań wy-
grali w Łowiczu, ale tu zawsze po-
maga „szósty” zawodnik, którym 
są kibice. Fanklub Księżaka jest  
w tym sezonie niesamowity i na 
każdym meczu robi piękną at-
mosferę.  zł

n STK Czarni Słupsk – KS Księ-
żak Syntex Łowicz 96:73 (31:20,�
20:18,�23:15,�22:20)
Księżak: Marcin� Salamonik� 17�
(3×3),� Mikołaj� Stopierzyński� 17�
(1×3),� Jan� Grzeliński� 16� (2×3),�
Mikołaj�Motel�6�(2×3)�i�Łukasz�ra-
tajczak�4�oraz�Michał�Świderski�5�
(1×3),� Michał� Kwiatkowski� 5,� bar-
tosz� włuczyński� 3� (1×3)� i� Daniel�
Nieporęcki.
Najwięcej dla Czarnych:� Patryk�
Pełka� 25� (3×3),� Łukasz� Seweryn�
17�(3×3)�i�Damian�cechniak�13.
Sędziowali: cezary� Kurowski,�
Jacek�Dolski� (obaj�Gdańsk)� i�bar-
tłomiej�chodorowski� (włocławek).�
Komisarz:�Jan�Dłużyk�(Poznań).

Koszykarze Księżaka�lepiej�spisywali�się�we�własnej�hali.
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Pierwszą rundę kończymy 
na 15. miejscu

Zespół Księżaka Syntex Ło-
wicz w sobotę, 22 grudnia zakoń-
czył pierwszą rundę rozgrywek  
w I lidze koszykówki. Zespół 
trenera Mikołaja Czai jechał 
do Słupska z dużymi szansami 
na siódme zwycięstwo. Nieste-
ty, Księżacy zawiedli i przegra-
li 73:96. Pierwszą rundę kończy-
my zatem na 15. pozycji, ale nie 
jest tak źle jak to wygląda w tabe-
li. Łowiczanie mają na koncie 21 
punktów (6 zwycięstw). Z takim 
samym dorobkiem pozostaje aż 
7 ekip. Najlepszy bilans małych 
oczek mają Czarni i to oni są na 9. 
pozycji, mając tyle samo punktów 
co Księżak. 

Z sześcioma wygranymi nadal 
pozostaje KKS Polfarmex Kutno, 
który przegrał z Elektrobud-Inve-
stment ZB Pruszków 82:87. Derby 
Mazowsza dość nieoczekiwanie 
na wyjeździe wygrali koszykarze 
z Pruszkowa i dołączyli do grona 
siedmiu ekip z sześcioma zwycię-
stwami. To było pierwsze wyjaz-
dowe zwycięstwo ZB Pruszków. 

Mecz na szczycie tabeli odbył 
się w Łańcucie. PTG Rawlplug 
Sokół w starciu z WKS FutureNet 
Śląsk Wrocław wywalczył fotel li-
dera po pierwszej rundzie, wygry-
wając 82:79.  

Piąty w tabeli WKK Wrocław 
zagrał u siebie z GKS Tychy i tu 
nie było faworyta, jednak ściany 
pomogły wygrać gospodarzom 
74:67. MUKS Energa Kotwica 
50 Kołobrzeg pnie się w górę ta-
beli, pokonując we własnej hali 

KS Górnik Trans.eu Wałbrzych 
95:80. Biofarm Basket Poznań, 
który ostatnio spisuje się dobrze, 
we własnej hali sprawił  niespo-
dziankę i pokonał KK Jamalex 
Polonia 1912 Leszno 78:65.

Czwarta w tabeli KK Enea 
Astoria Bydgoszcz podejmowała  
SKK Siedlce i nieco zlekceważyła 
ostatnią drużynę I ligi. SKK poka-
zało, że potrafi walczyć z silnymi 
zespołami, jednak to Astoria wy-
grała mecz po dogrywce 106:92  
i utrzymała 4. pozycję. 

KS Pogoń Prudnik podejmo-
wał AZS AGH Kraków. To był 
pojedynek sąsiadów z tabeli, więc 
była ostra gra o dwa punkty, którą 
102:81 wygrała Pogoń. 

Po ostatniej kolejce pierwszej 
rundy koszykarze I ligi będą mieć 
krótką przerwę. Do gry wracają  
w sobotę, 5 stycznia 2019 roku.  zł

Tabela I ligi koszykówki męskiej:�
1.�PtG�rawlplug�Sokół�Łańcut�(2)� 16� 28� 1375-1283

2.�wKS�FutureNet�Śląsk�wrocław�(1)� 15� 27� 1348-1190

3.�KK�Jamalex�Polonia�1912�Leszno�(3)� 15� 25� 1184-1112

4.�KK�enea�Astoria�bydgoszcz�(4)� 15� 25� 1238-1173

5.�wKK�wrocław�(5)� 15� 25� 1196-1144

6.�GKS�tychy�(6)� 15� 23� 1225-1196

7.�KS�Pogoń�Prudnik�(8)� 15� 23� 1263-1270

8.�KS�Górnik�trans.eu�wałbrzych�(7)� 15� 22� 1084-1122

9.�StK�czarni�Słupsk�(12)� 15� 21� 1230-1222

10.�AzS�AGh�Kraków�(9)� 15� 21� 1228-1234

11.�biofarm�basket�Poznań�(13)� 15� 21� 1140-1156

12.�KKS�Polfarmex�Kutno�(10)� 15� 21� 1158-1184

13.�MuKS�energa�Kotwica�50�Kołobrzeg�(14)�16� 21� 1316-1358

14.�elektrobud-Investment�zb�Pruszków�(15)� 15� 21� 1037-1093

15. KS Księżak Syntex Łowicz (11) 15 21 1172-1295

16.�SKK�Siedlce�(16)� 15� 18� 1211-1373

Trener Mikołaj Czaja�szuka�przyczyny�słabej�gry�w�meczach�
wyjazdowych.
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Rundę rewanżową zaczniemy w Bydgoszczy 
Już 5 stycznia team Księża-

ka Syntex Łowicz zaczyna rundę 
rewanżową, w której więcej me-
czów zagra na wyjeździe. Pierw-
szy pojedynek gramy w Byd-
goszczy z 4. siłą I ligi – Astorią.  
W Łowiczu, na inaugurację roz-
grywek Księżacy przegrali  
z „Astą” 73:84. Teraz ekipa trene-
ra Mikołaja Czai jedzie na pojedy-
nek rewanżowy, a my liczymy na 
niespodziankę. 

Nasz ostatni rywal STK Czar-
ni Słupsk podejmuje AZS AGH 
Kraków i na pewno ma szansę na 
siódme zwycięstwo w lidze. 

Ciekawe widowisko zapowiada 
się w Kutnie, gdzie KKS Polfar-
mex Kutno zagra z wiceliderem 
– WKS FutureNet Śląsk Wrocław. 
Zespół z Kutna ostatnio spisuje 
się słabo i po serii porażek będzie 
chciał dobrze zacząć rok 2019. 

Lider I ligi – PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut walczyć będzie  
z  GKS Tychy i tu na pewno na 
zwycięstwo będzie musiał mocno 
zapracować. 

Gorąco będzie w starciu KS 
Pogoń Prudnik – KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych. Kibice miej-
scowych i przyjezdnych są moc-
no energetyczni, zatem to będzie 

trudny bój, szczególnie dla arbi-
trów. 

Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków, który zaczął grać dobry 
basket podejmuje KK Jamalex Po-
lonia 1912 Leszno i może sprawić 
niespodziankę. 

SKK Siedlce zagra u siebie 
z WKK Wrocław i może w końcu 
uda się im wygrać, bo cały czas są 
blisko wygranych z ekipami z gór-
nej części tabeli. 

Trudno typować wynik me-
czu MUKS Energa Kotwica 50 
Kołobrzeg – Biofarm Basket Po-
znań. Obydwie ekipy są „w gazie” 
i mają na koncie serię trzech wy-
granych. 

Przypomnijmy kibicom, że po 
meczach rewanżowych najlep-
sza ósemka zagra rundę play-off  
o mistrzostwo I ligi, ekipy z miejsc 
9-10 zapewniają sobie ligowy byt, 
a drużyny z miejsc 11-16 grają 
rundę play-out o utrzymanie się 
na zapleczu ekstraklasy.  zł

n 16. kolejka I ligi koszykówki 
męskiej:� KK� enea� Astoria� byd-
goszcz� –� KS� Księżak� Syntex� Ło-
wicz� (s,� godz.� 17.00),� StK� czarni�
Słupsk� –� AzS� AGh� Kraków� (s,�
godz.�17.00),�KKS�Polfarmex�Kutno�

–� wKS� FutureNet� Śląsk� wrocław�
(s,� godz.� 17.30),� PtG� rawlplug�
Sokół� Łańcut� –� GKS� tychy� (s,�
godz.� 17.30),� KS� Pogoń� Prudnik�
–� KS� Górnik� trans.eu� wałbrzych�
(s,� godz.� 17.30),� elektrobud-In-

vestment� zb� Pruszków� –� KK� Ja-
malex� Polonia� 1912� Leszno� (s,�
godz.�18.00),�SKK�Siedlce�–�wKK�
wrocław� (n,� godz.� 19.30),� MuKS�
energa� Kotwica� 50� Kołobrzeg� –�
biofarm�basket�Poznań.�

Koszykówka�|�Mecz�charytatywny�„Gramy�dla�Szymona”

Jutro pojedynek dla Szymona
W piątek, 28 grudnia, o go-

dzinie 18:00, w hali OSiR nr 1  
w Łowiczu koszykarze pierw-
szoligowego zespołu KS Księżak 
Syntex Łowicz oraz drużyna Fan-
klub Księżak Syntex Łowicz, za-
grają mecz charytatywny dla cho-
rego Szymona Kołaczyńskiego. 
Zapowiada się wiele emocji. 

Rywalem pierwszoligowego 
Księżaka Syntex będą ich wierni 
fani, którzy zawsze są na trybu-
nach i wspierają ich dopingiem. 
W ekipie Fanklubu będzie spo-
ro byłych koszykarzy, rolę trene-
ra pełnił będzie Maciej Siemień-
czuk, a najmocniejszym punktem 
w ataku będzie Robert Kucharek. 

Oczywiście wynik tej rywali-
zacji jest drugoplanowy. Chodzi 

głównie o szczytny cel i dobrą at-
mosferę.  Na halę będzie można 
wejść od 17:15. Bilety – cegiełki  
w cenie 5, 10 i 20 zł. 

W trakcie spotkania będą pro-
wadzone licytacje np. koszykar-
skich gadżetów, koszulek, które 
mogą się okazać bardzo cenne dla 

miłośników basketu. Koszulki na 
licytację przekazali między inny-
mi Arkadiusz Kobus i Maciej Cu-
kierda. Kilka atrakcyjnych fantów 
prosto z NBA podarował przyja-
ciel Księżaka, mieszkający obec-
nie w USA, Marcin Danych. Są 
też rzeczy przekazane przez Fun-
dację Marcina Gortata. 

Na halę warto przyjść całą ro-
dziną, ponieważ organizatorzy pa-
miętają o najmłodszych kibicach: 
będzie strefa z animatorami, kon-
kursu, malowanie twarzy itp.

Mały bohater akcji charyta-
tywnej organizowanej przez Fan-
klub Księżaka Syntex – Szymon 
Kołaczyński, jest po przeszcze-
pie wątroby i potrzebuje naszego 
wsparcia. Organizatorzy liczą, że 
hala OSiR przy ulicy Jana Pawła 
II nr 3 wypełni się po brzegi i uda 
się zebrać sporo pieniędzy na ten 
cel.  zł

Koszykarze pierwszoligowego Księżaka�zagrają�z�drużyną�FanKlubu.
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Piłka halowa |�KIA�Open�I�liga

Ogrodowa SMS Dąbkowice 
pewnie zwycięża

Coraz więcej wiemy w KIA 
Open I lidze. Liderem tabeli jest 
niezmiernie Ogrodowa SMS 
Dąbkowice, która zaliczyła kolej-
ne zwycięstwa z Bo-Dachem Gru-
dze oraz Renixem Łowicz. Zespół 
Jacka Milczarka ma na swo-
im koncie 19 punktów i pewnie 
przewodzi w stawce najlepszych 
drużyn w Łowickiej Lidze Fut-
salu. Ogrodowa pokonał zespół  
z Grudz aż 6:0 (hattrick Tomasza 
Czajkowskiego) oraz Renix 3:1 
(dwa gole Dawida Dzięgielew-
skiego).

Ważne zwycięstwo w sobotę 
odniósł również Renix, który po-
konał Drużynę KIA 5:1. Mecz 
stał na niezłym poziomie, a o wy-
sokiej wygranej drużyny Bartło-
mieja Tkacza zadecydowała koń-
cówka, gdy gracze KIA wycofali 
bramkarza (tak stracili dwa gole). 
Drużyna KIA po tej porażce oraz 
przegranej z Blokersami w nie-
dzielę (1:2) jest w bardzo trud-
nej sytuacji na dwie kolejki przed 
końcem rundy zasadniczej. Grupa 
mistrzowska bez Drużyny KIA? 
Brzmi to co najmniej dziwnie. 
Blokersi dzięki wygranej z Dru-
żyną KIA i sobotnim zwycięstwie 
z PP Chruślin są z kolei w dobrej 
pozycji przed końcową fazą. Ze-
spół Krzysztofa Jędrachowicza 
w odpowiedni momencie zła-
pał formę ponieważ te dwa zwy-
ciestwa mogą okazać się zbawie-
nie, szczególnie to odniesione nad 
Drużyną KIA. 

W 6. i 7. kolejce słabo spisa-
ła się Fantazja Głowno, która 
przegrała z Kancelarią Bełchów 
3:5 oraz Pędzącymi Imadła 2:5. 
Po tych spotkaniach zespół Ro-
berta Panaka zajmuje 9. miejsce  
w tabeli i w drugiej części sezo-
nu będzie walczył o utrzymanie. 
Kancelaria Bosz po tej wygranej 
opuściła ostatnie miejsce w tabeli,  
a w niedzielę przegrała z Chińską 
7:8. Był to bardzo ciekawy mecz 
w którym nie brakowało emocji, 
ładnych bramek. Gdyby Kance-

laria zaczęła trochę wcześniej swą 
pogoń za korzystny wynikiem 
mogło być różnie. 

Chińska wygrała z Kanclerią 
oraz dzień wcześniej z Pedzący-
mi Imadła 5:3. „Chińczycy” po 
tym weekendzie mają na swoim 
koncie 15 „oczek” zajmując dru-
gie miejsce w tabeli. Wydaje się, 
że doświadczony skład Chińskiej, 
mimo iż nie zachwyca grą będzie 
walczył o najwyższe laury w tym 
sezonie. W dwóch spotkaniach 
bohaterem Chińskiej był Igor So-
balczyk, który trafiał do siatki aż 
8 razy. 

Po przegranej z Chińską  
w trudnej sytuacji były „Imadła”, 
ale zespół Piotra Gawlika poradził 
sobie bez problemów z Fantazją 
i ma na koncie 11 punktów i mecze 
z teoretycznie słabszymi zespoła-
mi. Wydaje się, że jest niemożli-
we byśmy nie zobaczyli Pędzą-
cych w grupie mistrzowskiej. Bez 
punktów w sobotę i niedzielę wra-
cali do domów gracze PP Chru-
ślin, którzy w sobotę przegrali  
z Blokersami 2:4, zaś w niedzie-
lę z Bo-Dachem 0:2. Szczegól-
nie tego drugiego meczu mogą 
zawodnicy z Chruślina żałować 
ponieważ mieli kilka dogodnych 
okazji do strzelenia gola.   ever

6. kolejka XXVI edycji Kia Open 
I ligi ŁoLiF:
n BLOKeRSI ReKLAMA FROG 
Łowicz – PP Chruślin 4:2 (2:1);�
br.:� Jacek� woźniak� 2� (7’,� 16’),� Ja-
rosław� burzykowski� 7’,� rafał� Ko-
łaczyńśki� 17’� –� Michał� warda� 6’,�
Łukasz�Góralczyk�13’
n FANTAZJA Głowno – KANCe-
LARIA BOSZ CeNTRUM Beł-
chów 3:5 (1:0);� br.:� Damian� Mo-
spinek� 8’,� Aleksy� waśkiewicz� 11’,�
Antoni� waśkiewicz� 20’� –� Damian�
Gendek�3�(15’,�20’,�20’),�bartłomiej�
Płuska�14’,�Jakub�Niedźwiadek�15’
Żółta kartka: hubert� Matyjas�
(Kancelaria).
n OGRODOWA SMS Dąbkowice 
– BO-DACH Grudze 6:0�(2:0);�br.:�
tomasz�czajkowski�3�(11’,�14’,�16’),�
Przemysław� Imiołek� 6’,� Krzysztof�
Adamski�9’,�Kamil�Łojszczyk�17’
n NOVUM PęDZąCe IMADŁA 
Łowicz – CHIńSKA HACZyKOW-
SCy SUBIeKT Łowicz 3:5� (1:2);�
br.:�Krystian�Mycka�2�(1’,�14’),�ro-
man�Perizhok�13’�–�Igor�Sobalczyk�
3� (4’,� 9’,� 19’),� Dawid� Sarafiński� 2�
(11’,� 16’).� Żółta kartka: Patryk�
Orzeł�(Novum).
n DRUŻyNA KIA Łowicz – ReNIX 
DA GRASSO Łowicz 1:5� (0:1);�
br.:�radosław�Kuciński�19’�–�Piotr�
tkacz�2�(19’,�19’),�bartłomiej�tkacz�

9’,� Daniel� wasiak� 14’,� Marcin� Ka-
rasiński� 20’.� Żółta kartka:� Patryk�
Pomianowski�(KIA).

7. kolejka XXVI edycji Kia Open 
I ligi ŁoLiF:
n PP Chruślin – BO-DACH Gru-
dze 0:2� (0:1);� br.:�bartosz�Placek�
2’,� Karol� Kruk� 19’.� Żółta kartka: 
Sebastian�Sobieszek�(bo-Dach).
n ReNIX DA GRASSO Łowicz – 
OGRODOWA SMS Dąbkowice 
1:3� (0:2);� br.:� Marcin� Karasiński�
20’� –� Dawid� Dzięgielewski� 2� (7’,�
14’),� Krzysztof� Adamski� 3’.� Żółta 
kartka:�Marcin�Karasiński�(renix).
n NOVUM PęDZąCe IMADŁA 
Łowicz – FANTAZJA Głowno 
5:2� (2:1);� br.:� Michał� Adamczyk�
3� (4’,� 13’,� 17’),� roman� Perizhok�
9’,� tomasz� Dąbrowski� 17’� –� eryk�
Ignatowski�4’,�Mateusz�Stępień�20’.�
Żółte kartki:� Damian� Janik� (No-
vum),�eryk�Ignatowski�(Fantazja).
n CHIńSKA HACZyKOWSCy SU-
BIeKT Łowicz – KANCeLARIA 
BOSZ CeNTRUM Bełchów 8:7�
(3:2);� br.:� Igor� Sobalczyk� 5� (8’,� 9’,�
13’,� 15’,� 16’),� Dawid� Sarafiński� 6’,�
Kamil� bartosiewicz� 16’,� robert�
hyży�19’�–�Damian�Gendek�3�(17’,�
18’,� 20’),� hubert� Matyjas� 2� (20’,�
20’),�Jakub�Niedźwiadek�6’,�Jakub�
bylewski�8’.�
Żółta kartka: robert�Nowogórski�
(chińska).
n DRUŻyNA KIA Łowicz – BLO-
KeRSI ReKLAMA FROG Łowicz 
1:2�(1:1);�br.:�radosław�Kuciński�8’�
–�Kacper�Jaros�2’,�rafał�bogus�19’
Żółta kartka:� Patryk� Krzeszewski�
(KIA).

Tabela:
1.�Ogrodowa�SMS�Dąbkowice�(7)�� 7� 19� 26-9

2.�chińska�haczykowscy�Subiekt�(1)�� 7�� 15� 37-25

3.�renix�Da�Grasso�Łowicz�(9)�� 7�� 13�� 24-14

4.�bo-Dach�Grudze�(2)�� 7�� 12� 23-30

5.�Novum�Pędzące�Imadła�Łowicz�(7)�� 7�� 11� 23-18

6.�reklama�Frog�blokesi�Łowicz�(3)�� 7�� 11� 22-23

7.�Drużyna�KIA�Łowicz�(5)�� 7�� 8� 19-17

8.�Kancelaria�bosz�centrum�bełchów�(5)��7�� 4�� 23-38

9.�Fantazja�Głowno�(3)�� 7�� 4�� 23-33

10.�PP�chruślin�(10)�� 7�� 3�� 16-29

Renix pokonał�Drużynę�KIA�5:1.
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Piłka halowa |�robkol�V�liga

Komtrans gromi  
w derbach Bednar

Efektowne zwycięstwo w der-
bach Bednar odnieśli gracze 
Komtransu Bednary pokonując 
Czarnych aż 13:0! Aż pięć goli 
w tym meczu strzelił Krystian 
Białas, a oprócz niego na listę 
strzelców wpisali się: Błażej To-
maszewski (trzy gole), Igor Toma-
szewski (dwa gole), Szymon Gala, 
Sebastian Dziemdziela oraz jeden 
zawodnik rywali, trafiając do wła-
snej siatki. 

Izolator Łowicz po ciekawym 
meczu okazał się lepszy od Piotr-
transu Blich Łowicz, zwyciężając 
3:2. Izolator prowadził do przerwy 
2:1 po golach Mateusza Szymań-
skiego i Michała Perzyny, lecz 
Piotrtrans grał ambitnie i w 20. 
minucie Kamil Bogusz doprowa-
dził do wyrównania. Ostateczny 
cios należał jednak do Izolatora,  
a konkretnie do Jakuba Jarosa, 
który zapewnił wygraną swojej 
drużynie. 

Pierwszą wygraną w tym se-
zonie odnieśli zawodnicy Olimpii 
Junior Chąśno, którzy okazali się 
lepsi od Gas-Truck Łowicz, poko-
nując rywali 2:1. Najpierw w tym 
meczu do siatki trafił Tomasz Gać 
(Olimpia Junior), lecz w drugiej 
połowie Jakub Kujawiak strzelił 
gola wyrównującego. Młodzi gra-
cze Olimpii grali jednak do koń-
ca i w 23. minucie meczu Konrad 
Podrażka strzelił gola dającego 
zwycięstwo w tym spotkaniu. 

Start Junior nie miał tyle szczę-
ścia i przegrał wyraźnie z wice-
liderem tabeli Spartą Piątek 5:1. 
Hattrick Norberta Gawryszcza-
ka i dwa gole Adriana Bartcza-
ka pozwoliły Sparcie cieszyć się 
ze zwycięstwa. Honorowego gola 
dla Startu strzelił z kolei Krzysztof 
Motyl w 16. minucie gry. 

W ostatnim meczu 4. kolejki 
V ligi liderzy tabeli gracze Nie-
obliczalnych Głowno nie dali 
szans ZSCKR II Zduńskiej Dą-
browie, wygrywając po trafie-

niach Piotra Plichty, Dominika 
Wiśniewskiego, Damiana Bednar-
skiego oraz Mieczysława Chame-
ry 4:0. Nieobliczalni z kompletem 
punktów i bilansem bramkowym 
21-1 są liderem tabeli. Druga w ta-
beli Sparta również ma na swoim 
koncie komplet punktów, lecz gor-
szy bilans bramkowy (16-2).   ever

4. kolejka XXVI edycji V ligi Ło-
LiF: 
n IZOLATOR Łowicz – PIOTR-
TRANS BLICH Łowicz 3:2� (2:1);�
br.:�Mateusz�Szymański�7’,�Michał�
Perzyna� 9’,� Jakub� Jaros� 21’� –� sa-
mobójcza� 4’,� Kamil� bogusz� 20’.�
Żółta kartka: bartosz� holewa�
(Piotrtrans).
n KOMTRANS Bednary – CZAR-
NI Bednary 13:0� (6:0);� br.:� Kry-
stian�białas�5� (4’,�6’,�9’,�10’� i�18’),�
błażej� tomaszewski� 3� (11’,� 12’� i�
19’),�samobójcza�15’�Szymon�Gala�
17’,�Igor�tomaszewski�2�(22’�i�22’),�
Sebastian�Dziemdziela�23’
n GAS-TRUCK Łowicz – OLIMPIA 
JUNIOR Chąśno 1:2�(0:1);�br.:�Ja-
kub�Kujawiak�21’�–�tomasz�Gać�7’,�
Konrad�Podrażka�23’
n START JUNIOR Złaków Boro-
wy – SPARTA Piątek 1:5�(0:3);�br.:�
Krzysztof�Motyl�16’�–�Adrian�bart-
czak� 2� (3’,� 19’),� Norbert� Gawrysz-
czak�3�(10’,�11’,�22’).�Żółta kartka:�
tobiasz�Dębski�(Sparta).
n NIeOBLICZALNI Głowno – 
ZSCKR II Zduńska Dąbrowa 4:0�
(1:0);� br.:� Piotr� Plichta� 7’,� Dominik�
wiśniewski�17’,�Damian�bednarski�
18’,�Mieczysław�chamera�22’

1.�Nieobliczalni�Głowno�� 4� 12�� 21-1

2.�Sparta�Piątek�� 4� 12� 16-2

3.�LKS�Start�złaków�borowy�� 4�� 9�� 12-8

4.�Komtrans�bednary�� 4�� 6��� 22-9

5.�Piotrtrans�blich�Łowicz�� 4�� 6���� 11-9

6.�Izolator�Łowicz�� 4�� 6�� 15-15

7.�Olimpia-Junior�chąśno�� 3�� 3���� 3-12

8.�Gas-truck�Łowicz�� 4�� 1���� 7-18

9.�LKS�czarni�bednary�� 4�� 1���� 2-25

10.�zScKr�zduńska�Dąbrowa��� 3�� 0���� 1-11

Zawodnicy Olimpii Junior Chąśno�okazali�się�lepsi�od�Gas-truck�Łowicz.
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Piłka halowa�|�Julomax�II�liga

Zmiana czołówki
Sporo zmian w ligowej tabe-

li w Julomax II lidze po zakoń-
czonych meczach 5. kolejki gier.  
Nowym liderem tabeli została 
ekipa Błękitnych Dmosin, któ-
ra wygrała swoje spotkanie z Su-
biektem Nieborów 2:0. O wygra-
nej zadecydowała dobra postawa 
Błękitnych w ostatnich 5 minu-
tach meczu. Najpierw gola strze-
lił Mateusz Wardziński, a wynik 
spotkania ustalił w ostatniej minu-
cie Piotr Knera.

Dwa gole Marcina Matuszew-
skiego i jeden Daniela Bończa-
ka dały wygraną Olimpii Chąśno 
w meczu z Drink Team Głow-
no. Po tej wygranej „Olimpijczy-
cy” wskoczyli na drugie miejsce  
w tabeli i mają na swoim koncie 
11 punktów. 

Na ostatnim miejscu podium  
w ligowej tabeli jest z kolei FC 
Łaguszew, który pokonał Baumit 
Łowicz 1:0. Przez aż 22 minuty 
na tablicy widniał wynik 0:0, ale 
w 22. minucie spotkania jedynego 
gola w tym meczu zdobył Kamil 
Szufliński, zapewniając sobie i ko-

legom wygraną w ostatnim meczu 
ligowym w 2018 roku. 

Pierwszą wygraną odnieśli gra-
cze Victorii Bielawy którzy po 
emocjonującym meczu pokonali 
Błękitnych II Dmosin 3:2. Boha-
terem meczu został Przemysław 
Grzegory, autor dwóch goli dla 
zwycięskiej drużyny. 

Pewne trzy punkty zyskali do-
świadczeni gracze Dąbro Łowicz 
w starciu z KS Stefan. Zawodnicy 
z osiedla Dąbrowskiego po golach 
Krzysztofa Ambroziaka, Huberta 
Sobolewskiego oraz Daniela Flisa 
zwycięzyli 3:0. 

Wiele działo się w meczu Jur-
ny Gladiator Żychlin z Akacjową 
Team Dzierzgów. Mecz zakoń-
czył się ostatecznie remisem 3:3, 
a w spotkaniu sytuacja zmieniała 
się z minuty na minutę. Zaczęło 
się od prowadzenia Jurnego 1:0, 
następnie Akacjowa wyszła na 
prowadzenie 3:1, a spotkanie za-
kończyło się podziałem punktów. 

W ostatnim meczu 5. kolej-
ki Julomax II ligi dotychczaso-
wy lider tabeli Alcatraz Łowicz 

uległo Marbudowi Chąśno 2:3. 
Gole Krzysztofa Papugi i Mi-
chała Kamińskiego nie pomogły  
doświadczonej drużynie w zdo-
byczy punktowej w tym meczu. 
Marbud wygrał dzięki trafieniom 
Bartłomieja Skonecznego, Seba-
stiana Lenarczyka oraz Kamila 
Gacia.   ever

5. kolejka XXVI edycja Julomax 
II ligi ŁoLiF:
n BŁęKITNI Dmosin – SUBIeKT 
Nieborów 2:0� (0:0);� br.:� Mateusz�
wardziński�19’,�Piotr�Knera�24’.�
Żółta kartka:� Patryk� Kośmider�
(Subiekt).
n DRINK TeAM Głowno – OLIM-
PIA Chąśno 2:3� (0:1);� br.:� Piotr�
błaszczyk� 2� (14’k,� 23’)� –� Marcin�
Matuszewski� 2� (8’,� 21’),� Daniel�
bończak�18’.�
Żółta kartka: Przemysław�zabost�
(Olimpia).
n BŁęKITNI II Dmosin – RC De-
SIGN VICTORIA Bielawy 2:3�
(1:2);�br.:�bartłomiej�Kubiak�2�(12’,�
20’)�–�Przemysław�Grzegory�2�(11’,�
17’),�samobójcza�3’�
n DąBRO Łowicz – KS STeFAN 
Łowicz 3:0� (2:0);� br.:� Krzysztof�
Ambroziak� 6’,� hubert� Sobolewski�
10’,�Daniel�Flis�19’

n JURNy GLADIATOR Żychlin – 
AKACJOWA TeAM Dzierzgów 
3:3 (1:1);�br.:�Damian�Okupski�5’,�
Piotr�Petera�18’,�Jarosław�bieńkow-
ski� 19’� –� Paweł� Jaworski� 8’,� Alek-
sander� bartosiewicz� 15’,� Paweł�
Osóbka�17’.�
Żółta kartka: Paweł�Osóbka�(Aka-
cjowa).
n FC Łaguszew – BAUMIT Ło-
wicz 1:0�(0:0);�br.:�Kamil�Szufliński�
22’.�Żółta kartka:�Mateusz�Miazek�
(baumit).
n ALCATRAZ Łowicz – MARBUD 
Chąśno 2:3� (0:2);� br.:� Krzysztof�
Papuga� 15’,� Michał� Kamiński� 23’�
–� bartłomiej� Skoneczny� 8’,� Seba-
stian�Lenarczyk�11’,�Kamil�Gać�22’

1.�błękitni�Dmosin�� 5� 12� 12-7

2.�Olimpia�chąśno�� 5�� 11� 14-10

3.�Fc�Łaguszew�� 5�� 11� 12-8

4.�Alcatraz�Łowicz�� 5� 10�� 20-11

5.�Akacjowa�team�Dzierzgów�� 5� 10� 11-6

6.�Marbud�chąśno�� 5�� 9� 17-9

7.�baumit�Łowicz�� 5�� 7� 9-5

8.�błękitni�II�Dmosin�� 5�� 7�� 11-10

9.�Dąbro�Łowicz�� 5�� 7� 11-11

10.�Subiekt�Nieborów�� 5�� 6� 9-10

11.�rc�DeSIGN�Victoria�bielawy�� 5�� 4�� 9-14

12.�KS�Stefan�Łowicz�� 5�� 4�� 5-15

13.�Jurny�Gladiator�Żychlin�� 5�� 1� 6-22

14.�Drink�team�Głowno�� 5�� 0�� 6-14

RZUT OKIeM |�retKI�LePSze�OD�MNIchów

W piątkowy wieczór w hali OSiR nr 2 rozegrano trzy mecze, z�których�
najbardziej�emocjonujący�okazał�się�pojedynek��LKS�retki�–�Mnichy�
z�Południa�Głowno.�Po�wyrównanej�walce�górą�okazali�się�siatkarze��
z�retek,�wygrywając�3:2.�więcej�o�tym�i�innych�spotkaniach�szóstej�kolejki�
Siatkarskich�Amatorskich�Mistrzostw�Łowicza�w�kolejnym�numerze�NŁ.
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Szachy�|�Drużynowe�Mistrzostwa�Powiatu�

Drugie zwycięstwo 
drużyny z Nieborowa

W sobotę 15 grudnia w Szko-
le Pijarskiej w Łowiczu odbył się 
2 Turniej Drużynowy dla zawod-
ników z klas I-VIII w szachach 
szybkich. Po pierwszych zawo-
dach w SP 1 Łowicz liderem była 
drużyna podopiecznych Rober-
ta Chojnowskiego UKS „Pałac” 
Nieborów, ale chętnych do detro-
nizacji zeszłorocznych tryumfato-
rów było kilku. 

Rzeczywistość okazała się jed-
nak brutalna dla rywali. Pała-
cowcy zwyciężyli w pięciu po-
jedynkach tylko raz remisując 
(z SP Żuków) i zasłużenie zaję-
li pierwsze miejsce w turnieju na 
ulicy Pijarskiej z liczbą 27 ma-
łych punktów. Rewelacją dnia był 
Pałacowiec Stanisław Pacler da-
jąc mata wszystkim swoim prze-
ciwnikom. Drugie miejsce zajęli 
z trzypunktową stratą zawodnicy 

SP 1 Łowicz, a trzeci byli gospo-
darze z UKS „Pijarski KS”(18,5 
punktu). 

Kolejne zawody cyklu zapla-
nowano na 19 stycznia, gdzie całą 
ekipę z Powiatu Łowickiego cze-
ka wyjazd do Województwa Ma-
zowieckiego do Żukowa. 

W drużynie trenera Chojnow-
skiego grali: Stanisław Pacler 
(6,0), Bartosz Zimny (5,0), Han-
na Przydatek (4,0), Dawid Grze-
lak (4,0), Tomasz Kosiorek (4,0)  
i Piotr Jabłoński (4,0).   Fischer

n Wyniki końcowe turnieju:
1.�uKS�„Pałac”�Nieborów� � � 27,0

2.�SP�1�Łowicz�I� � � 24,0

3.�uKS�„Pijarski�KS”�Łowicz� � � 18,5

4.�SP�1�Łowicz�II� � � 18,0

5.�SP�Żuków� � � 14,0

6.�GOK�Domaniewice� � � 12,5

7.�SP�Nowe�zduny� � � 12,0

Stanisław Pacler (z lewej) zdobył�komplet�punktów�dla�swojej�drużyny.
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Łyżwiarstwo szybkie |�Puchar�Świata�w�heerenveen

Bródka wykonał plan z nawiązką
Łyżwiarze szybcy 
nie zwalniają tempa 
i mają już za sobą  
2/3 startów w zawodach 
Pucharu Świata (4 z 6).  
W dniach 14-16 grudnia 
zawitali do Heerenveen.

Zbigniew Bródka jechał do tego 
holenderskiego miasta po to, aby 
utrzymać kwalifikację na mistrzo-
stwa świata w Inzell na dystansie 
1500 metrów. Po zawodach w To-
maszowie domaniewiczanin zaj-
mował 18. miejsce w klasyfikacji 
generalnej PS i miał kwalifikację 
za czas. Istniało jednak ryzyko, że 
Holendrzy bardzo dobrze przygo-
tują tor i to właśnie w Heerenveen 
zawodnicy będą ustanawiali naj-
lepsze wyniki w sezonie. Kwalifi-
kacje do Inzell zapewnionych ma 
mieć 14 najlepszych zawodników 
z tego rankingu +10 z najlepszymi 
czasami. Aby Bródka mógł być 
spokojnym musiał pojechać szyb-
ciej niż w Obihiro.

W piątek, 14 grudnia, zawod-
nik UKS Błyskawica Domaniewi-
ce wystąpił w półfinałowym biegu 
masowym ze startu wspólnego. 
To trzeci jego start w tego typu 
biegu. Jak do tej pory zajmował 
miejsca 16 i 12. Do finału awan-
suje po 8 zawodników z każde-
go półfinału. Od początku biegu 
Bródka jechał bardzo aktywnie na 

czele stawki zawodników. Zaowo-
cowało to zwycięstwem na pierw-
szym punktowanym okrążeniu. 
Dzięki temu mógł spokojnie je-
chać do mety. Niezależnie od za-
jętego miejsca na mecie miał już 
zapewnione miejsce w pierwszej 
ósemce. Ostatecznie linię mety 
minął jako 13 ale dzięki gratyfika-
cji punktowej zajął 7 miejsce.

W sobotę Bródka dość niespo-
dziewanie wystąpił na swym ko-
ronnym dystansie w grupie B. 
Dobrą stroną takiego rozwiąza-
nia był fakt, że miał więcej czasu 
na odpoczynek przed finałem bie-
gu masowego, gdyż grupa B wy-

stępuje w godzinach przedpołu-
dniowych. Przypuszczenia co do 
dobrego przygotowania toru po-
twierdziły się. Większość zawod-
ników poprawiała swoje najlepsze 
wyniki z sezonu. Do tego grona 
należał też Zbigniew Bródka, któ-
ry poprawił się o prawie 0,6 s. Wy-
nik ten pozwolił na zajęcie 4 miej-
sca. Dał też pewną kwalifikacje 
na najważniejszą imprezę sezonu 
(kwalifikacja z czasem).

Po południu Bródka ponownie 
wystąpił w hali Thialf w finało-
wym biegu masowym. Tym ra-
zem rozpoczął bieg dość ostroż-
nie jadąc w końcu stawki. Na 8 

okrążeniu (drugim punktowa-
nym) mistrz  olimpijski z Sochi 
przypuścił atak i po pasjonującej, 
zwycięskiej walce z Kanadyjczy-
kiem Jordanem Belchosem zajął 
2 miejsce. To sprawiło, że Bródka 
zajął w tym biegu 9 miejsce i dzię-
ki temu zapewnił sobie kwalifika-
cje na lutowe mistrzostwa świata. 
Warto zwrócić uwagę, że jest to 
spore osiągniecie biorąc pod uwa-
gę, że dla panczenisty z Domanie-
wic był to piąty start w życiu w tej 
konkurencji.

Wyniki biegu masowego – finał
1.�cheonho�um��(Korea)�� � 60�pkt� 8:11.220

2.�Jeewon�chung��(Korea)�� � 40�pkt� 8:11.350

3.�bart�Swings��(belgia)� � 20�pkt� 8:11.770

9.�zbigniew�bródka� � ��2�pkt� 8:16.120

Ostatniego dnia zawodów Zbi-
gniew Bródka wystąpił na dystan-
sie 1000 metrów w grupie B. Do-
maniewiczanin traktuje te starty 
treningowo, szuka w nich szyb-
kości której mu jeszcze brakuje. 
19 miejsce nie dało kwalifikacji 
do Inzell.  

Zbigniew Bródka może być za-
dowolony z pierwszej części sezo-
nu. Wywalczył 2 kwalifikacje na 
mistrzostwa świata w Inzell: 1500 
metrów i bieg masowy ze startu 
wspólnego. Teraz może spokojnie 
się przygotowywać, aby w lutym 
uzyskać jak najwyższą formę na 
najważniejszej imprezie sezonu.  rt

Zbigniew Bródka�podczas�biegu�na�1000�metrów.
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Piłka halowa�|�zina�III�liga

Ścisk w tabeli
Sporo roszad w ligowej tabeli 

i małe różnice punktowe w Zina 
III lidze. Na fotel lidera powróci-
li Strażacy ITV Media, którzy po-
konali po ciekawym meczu Vinci 
Łowicz 4:2. Dwa gole dla zwycię-
skiej drużyny strzelił Patryk Ka-
czor, a po jednym Łukasz Gładki 
i Marek Guzek. Po stronie poko-
nanych do siatki trafiali Jan Sejdak 
i Damian Mitek. Vinci mimo po-
rażki nadal zajmuje trzecie miej-
sce w tabeli.

Dotychczasowy lider Start 
Złaków Borowy przegrał z kolei  
z Victorią Zabostów. Zespół tre-
nerki Zofii Kucharskiej do prze-
rwy prowadził już 3:0 i na drugą 
odsłonę zawodnicy Victorii wy-
chodzili w dobrym położeniu. 
Ostatecznie Victoria wygrała 5:4 
i było to premierowe zwycięstwo 
w tym sezonie. 

Czwarty w tabeli Vagat Doma-
niewice okazał się zdecydowa-
nie lepszy od Zooksy Ha Ha Ha 
Łowicz. Drużyna prezesa Marka 
Sękalskiego wygrała pewnie 5:1,  
a gole strzelali – Olaf Andrzejew-
ski, Jakub Sękalski (obaj po dwa) 
i Piotr Bagnowski. Honorowego 
gola dla łowickiej drużyny strzelił 
Jakub Papuga. 

Damian Trałut i Wojciech Ję-
drzejczyk zapewnili zwycięstwo 
Karczmie Bednarskiej w meczu 
z OSP Soccer Stachlew. Drużyna 
z Bednar wygrała ten mecz 2:1,  
a honorowego gola dla zespołu  
ze Stachlewa strzelił Mateusz 
Podkoń w trzeciej minucie meczu. 

Remisem z kolei zakończyło 
się spotkanie FC Jeziorko z WKS 
10 PP Polska Łowicz. Jeziorko 
wyszło na prowadzenie w 10. mi-
nucie po skutecznym strzale Ad-
riana Rosy, zaś łowicka drużyna 
odpowiedziała osiem minut póź-
niej, a strzelcem gola był Łukasz 
Papuga.    ever

4. kolejka XXV edycji Zina III ligi 
ŁoLiF: 
n VICTORIA Zabostów – START 
Złaków Borowy 5:4� (3:0);� br.:�
henryk� Kosiorek� 2� (2’,� 24’),� rafał�
Gładki� 10’,� Piotr� Surma� 18’,� wik-
tor�Gruziel�23’�–�Adrian�Lus�2�(13’,�
15’),�Arkadiusz�Przyżycki�23’,�Seba-
stian�Malinowski�24’
n KARCZMA BeDNARSKA Bed-
nary – OSP SOCCeR Stachlew 
2:1�(1:1);�br.:�Damian�trałut�3’,�woj-
ciech� Jędrzejczyk� 18’� –� Mateusz�
Podkoń�3’.�Żółta kartka: Damian�
Milczarek�(Stachlew)
n STRAŻACy ITV MeDIA Łowicz 
– VINCI Łowicz 4:2� (2:1);� br.:�
Patryk� Kaczor� 2� (1’,� 13’),� Łukasz�
Gładki�12’,�Marek�Guzek�19’�–�Jan�
Sejdak�7’,�Damian�Mitek�17’.�Żółte 
kartki:� Jan� Sejdak� (Vinci),� Jakub�
Sejdak�(Vinci).
n ZSCKR Zduńska Dąbrowa – 
BeZeDURA Łowicz 1:3�(0:1);�br.:�
Dorian� Nasalski� 22’� –� Paweł� Kar-
wat�2’,�Jakub�Płóciennik�13’,�Piotr�
Mika�21’
n FC Jeziorko – WKS 10 PP 
POLSKA Łowicz 1:1� (1:0);� br.:�
Adrian�rosa�10’�–�Łukasz�Papuga�
18’.�Żółte kartki: Adrian�Grzanka�
(Jeziorko),�Krzysztof�burzyński�(Je-
ziorko).
n VAGAT Domaniewice – ZOOK-
Sy HA HA HA ! Łowicz 5:1 (2:0);�
br.:�Olaf�Andrzejewski�2� (10’,�18’),�
Jakub� Sekalski� 2� (11’,� 17’),� Piotr�
bagnowski�16’�–�Jakub�Papuga�14’

1.�Strażacy�ItV�Media�Łowicz��� 4� 10�� 15-6

2.�LKS�Start�złaków�borowy�� 4�� 9�� 16-10

3.�Vinci�Łowicz�� 4�� 7�� 15-7

4.�LKS�Vagat�Domaniewice��� 4�� 7�� 10-4

5.�bezedura�Łowicz�� 4�� 6�� 8-9

6.�Karczma�bednarska�bednary��� 4�� 6�� 7-10

7.�wKS�10�PP�Polska�Łowicz�� 4�� 5�� 5-8

8.�zooksy�ha-ha-ha!�Łowicz�� 4�� 4�� 12-13

9.�OSP�Soccer�Stachlew�� 4�� 4�� 6-7

10.�zScKr�zduńska�Dąbrowa�� 4�� 4�� 7-9

11.�LKS�Victoria�zabostów�Duży�� 4�� 4�� 7-14

12.�Fc�Jeziorko�� 4�� 1�� 7-18

Piłka halowa�|�robkol�IV�Liga

Mikoba United z kompletem
Mikoba United Klewków wciąż 

zwycięża. Zespół z Klewkowa 
wygrał czwarty kolejny mecz, tym 
razem pokonując KS Ostrowiec 
3:2. Wygrana nie przyszła jednak 
łatwo, jednak Rafał Gala pokazał 
w tym meczu, że jest liderem dru-
żyny. Gala ustrzelił w tym meczu 
hattricka, a ostatni gol padł na mi-
nutę przed końcem meczu i za-
pewnił wygraną Mikobie United.

W pozostałych meczach rów-
nież działo się wiele. Bardzo 
pewne zwycięstwo odniósł Fenix 
Boczki Chełmońskie, pokonując 
Guminex Gzinka aż 6:1. Dwa gole 
w tym meczu strzelił Dominik 
Borkowski, a po jednym Adam 
Wiśniewski, Jakub Przybylski, 
Piotr Pisarek i Tomasz Sierota. Je-
dyny gol, który strzelił Guminxem 
był autorstwa Łukasza Tybusia. 

Trzy punkty w meczu z Lame-
lą Łowicz zdobyli gracze FC Jam-
no, zwyciężając po trafieniach Ro-

berta Kubiaka i Bartłomieja Mitka 
2:0. 

Długo czekali na pierwsze zwy-
cięstwo zawodnicy Show Team  
Łowicz, ale w końcu się udało. 
Show Team pokonał Żuberki Ło-
wicz 3:2 i opuścił ostatnie miej-

sce w tabeli. Gole w tym spotka-
niu strzelili Kamil Wojda, Paweł 
Kutkowski, Robert Kruk (Show 
Team) oraz Mateusz Marszałek 
i Michał Kroc (Żuberki). 

W ostatnim meczu tej kolejki 
spotkań Kolejarz Łowicz doznał 
pierwszej porażki w tym sezonie. 
Zespół z Łowicza przegrał wy-
raźnie z OSP Seligów 0:4, choć 
do przerwy był bezbramkowy re-
mis. Po zmianie stron do głosu do-
szli zawodnicy OSP i po dwóch 
golach Piotra Drzewica i trafie-
niach Macieja Jarosa i Rafała Sto-
kowskiego wygrali. Dzięki tej wy-
granej OSP Seligów wskoczyło  
na drugie miejsce w ligowej tabeli. 
 ever

4. kolejka Robkol IV ligi ŁoLiF: 
n FeNIX Boczki Chełmońskie – 
GUMINeX Gzinka 6:1� (6:0);� br.:�
Dominik�borkowski�2�(1’,2’),�Adam�
wiśniewski�5’,�Jakub�Przybylski�9’,�
Piotr� Pisarek� 10’,� tomasz� Sierota�
11’�–�Łukasz�tybuś�22’
n KS Ostrowiec – MIKOBA UNI-
TeD Klewków 2:3 (0:2);� br.:�

Przemysław� Majcher� 17’,� Krystian�
Kucharski� 18’� –� rafał� Gala� 3� (5’,�
8’,�23’)
n FC Jamno – LAMeLA Łowicz 
2:0 (1:0);� br.:� robert� Kubiak� 5’,�
bartłomiej�Mitek�21’.�Żółta�kartka:�
Łukasz�Koza�(Lamela).
n SHOW TeAM Łowicz – ŻUBeR-
KI Łowicz 3:2�(2:1);�br.:�Kamil�woj-
da�4’,�Paweł�Kutkowski�12’,�robert�
Kruk�16’�–�Mateusz�Marszałek�3’,�
Michał� Kroc� 21’.� Żółte� kartki:� Ma-
teusz� Marszałek� (Żuberki),� Maciej�
Duranowski�(Żuberki).
n KOLeJARZ Łowicz – OSP Se-
ligów 0:4� (0:0);� br.:� Piotr�Drzewic�
2�(18’,�23’),�Maciej�Jaros�15’,�rafał�
Stokowski�24’

1.�Mikoba�united�Klewków�� 4� 12�� 14-5

2.�OSP�Seligów�� 4� 9� 12-8

3.�Lamela�Łowicz�� 4�� 7�� 12-6

4.�Kolejarz�Łowicz��� 4�� 7��� 5-6

5.�Fenix�boczki�chełmońskie��� 4�� 6�� 11-6

6.�Fc�Jamno� 4�� 6�� 7-7

7.�Show�team�Łowicz�� 4�� 3�� 9-12

8.�Guminex�Gzinka�� 4�� 3�� 5-18

9.�Żuberki.pl�Łowicz�� 4�� 2�� 8-10

10.�KS�Ostrowiec�� 4�� 1�� 8-13

OSP Seligów po�wygranej��
z�Kolejarzem�wskoczyło�na�drugie�
miejsce.

Piłka nożna�|�talent�Liga�–�liga�zimowa

Ostatni sparing Pelikana 2008 w starym roku
Gracze MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2008 w piątek, 
21 grudnia, w ramach treningu ro-
zegrali mecz towarzyski przeciw-
ko drużynie Orła Nieborów. Spo-
tkanie odbyło się na hali sportowej 
w Kompinie, a zawodnicy grali  
w systemie 3 zawodników w polu 
plus bramkarz. 

Spotkanie od początku lepiej 
układało się dla zawodników tre-
nera Dawida Suta, którzy od 
pierwszej minuty prowadzili grę, 
strzelali gole i prowadzili w me-
czu. Z biegiem czasu do głosu za-
częli dochodzić zawodnicy trene-
ra Filipa Ziółkowskiego, którzy 
z każdą minutą coraz lepiej czuli 

się na boisku i stopniowo odrabia-
li straty. Ostatecznie mecz zakoń-
czył się ciekawym wynikiem... 
17:17, a obie drużyny mogły cie-
szyć się z rywalizacji z innymi za-
wodnikami niż podczas treningu.

– W naszym zespole zagra-
li zawodnicy w zdecydowanej 
większości z drugiej grupy tre-
ningowej, bo było to aż dziesięciu 
zawodników, z kolei trójka kolej-
nych trenuje z pierwszą grupą, jed-
nak w ostatnim czasie rozgrywali 
mniej spotkań. Łącznie wystąpiło 
w naszym zespole 13 zawodników 
i, nie licząc bramkarza, graliśmy 
tak naprawdę czterema trójkami, 
które cały czas się wymieniały 

na boisku. Pierwsza faza meczu 
była dobra w wykonaniu chłopów. 
Przeprowadzili dużo ciekawych 
akcji, strzelili sporo goli i w pew-
nym momencie jakby nasza gra 
się zakończyła. W kolejnym mi-
nutach rywale śmielej sobie po-
czynali, nie bali się dryblować,  
a mój zespół nie do końca tak jak 
trzeba atakował rywali i nie od-
bieraliśmy piłki. To też nauka dla 
zawodników bo wydawało się,  
że pewnym momencie przy wyso-
kim prowadzeniu spoczęli na lau-
rach. Na plus, że mogliśmy zagrać 
mecz w ramach treningu. Był to 
nasz ostatni występ w 2018 roku. 
W kolejnym, w planach mamy 

ligę zimową, mecze towarzyskie 
oraz obóz sportowy podczas ferii 
zimowych – podsumował trener 
Dawid Sut.  ever
n LKS Orzeł Nieborów – MUKS 
Pelikan-2008 Łowicz – Józefo-
via Józefów 17:17� br.:� � Przemy-
sław�Garstka�4,��Filip�Sikora�3,�Kuba�
Koniutis�2,�Oliwier�Lesiak�2,�Jakub�
Markus� 2,� Dawid� zajączkowski,�
Dawid� wróbel� i� bartłomiej� Skóra
Pelikan-2008:� Kuba� wiesiołek,�
Kuba� Koniutis,� Dawid� zajączkow-
ski,� Piotr� Sobieski,� tymek� waw-
rzyński,�Jakub�bryk,�bartek�Skóra,�
Kuba�Markus,�Oliwier�Lesiak,�Prze-
mek� Garstka,� Filip� Sikora,� Dawid�
wróbel,�Paweł�Fabiszewski.
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PROGNOZA POGODy�|�26.12.2018�–�2.01.2019

SyTUACJA SyNOPTyCZNA: 
Pogodę�kształtuje�skraj�wyżu�znad�Francji.
Napływa�wilgotna�i�cieplejsza�masa�powietrza�
polarno-morskiego.

CZWARTeK – PIąTeK:
Pochmurno,�miejscami�możliwe�słabe�opady�
deszczu�lub�mżawki.�
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�
zamglenia,�w�nocy�i�rano�miejscami�słaba�–�
mgły.�wiatr�zachodni,�słaby,�1-4�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�6�st.�c�do�+�7�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�4�st.�c�do�+�3�st.�c.

SOBOTA – NIeDZIeLA: 
Pochmurno,�okresami�słabe�opady�deszczu.
widzialność�umiarkowana�do�dobrej,�
zamglenia,�w�nocy�i�rano�
miejscami�słaba�–�mgły.�
wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�5�st.�c�do�+�6�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�3�st.�c�do�+�2�st.�c.

PONIeDZIAŁeK – WTOReK – ŚRODA:
Pochmurno,�okresami�przejaśnienia,�
bez�opadów.�widzialność�umiarkowana�
do�dobrej,�zamglenia.�wiatr�zachodni,�
słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�3�st.�c�do�+�4�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�3�st.�c�do�0�st.�c.

bIurO�MeteOrOLOGIczNe�cuMuLuS

PROGNOZA BIOMeTeOROLOGICZNA 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�
na�nasze�samopoczucie.

Piłka nożna |�halowe�Mistrzostwa�KeezA�cuP�bedlno�2018�rocznika�2007�i�2008

GKS Bedlno 2008 zwycięzcą
Miniona sobota, 22 grudnia, to 

kolejny dzień pełen sportowych 
emocji, których byliśmy świad-
kami w hali sportowej w Bedlnie. 
Tym razem do rywalizacji w tur-
niejach halowej piłki nożnej przy-
stąpili zawodnicy urodzeni w roku 
2007 i 2008.  

W całych rozgrywkach udział 
wzięło 12 drużyn z dziesięciu klu-
bów, a więc do rywalizacji przy-
stąpiło około 140 zawodników. 
Od rana w turnieju udział wzięły 
następujące drużyny: GKS Bedl-
no, APCH Łowicz, KS Żychlin, 
KS Kutno, Victoria Bielawy oraz 
LKS Rosanów. 

Początek rozgrywek nie wska-
zywał na jakiegoś zdecydowa-
nego faworyta, jednak po pierw-
szym meczu zespół z Łowicza 
wszedł we właściwy rytm i zde-
cydowanie dominował na boisku. 
Bardzo zacięta rywalizacja toczy-
ła się o drugą pozycję, którą GKS 
Bedlno zapewnił sobie strzela-
jąc gola w bezpośrednim meczu  
z KS Żychlin dopiero w ostatnich 
sekundach spotkania. Ostatecznie 
o kolejności zdecydowała różnica 
strzelonych i straconych goli.

Skład GKS Bedlno: Staś�wacho-
wiak,� Dominik� Głuchowski,� Jakub�
Kostecki,�Filip�Ignaczewski,�Patryk�
Szczepaniak� ,� Jakub� Piórkowski,�
Michał� Myszkowski.� trener:� Kamil��
Gałązka.
Skład KS Żychlin: Malcher� Kry-
stian,� brajan� Kamiński,� Maksymi-
lian� Szczepaniak,� Maksymilian�
roźniatowski,� Filip� Karlikowski,�
Patryk� Kaźmierczak,� Szymon� An-

drzejczyk,� Seweryn� wachowicz.�
trener:�Łukasz�znyk

n Wyniki: GKS� bedlno� –� Victoria�
bielawy�7:0,�KS�Żychlin�–�KS�Kutno�
2:0,�LKS�rosanów�–�AP�Łowicz�1:1,�
GKS�bedlno�–�KS�Kutno�3:0,�  Vic-
toria�bielawy�–�LKS�rosanów�2:1,�
AP� Łowicz� –� KS� Żychlin� 5:1,�  KS�
Kutno�–�Victoria�6:1,�GKS�bedlno�–�
AP��Łowicz�1:5,�KS�Żychlin�–�LKS�
rosanów�4:0,�Victoria�bielawy�–�AP�
Łowicz�0:5,�KS�Kutno�–�LKS�rosa-
nów�6:3,�GKS�bedlno�–�KS�Żychlin�
1:1,�KS�Kutno�–�AP�Łowicz�2:4,�Vic-
toria�bielawy�–�KS�Żychlin�0:2,�GKS�
bedlno�–�LKS�rosanów�7:1

Klasyfikacja końcowa r. 2007:
1.�AP�champions�Łowicz

2.�GKS�bedlno

3.�KS�Żychlin

4.�KS�Kutno

5.�Victoria�bielawy

6.�LKS�rosanów

n Nagrodzeni: MVP turnieju� –�
Pawlina� Michał� (APch� Łowicz),� 

król strzelców� –� Dominik� Głu-
chowski� (GKS�bedlno),�najlepszy 
bramkarz�–�Stanisław�wachowiak�
(GKS�bedlno),�wyróżnieni zawod-
nicy:� Juszczak� Szymon� (LKS� ro-
sanów),�rożniatowski�Maksymilian�
(KS� Żychlin),� Sobieszak� Mateusz�
(Victoria�bielawy).�

W popołudniowej rywalizacji 
wzięli udział zawodnicy urodze-
ni w roczniku 2008. Turniej w tej 
kategorii wiekowej był niezwy-
kle wyrównany, ponieważ o koń-
cowym wyniku często decydo-
wała różnica tylko jednego gola,  
a w ostatecznej klasyfikacji turnie-
ju aż cztery drużyny uzyskały po 
siedem punktów. Zwycięzcą ry-
walizacji został zespół gospodarzy 
GKS Bedlno, który zdecydowanie 
najlepiej prezentował się w defen-
sywie nie tracąc żadnego gola. 

Należy podkreślić ogromną po-
moc rodziców z Bedlna, którzy 
kolejny raz spisali się znakomicie, 
przyczyniając się do organizacji 
imprezy sportowej.  mr

Skład zwycięskiej drużyny: Staś�
wachowiak,� Mateusz� Misztal,� Ja-
kub� Kostecki,� Jakub� Piórkowski,�
Jakub� Kostusiak,� Kamil� Moździe-
rzewski,� Kacper� Kraszkiewicz,�
Michał� Stępień,� Mikołaj� Klimczak,�
Marcel� �Szadkowski,�wiktor�Kacz-
marek,� wiktor� Kowalski,� Antonii�
Matusiak.

n Wyniki: GKS� bedlno� –� Malina�
Piątek�2:0,�AP�ch�Łowicz�–�FA�Łódź�
zachód�3:2,�błękitni�Dmosin�–�FeA�
Gostynin� 2:0,� GKS� bedlno� –� FA�
Łódź�zachód�0:0,�  Malina�Piątek�–�
FeA�Gostynin�1:3,�APch�Łowicz�–�
błękitni� Dmosin� 0:3,� GKS� bedlno�
–�FeA�Gostynin�0:0,�Malina�Piątek�–�
APch�Łowicz�3:0,�błękitni�Dmosin�
–�FA�Łódź�zachód�0:2,�GKS�bedlno�
–�APch�Łowicz�1:0,�Malina�Piątek�
–�błękitni�Dmosin�2:2,�FA�Łódź�za-
chód�–�FeA�Gostynin�2:0,� GKS�be-
dlno�–�błękitni�Dmosin�1:0,�Malina�
Piątek�–�FA�Łódź�zachód�2:1,�APch�
Łowicz�–�FeA�Gostynin�1:4

Klasyfikacja końcowa r. 2008: 
1.�GKS�bedlno� 11� 4:0

2.�FA�Łódź�zachód� 7� 7:5

3.�błękitni�Dmosin� 7� 7:5

4.�Malina�Piątek� 7� 8:9

5.�FeA�Gostynin� 7� 7:6

6.�AP�champions�Łowicz� 3� 4:13

n Nagrodzeni: MVP turnieju� –�
Marcinkowska� Oliwia� (Gostynin),�
król strzelców� –� Filip� Olejniczak�
(Dmosin),� najlepszy bramkarz� –�
Nikodem� Nowak� (Łódź� zachód),�
wyróżnieni: Jakub� Kostecki� (be-
dlno),� Oskar� Dańczak� (Łowicz),�
Patryk�Matusiak�(Piątek).

Zawodnicy wyróżnieni podczas turnieju�piłki�nożnej�rocznika�2008,��
który�odbył�się�w�bedlnie.�

Młodzi piłkarze wyróżnieni w rozgrywkach�piłki�nożnej�rocznika�2007�
w�bedlnie.

Drużyna piłkarska GKS Bedlno wraz z trenerem Kamilem Gałązką�
podczas�sobotnich�halowych�Mistrzostw�KeezA�cuP.�
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Piłka nożna�|�Łódzka�IV�Liga�

Pierwszy zimowy transfer 
KS Sand Bus Kutno

Rozgrywki ligowe w ramach 
rundy jesiennej łódzkiej IV ligi za-
kończyły się miesiąc temu. Jed-
nak IV-ligowy KS Sand-Bus Kut-
no zaczyna już działać na rynku 
transferowym. Przewidziany jest 
wielki powrót doświadczonego 
zawodnika na stadion przy Ko-
ściuszki. 

Bardzo bliski podpisania umo-
wy z KS Kutno jest Gracjan Sob-
czak, który ostatnio związany był 

z takimi klubami jak: GKS Ba-
ruchowo i Mazur Gostynin. Sob-
czak jest  wychowankiem MKS-u 
Kutno, później grał w SMS Łódź, 
Turze Turek, Gawinie Królewska 
Wola oraz SV Zwaluwen Wier-
den. 

Będzie to już kolejna przygo-
da pomocnika w KS Sand Bus, 
bowiem grał w żółto-niebieskich 
barwach w sezonach 2014/15, 
2015/16 i 2016/2017. mr

Drużyna seniorów Volley Team Żychlin�w�sobotę,�22�grudnia�zagrała�
ostatni�mecz�w�2018�roku�w�ramach�wojewódzkiej�III�ligi�mężczyzn.�
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Piłka siatkowa�|�III�Liga�Mężczyzn

Volley Team przegrał  
u siebie z LKS Dobroń

W ramach rozgrywek III ligi 
w piłce siatkowej mężczyzn dru-
żyna seniorów Volley Team Ży-
chlin zmierzyła się na boisku  
z LKS LUKS Dobroń. Spotka-
nie odbyło się w sobotę, 22 grud-
nia, w hali sportowej przy ZS Nr 1  
w Żychlinie. Drużyna Piotra Woj-
ciechowskiego przegrała to spo-
tkanie 0:3.

W pierwszej odsłonie gra siat-
karzy Volley Team wyglądała 
dobrze, jednak w końcówce seta 
górą okazali się goście – wygry-
wając do 21.

Od początku drugiej odsło-
ny siatkarze z Dobronia narzuci-
li swój styl gry – mocną zagryw-
kę i pewne kończenie ataków – co 
przyniosło efekt w postaci wy-
granego drugiego seta do 19. Set 
trzeci wyglądał podobnie do dru-
giej partii,  goście skutecznymi ak-
cjami w ataku i kontrach zdobyli 
przewagę punktową. Ekipa z Ży-
chlina nie była w stanie narzucić 
przeciwnikowi swojego stylu gry. 
Ostatni set VTŻ przegrali do 20, 
zaś całe spotkanie 0:3.

Następna kolejka w ramach III 
ligi w piłce siatkowej mężczyzn z 
udziałem seniorów Volley Team 

Żychlin odbędzie się na wyjeździe 
w sobotę, 5 stycznia 2019, a ich 
rywalem będzie KS Stal Głowno. 
 mr

Volley Team Żychlin wystąpił w 
składzie: Damian�wiśniewski,�Filip�
Fortuna,� Jakub� Pasikowski,� Kac-
per� walczak,� Łukasz� Lewandow-
ski,� waldemar� Marczak,� Damian�
Jastrzębski,� Łukasz� Świątkowski,�
witold� Dzięgielewski,� bartosz�
Jóźwiak,� Adrian� Kapusta,� tomasz�
wojciechowski.� trener:� Piotr� woj-
ciechowski.

n Volley Team Żychlin – LUKS 
Dobroń 0:3�(21:25,�19:25,�20:25)
n KS Wifama Łódź – SMS PZPS 
Spała III 0:3�(19:25,�18:25,�23:25)
n MMKS Lotnik Łęczyca – KS 
STAL Głowno 2:3� (25:18,� 22:25,�
19:25,�25:22,�13:15)

Tabela:
1.�KS�Stal�Głowno� 7� 16� 18:11

2.�MMKS�Lotnik�Łęczyca� 6� 15� 17:5

3.�SMS�PzPS�Spała�III� 7� 14� 16:9

4.�wieluński�KS�Siatkarz� 6� 10� 12:10

5.�KS�wifama�Łódź� 7� 7� 11:16

6.�LKS�Luks�Dobroń� 6� 6� 7:13

7.�Volley�team�Żychlin� 7� 1� 4:21

Siatkarze Volley Team Żychlin podczas�8.�kolejki�łódzkiej�III�ligi�
mężczyzn�zagrali�u�siebie�przeciwko�LKS�LuKS�Dobroń.�
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Nowy�Łowiczanin�tygodnik�ziemi�Łowickiej
członek�Stowarzyszenia�Gazet�Lokalnych

WyDAWCA: 
Oficyna�wydawnicza�„Nowy�Łowiczanin”
waligórscy�s.c.�w�Łowiczu
99-400�Łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�tel./fax�46�837-46-57,�
e-mail:�redakcja@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�Łowicz,�skrytka�pocztowa�68.
Kontakt w sprawie wydania dla Żychlina i okolic:�
tel.�796-455-333,�e-mail:�zychlin@lowiczanin.info�

ReDAKCJA: 
Redaktor naczelny:�wojciech�waligórski�
Dyrektor zarządzający:�ewa�Mrzygłód-waligórska

Dziennikarze: 
Dorota�Grąbczewska,�Agnieszka�Antosiewicz,
tomasz�bartos,�Marcin�A.�Kucharski,�
tomasz�Matusiak,�Mirosława�wolska-Kobierecka;
Marcin�ranachowski�i�Paweł�A.�Doliński�(sport)�

Stale współpracuje: 
mł.�asp.�urszula�Szymczak�(kronika�policyjna)�

redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania��
nadesłanych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,��
dodawania�śródtytułów.�
Nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

Ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:�(46�837-37-51,��
46�830-34-08),�e-mailem�(reklama@lowiczanin.info)�
lub�osobiście�w�biurze�ogłoszeń,�ul.�Pijarska�3a,��
w�pon.,�wt.�i�pt.�w�godz.�7.30-18.00,��
śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych�na�stro-
nie�24,�a�także�przez�stronę�www.lowiczanin.info
Skład tekstu�własny.�

Druk: SereGNI�PrINtING�GrOuP�Sp.�z�o.o.��
03-796�warszawa,�ul.�rzymska�18a.

Nakład�kontrolowany�Nowego�Łowiczanina��
8.120�egz.�Nakład�wraz�z�wydaniem�głowieńskim�
(wieści�z�Głowna�i�Strykowa),�też�kontrolowanym�
przez�zKDP:�10.400�egz.

100%
własności�polskiej
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Piłka nożna�|�Gwiazdkowe�turnieje�Piłki�Nożnej�KeezA�cuP�bedlno�2018

Młodzi piłkarze rywalizowali w Bedlnie
Wspaniałe sportowe święto 

odbyło się w miniony weekend 
15-16 grudnia, w hali sportowej  
w Bedlnie. Do rywalizacji  
w trzech turniejach halowej pił-
ki nożnej roczników 2004, 2005 
oraz 2010 przystąpiły aż 23 druży-
ny z 21 klubów, a łącznie w impre-
zie wzięło udział ponad dwustu 
zawodników. 

Jako pierwsi do rywalizacji 
przystąpili zawodnicy z kategorii 
2005. Rywalizację dość niespo-
dziewanie zdominowała Malina 
Piątek, która zasłużenie zwycięży-
ła we wszystkich meczach. Drugą 
pozycję zajęli zawodnicy Górnika 
Łęczyca, a na najniższym stopniu 
podium uplasowała się drużyna 
gospodarzy GKS Bedlno. 

Skład GKS Bedlno 2005: Mate-
usz� tarczyński,� Jakub� Gródecki,�
hubert� Kaczmarek,� Gracjan� zna-
jewski,� Gracjan� Miszczak,� Szy-
mon� Nowotniak,� Patryk� Kowalski,�
Piotrek� Kubiak,� Jakub� Kowalczyk,�
Kacper�Lewandowski.

Klasyfikacja końcowa r. 2005:
1.�LKS�Malina�Piątek�

2.�Górnik�Łęczyca

3. GKS Bedlno

4.�ŁAF�Łódź

5.�Astra�zduny

6. KS 2006 Żychlin

n MVP turnieju: Kamil� zawiślak�
(Malina�Piątek)
n Król strzelców:� Nikodem� Kwa-
pisz�(Malina�Piątek)
n Najlepszy bramkarz: bartosz�
ratajczyk�(KS�Żychlin)
n Wyróżnieni zawodnicy: Jakub�
Gródecki�(GKS�bedlno),�Olaf�Grze-
lak� (Górnik�Łęczyca),�tomasz�Pie-
trasik�(ŁAF�Łódź).

W popołudniowej rywalizacji 
wzięli udział zawodnicy urodzeni 
w roczniku 2004. W tej kategorii 
wiekowej bezkonkurencyjne oka-
zały się dwie drużyny gospoda-
rzy, które między sobą walczyły 
o końcowe zwycięstwo. Najniższy 
stopień podium zajął zespół Pogo-
ni Godzianów. 

Skład GKS Bedlno I r. 2004:�
Jakub� tarka,� bartosz� wojda,� Pa-
tryk� Smakowski,� Jakub� Kowalski,�
waldemar� Miszczak,� Kacper� ba-
nasiak,� Gracjan� Miszczak.� trener:�
Kamil�Gałązka

Skład GKS Bedlno II r. 2004: Ja-
kub�Kowalczyk,�Przemek�Jóźwiak,�
Jakub� Jańczy,� Mikołaj� � banasiak,�
Dawid� Kaczmarek,� hubert� Kacz-
marek,� Patryk� Kowalski,� Gracjan�
znajewski.�trener:�Kamil�Gałązka

Klasyfikacja końcowa r. 2004:
1.�GKS�bedlno�I

2.�GKS�bedlno�II�

3.�Pogoń�Godzianów

4.�unia�choceń

5.�Iskra�Głowno

n MVP turnieju:�Patryk�Smakowski�
(GKS�I�bedlno)
n Król strzelców:�waldemar�Misz-
czak�(GKS�I�bedlno)
n Najlepszy bramkarz:� Kacper�
banasiak(GKS�I�bedlno)
n Wyróżnieni zawodnicy:�Mikołaj�
banasiak�(GKS�II�bedlno),�Feliniak�
Jakub�(unia�choceń�),�Mateusz�Or-
łowski�(Pogoń�Godzianów)�Oliwier�
zych�(Iskra�Głowno).

Od wczesnych godzin poran-
nych w niedzielę do rywaliza-
cji przystąpili zawodnicy w wie-
ku ośmiu lat i młodsi. Zarówno 
rano, jak i po południu w turnieju 
wzięło udział po sześć zespołów.  
W tej kategorii wiekowej organi-
zator nie przewidywał ostatecz-

nych klasyfikacji, jednak mali 
piłkarze we wszystkich meczach 
walczyli o każdego gola. 

W grupie pierwszej najlepsze 
wyniki osiągnęły drużyny Wido-
ku Skierniewice oraz Akademii 
Piłkarskiej Champions z Piotrko-
wa Trybunalskiego, a w drugiej 
najwięcej zwycięstw skompleto-
wały Stal Głowno i Victoria Bie-
lawy.  mr

Skład GKS Bedlno 2010: bar-
tosz� rosiński,� Igor� Popławski,�
Adam�Karwacki,�Filip�zieliński,�ty-
mek� Pietrzyk,� Michał� Obidowski,�
Gabryś� Obidowski,� Miłosz� Przy-
bysz,� Antoni� Prośniewski,� Maciej�
cieniewski,�Kacper�Szyburski,�Filip�
Jaroszewski,�Szymon�uzarek,�Filip�
urbański,�Igor�Adamczyk.�

Grupa I w turnieju r. 2010:  
GKS II Bedlno

widok�Skierniewice

FAch�Piotrków�trybunalski

błękitni�Gąbin

Malina�Piątek

KS�Kutno

Grupa II w turnieju r. 2010:  
GKS Bedlno

Victoria�bielawy

Stal�Głowno

FeA�Gostynin

APch�Łowicz

Mazovia�tomaszów�Mazowiecki

Wyróżnienia indywidualne:
n MVP turniejów:� Fabian� Kraw-
czyk� (APch� Piotrków),� Patry-
cja� Drabik� (Victoria� bielawy)�
Królowie� strzelców:� Kacper� Mie-
rzejowski� (Skierniewice),� bartosz�
Matusiak�(Stal�Głowno)
n Najlepsi bramkarze: Sebastian�
Grabowski� (APch� Piotrków)� Igor�
Adamczyk�(GKS�bedlno)
n Wyróżnieni zawodnicy: Olek�
Kodłubaj� (FeA� Gostynin),� Maciej�
Kruk� (AP� Łowicz),� Maksymilian�
Gorący� (Malina� Piątek),� Olivier�
Szymański� (błękitni� Gąbin),� Igor�
Jankowski�(KS�Kutno).

Piłka nożna�|�halowe�Mistrzostwa�Powiatu�zrzeszenia�LzS

GKS Bedlno mistrzem LZS  
w powiecie kutnowskim

Do rywalizacji w mistrzo-
stwach powiatu kutnowskiego 
w halowej piłce nożnej dru-
żyn zrzeszonych w stowarzysze-
niach LZS przystąpiło siedem  
zespołów, które podzielono na 
dwie grupy. 

W grupie A w wyniku loso-
wania znalazły się dwa zespoły 
z gminy Bedlno: GKS Bedl-
no oraz LZS Wojszyce, a staw-
kę uzupełniły Bzura Młogoszyn 
oraz Dąbrowianka Dąbrowice.  
W grupie B rywalizowały Olim-
pia Oporów, Ostrovia Ostrowy 
oraz GKS Byszew. Zwycięzca bę-
dzie reprezentował powiat na eta-

pie rejonowym rozgrywek, który 
odbędzie się w lutym w Skiernie-
wicach.  mr  

Skład drużyny GKS Bedlno:�Ma-
ciej�Jackowski�(najlepszy�bramkarz�
turnieju),�Kamil�Gałązka,�Kamil�Ko-
walczyk,�Damian�Michalski,�Marcin�
Głogowski,�Przemysław�Kamiński,�
Mariusz� Skierski,� Patryk� Gałecki,�
Szczepan�Kacprzak.

Grupa A 
1. GKS Bedlno   7 pkt.

2.�LzS�wojszyce� � � 7�pkt.

3.�bzura�Młogoszyn� � � 3�pkt.

4.�Dąbrowianka�Dąbrowice� � � 0�pkt.

Grupa B
1. Olimpia Oporów   6 pkt.

2.�Ostrovia�Ostrowy� � � 3�pkt.

3.�GKS�byszew� � � 0�pkt.

Półfinały:
n GKS Bedlno – Ostrovia Ostro-
wy 5:0
n LZS Wojszyce – Olimpia Opo-
rów 3:5

Mecz o III miejsce:
n Ostrovia Ostrowy – LZS Woj-
szyce 11:1

n Finał: GKS Bedlno – Olimpia 
Oporów 2:1 Drużyna piłkarska GKS Bedlno�wywalczyła�tytuł�Mistrza�halowych�powiatowych�rozgrywek�LzS.�

Młodzi piłkarze GKS Bedlno�wraz�z�trenerem�Kamilem�Gałązką.�

Zespoły piłkarskie GKS Bedlno I i II podczas�Gwiazdkowego�turnieju�Piłki�Nożnej�KeezA�cuP�2018.�
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Halina C. (71 l.) z Polanicy-Zdrój

Buddyjska metoda rewolucją  
w walce z nieustającym bólem

P

-

-

 81 300 35 82
Pon. - pt.: 8:00-20:00, sob. i niedz. 9:00-18:00 

REKLAMOWANE W TV

NOWOROCZNA PROMOCJA! 

 

Noworoczna cena
+ wysyłka GRATIS!


